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Farsa a nepismeniti 
deiegatiii 
Je neuspešno delegatsko izobraževa
nje le pesek v oči? Stran 2. 

Vreme le primerno, zdaj pa na njive 
Nastopa za kmetijstvo ugodno Jupitrovo leto. Stran 10. 

Razčiščujejo odgovornost 
Odgovorni delavci LIK Savinje obtoženi še za gospodar
ske prestopke. Stran 15. 

TEMA TEDNA: Položaj Novega 
tednika in Radia Ceiie 

Potrebni ali ne? 
s prekinitvijo dela zapo

sleni v Novem tedniku in 
Radiu Celje nismo imeli in 
nimamo namena kogarkoli 
izsiljevati. Zahtevamo le, da 
se naši ustanovitelji in drugi, 
ki nam režejo kruh, odločijo, 
ah sta oba medija v tem re
gijskem prostoru potrebna 
ali ne. Ni nas strah negativne 
odločitve. V nobenem pri
meru pa ne bomo pristali na 
životarjenje, na katerega je 
naša novinarska hiša obsoje
na že vrsto let, ker naši usta
novitelji niso izpolnjevali ob
veznosti, sprejetih s samou
pravnim sporazumom. 

Smo dovolj mlad in sposo
ben kolektiv, kar dokazuje 
vedno večja kakovostna ra
ven našega dela, da nismo 
pripravljeni zapravljati svo
jih najboljših življenjskih 
moči za kolektiv, ki nima ni
kakršne razvojne perspekti
ve. Zato tudi ne pristajamo 
na »gasilske akcije« ozaljša-
ne z moralno podporo, tem
več zahtevamo, da se pro
blem financiranja Novega 
tednika in Radia Celje reši 
sistemsko. Z drugimi bese
dami, gre za politično odloči
tev o nadaljnji usodi našega 
kolektiva. 

Čeprav ne izsiljujemo po
zitivne odločitve, to ne po
meni, da ne bomo zahtevali 
zaostritve politične odgovor
nosti ustanoviteljev. Kot od

govornim družbenopolitič
nim delavcem nam namreč 
ne sme biti vseeno, kdo in 
kako nas vodi v teh zaostre
nih gospodarskih in politič
nih razmerah. Ker se odgo
vornosti svojega položaja v 
tej družbi in v tem prostoru 
dobro zavedamo, nismo zao
strili problemov do skrajnih 
meja, temveč smo skušali 
ravnati politično razsodno. 

Ne bo nas presenetilo, če 
nam bodo 15. aprila postregli 
z ugotovitvijo, da regijska 
politika ni sposobna razrešiti 
naših problemov in nas bodo 
skušah odpraviti s praznimi 
obljubami. Nič novega na
mreč ni, da novinarstvo v na
ši družbi ni vrednoteno 
ustrezno družbenopolitični 
odgovornosti in pomenu. 

Ker se zavedamo, da smo 
tu, dokler smo, zaradi poslu
šalcev in bralcev in ne zaradi 
politikov, smo se odločili, da 
bomo do 15. aprila po naj
boljših močeh opravljali na
še poslanstvo tudi za 26 od
stotkov nižje plače. Ne more
mo namreč kar tako prepu
stiti obveščanja javnosti ne
sposobnosti ali neosvešče
nosti tistih, ki nam niso za
gotovili ustreznih material
nih pogojev za naše delo. 

(Podrobneje o položaju 
NT-RC na 3. strani.) 

VILI EINSPIELER 

f Celju so za samoprispevek, 
I kasneje, z drugačnim programom 

v Celju so se odločili , da bodo raz-
sali referendum za četrti samopri-
»evek samo, če bodo občani pokaza-
pripravljenost za takšen način re-
vanja problemov. Da bi mnenje Iju-
spoznali, so izvedli anketo javnega 
nenja, ki je zajela 184 občanov v 

larosti od 18 do 70 let, moških in 
tnsk različnih poklicev in krajev bi-
iinja. 

V anketi se j e za samopr i spevek kot 

Itrtzno obliko reševanja p rob lemov 
eklo 52, odstotka občanov. Če bi 
ta! program takšen kot je (za zdrav-
•0. šolstvo in po t rebe krajevnih 
upnosti). bi zanj glasovalo 65,9 od-
>tka, 16.4 bi bilo proti. 17,6 ods to tka 

^ se ni moglo odločiti. Za samopri-
^ \ek , ki bi bil namenjen izključno 
'sodabljanju opreme v zdravstvu bi 
skovalo 70,8 odstotka anket i rancev, 
inimiv je podatek, da kar 46,4 odstot

ka meni , da bi morali samopr ispevek 
plačevati vsi, 41,5 odstotka pa, da bi 
morale biti razlike glede na socialni 
položaj. 

O anket i javnega mnenja bo podrob
no razpravljal iniciativni odbor za pri
pravo 4. samopr i spevka šele danes . V 
ožji skupini , v kateri so sodelovali tudi 
pripravljalci ankete , pa so ugotavljali, 
da na temelju ankete m mogoče pred
videti uspeha referenduma, če bi ta bil 
junija in za nespremenjen program. 
Anketa je namreč pokazala, da ljudje 
ne odklanjajo samopr ispevka, vendar 
želijo ustreznejše e k o n o m s k e razmere 
za njegovo uresničevanje, čiste račune 
in dobro obveščenost o dosedanjem in 
bodočem samopr ispevku. Očitno je 
tudi , da so odločitve vezane na t renut
no razpoloženje posameznikov. O času 
in p rogramu samopr i spevka bo torej 
po t rebno še premislit i . 

MILENA B. POKLIC 

5. izlet 100 kmečkih žensk na morje je kJjub slabemu vremenu izredno lepo uspel. Razpoloženje pa predstavlja 
tportaža na 12. in 13. strani. j^^j MASNEC 
^ '—'—^ 

Črnogorski utrip v Celju 
Konec prejšnjega tedna so v Celju 

odprli poslovalnico tur is t ične delovne 
organizacije Montenegrotur is t iz Bud-
ve. V nekaj več kot 50 m^ veliki poslo
valnici Montenegroekspresa v Celju 
bodo trije delavci pripravljali poleg 
ostale tur is t ične p o n u d b e še bogatejši 
p rogram izletov in letovanj v Črno 
goro. 

Turist ična poslovalnica Montene-
groekspres pomen i hkrat i tudi prvo 
vlaganje črnogorskega gospodars tva 
na našem območju, m e d t e m ko so celj
ske delovne organizacije že sovlagale v 
izgradnjo hotelske verige v črnogor
skem primorju. V celjski poslovalnici 
Montenegroekspres bodo začeli z de
lom 13. aprila, prvi izlet pa so pripravi
li že prejšnjo soboto, ko so s sodobnim 
dvonads t ropn im avi^obusom Neoplan 
popeljali skupino potn ikov po avstrij
ski Koroški . V Črno goro bodo prve 
po tn ike popeljali 30. aprila, ko si bodo 
potniki v š t i r idnevnem izletu ogledali 
Dubrovn ik in črnogorsko primorje, tu
ristični delavci pa jih bodo popeljali 
tudi na turo Montenegro. 

IVANA F I D L E R 

[elevizija po kablu v CeHu 
Priprave na gradnjo 

^'•ežja za kabelsko televi-
^ Celju potekajo po na-

Strokovnjaki RTV 
|Il"Uana so te dni že opra-

' potrebne meritve za 
r^jem signalov, na podla-

fijihovih meritev oziro-
f^.dokumentacije, ki jo bo-
1 '^delali, pa naj bi zgradi-
'^'itenski s istem. 

lorej kaže, da se bodo 
1 ' naročnikom v Jugo-
jj""̂ ' k i že gledajo kabel-
«] ^elevizijo, kmalu p n d r u -

Se precej Celjanov. Dela-
L/^f^reč tudi že načr te za 
I v^ r̂no kabe l sko omrežje, 
L̂ ^ imelo več krakov. S 
L' Kraki naj bi »pokrili« 
L '^^Ja naselja v celjski ob-
Pljš ^ ° S o č e pa jih bo po-
j •' tudi v sosednje obči

ne. Tako se te dni že pogo
varjajo s celjskim Elektro-
signalom, ki bo najverjetneje 
vodil gradnjo pr imernega 
omrežja. 

Zagotovljena so tudi že za
gonska sredstva za gradnjo 
omrežja, kasneje pa naj bi 
dela financirali občani s pri
spevki za prikl jučke, torej ti
sti, ki se bodo odločili za ka
belsko televizijo. Prijave bo
do sprejemali v krajevnih 
skupnos t ih (akcijo naj bi 
speljali še pred poletjem), fi
nančno pa bo projekt vodil 
sis za izgradnjo objektov po
sebnega družbeneg pomena . 

Na celjski kabelski sistem 
bi se lahko priključili tudi 
krajani iz sosednjih občin, če 
bodo seveda plačali s t roške 
prikl jučka in sorazmeren del 

s t roškov za p r imerno omrež
je (koUko bo to, zaenkrat še 
ni znano), seveda pa se bo 
po t rebno prej dogovorit i s 
sosednjimi občinami in us
kladiti z njihovimi načrti za 
kabe lsko televizijo, g ŠROT 

Hidroelektrarna buri duhove 
Hidroelektrarne Vrhovo 

ne bodo pričeli graditi že to 
pomlad, kot je bilo načrto
vano, ampak v najboljšem 
primeru jeseni. Občina La
ško, zlasti še krajani Radeč 
in Vrhovega namreč še niso 
dobili zadovolj ivih odgovo
rov na tista vprašanja, ki po 
njihovem mnenju sodijo 
med bistvena, ki bodo vpli
vala na življenje in delo 
krajanov na tem območju 
tako v času gradnje kot tudi 
ob obratovanju hidroelek
trarne. 

Prejšnji teden se je v Rade
čah sestal projektni svet, pri
sotni so bih tudi vsi vabljeni 
republ iški organi, institucije 
in strokovnjaki iz posamez
nih področij . 

Zadovoljive odgovore so 

lahko ponud ih za manj po
m e m b n e stvari: za s is tem 
varnos tn ih ukrepov v pr ime
ru naravnih nesreč; de lavsko 
naselje bodo gradili v Sevni
ci in ne v Vrhovem, kot so 
p rvo tno načrtoval i : glede na 
raziskave h idrometeorolo
škega zavoda pa ne bi smelo 
biti b is tvenih k l imatskih 
s p r e m e m b na območju delo-
vaja h idroelekt rarne ; zado
voljiva je tudi rešitev poteka 
pl inovoda in podobno . 

Odpr to pa ostaja še vedno 
vprašanje celovite prostor
ske uredi tve območja Radeč 
in Vrhovega. V prvi vrsti j e 
to vprašanje Zasavske ceste 
in ostalih cestnih povezav. 
Laščani vztrajajo, na spre
m e m b i srednjeročnih načr
tov r e p u b h š k e ces tne skup

nosti , kjer naj svoje mes to 
najde tudi ces tno omrežje v 
Zasavju. 

Le delno so zadovoljni z re
ševanjem problematike čisto
sti Save. Glavni onesnaževalci 
sicer imajo svoje načrte za 
gradnjo čistilnih naprav, pone
kod Jih tudi že gradijo, drugje 
so tik pred gradnjo, zveza vod
nih skupnosti pa bo svoj delež 
pri financiranju povečala od 30 
na 60 odstotkov. Vendar v tem 
trenutku ni nobenega zagoto
vila, da bo Sava za eno stopnjo 
čistejša ob pričetku obratova
nja hidroelektrarne. Zato bodo 
v občini Laško vztrajali na 
tem, da vsak onesnaževalec 
podpiše pogodbo z Zvezo vod
nih skupnosti, ki bo mnogo 
bolj obvezujoča kot sam samo
upravni sporazum. 

VVE 
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V zakonskih škripcih 
y Celju bo za družbene de Javnosti aprila 
800 milijonov dinarjev manj 

Ta mesec bodo v celjski 
občini zbrali za družbene 
dejavnosti dve milijardi in 
pol dinarjev. Kar 36 odstot
kov ali 800 mil i jonov dinar
jev pa v družbenih dejavno
stih ne bodo videli , saj bodo 
končali na blokiranem žiro 
računu samoupravnih inte
resnih skupnosti . Ker so z 
denarjem že tako na tes
nem, bo takšen izpad nepO' 
sredno ogrozil izajanje pro
gramov oziroma delo izva-

*jalcev. Šol, vrtcev ali bol
nišnice zaradi tega seveda 
ne bodo zaprli, a razen naj
nujnejšega od izvajalcev ne 
moremo pričakovati . 

Takšne so n e p o s r e d n e po
sledice Zakona o začasni 
prepovedi razpolaganja z de
lom družbenih sredstev 
družbenopol i t ičn ih skupno
sti in s amoupravn ih interes
nih skupnos t i d ružben ih de
javnost i za pos lovno leto 
1987. Sk ladno s t em zako
nom so sredstva omejena z 
90 odstotki rasti d o h o d k a v 
Sloveniji, za prve tri mesece 
pa največ enaka lani zbra
n im s reds tvom v zadnjih 
t reh mesec ih - če je bilo 
zbranih manj ali toliko, kot 
j e dovoljeval zvezni inter
ventni zakon (če j e bilo zbra
nih več, j e t reba to vrniti). 

Celjske s a m o u p r a v n e in
teresne skupnos t i d ružben ih 
dejavnosti so lani združile 
900 milijonov dinarjev manj 
ko t bi l ahko in se j im sed^j to 

seveda otepa (kot vsem do 
br im gospodarjem). V vseh 
samoupravn ih interesnih 
skupnos t ih d ružbenih dejav
nosti , razen v skupnos t i za 
zaposlovanje in občinski ra
ziskovalni skupnost i , bo del 
denarja obležal na poseb
nem žiro računu. Zneski so 
različni, težave pa bodo imeli 
zaradi tega povsod, saj bodo 
morale vse skupnos t i zmanj
šati p r i spevne stopnje za ta
ko dolgo, da bodo poračuna-
h blokirano zneske. To bo 
najmanj mesec dni , po tem 
pa tako pr ične veljati zakon 
o začasnem financiranju. 
Kot v združenem delu bodo 
torej v naslednjih t edn ih ve
čino svojega delovnega časa 
tudi v samoupravn ih interes
nih skupnos t ih namenjal i 
p re računavanjem names to 
delu, za katerega j ih imamo. 

MILENA B. POKLIC 

Seje SIS v 
laški občini 

s .sejo skupščine občnske 
telesnokulturiie skupnosti 
se bodo v Laškem prihodnji 
leden zvrstile seje skupščin 
interesnih skupnosti s po
dročja družbenih dejav
nosti. 

Na dnevnem redu je obrav
nava poslovanja v preteklem 
letu, največ pozornosti pa bo
do namenili oceni o tem, ka 
ko bo na nadaljnje delo vpli
val interventni zakon. Sicer 
pa bo na dnevnem redu vsa
ke skupščine tudi nekaj vse
binskih vpra.šanj. Tako bodo 
delegati zdravstvene skupno
sti obravnavali program me
dicinske rehabilitacije, 
skupščina socialnega skrb
stva bo sklepala o izdelavi 
elaborata o družbeni in eko
nomski upravičenosti usta
novitve centra za socialno in 
svetovalno delo, na seji razi
skovalne skupnosti bodo 
obravnavali nov pravilnik o 
nagradah in priznanjih inova
torjem in raziskovalcem v ob
čini Laško in tako naprej. 
Skupščinski teden bodo 
sklenili s sejo kulturne skup
nosti v četrtek, 23. aprila. 

VVE 

Kako živeti z 80 tisočaki? 
Izredni zbori delavcev v vzgoji in izobraževanju 

Interventni zakon o pre
povedi razpolaganja dela 
družbenih sredstev za oseb
ne dohodke je prizadel tudi 
tiste, ki so se ves čas obna
šali v skladu z dogovorjeno 
polit iko, so ugotovi l i pred 
tednom dni v Šentjurju. De
lavci osnovnih šol v Šent
jurju in Sl ivnici ter v Vzgoj-
novarstveni organizaciji so 
se namreč zbrali na izred
nih zborih, povod pa so bili 
izplačani osebni dohodki za 
marec. Po tednu dni čaka
nja in ugibanja so namreč 
dobil i za več kot 20 odstot
kov nižje osebne dohodke 
kot prejšnji mesec. 

Na izrednih zborih so ugo
tavljali, da so bili že lani pri
krajšani, ker niso imeli de
narja za spro tne poračune , 
ko pa so ga v vrtcih ob koncu 
leta na p r imer imeli, so po
pravili osnove. To pa so sto
rili v sk ladu z b ranžn im spo
razumom, ki so ga decembra 

sprejeli. Tudi na šolah so 
osebne d o h o d k e povečali še
le letos. 

V vrtcih so tako v povpreč
j u dobili nekaj več kot 130 
tisoč dinarjev, kar pomeni , 
da so dobile varuhinje komaj 
80 t isočakov. Da je bilo nji
hovo ogorčenje precejšnje, 
ni po t r ebno posebej poudar
jati . To je bil tudi razlog, da 
so se odločile za neko vrs te 
protes tni pohod skupaj z 
otroki okrog zgradbe občin
ske skupšč ine in družbeno
poli t ičnih organizacij . Želele 
so p r edvsem poudar i t i po
m e n predšolsko vzgoje v na
ši družbi in odgovornost , ki 
jo nosijo pri svojem delu, za 
katerega pa so vseskozi neu
strezno nagrajene. Vendar 
pa so mnogi odgovorni v ob
čini to dejanje napačno razu
meli in iskali pr imerjave iz 
naše polpre tek le zgodovine, 
ki pa so bile povsem ne
u m e s t n e in n e u m n e . 

Na iz rednem zboru, ki j e 
na to sledil, so de lavke v vrt
cu zahtevale, da se o njiho
vih težavah razpravlja na viš
j ih forumih in da najdejo 
us t rezno rešitev. Na šolah so 
celo zagrozili, da bodo preki
nili delo, če ne bodo dobil i 
us t reznega odgovora, kako 
bo z njihovimi osebnimi do
hodki . Večina j ih meni , da 
svoj davek stabilizaciji že 
plačali v pretekl ih letih, ko 
so morali njihovi osebni do
hodki zaostajati za 10 odstot

kov za gospodars tvom î  
sedaj dobr i delavci plaču 
davek na račun slabih. 

Svoje zahteve so prizj, 
poslali na pr is tojne rep^ 
ške organe, po številnih 
govorih v sami občini pj 
tudi učiteli opusti l i svojo 
mero , da prekinejo (j 
Vprašanje je, ali bodo n 
zanje kakšno rešitev, saj 
govorni ves čas ugotavlj 
da gre za zvezni intervei 
zakon, ki n ima lukenj , o 
n e m pa vse zaposlene v di 
bonih dejavnost ih slo 
kakšna bo njihova usod; 
pr ihodnje , saj bodo odvii 
p r edvsem od produktivna 
gospodars tva . Kako bodo] 
voli z 80 t isočaki, pa j e drj 
vprašanje . ] 

T. CVlij 

Pet desetletij 
sestanku na 
Čebinah 

Od ustariovitve Komui 
s t ične partije Slovenije i 
Čebinah mineva letos že 
let. Osrednja proslava bol 
aprila v Trbovljah, kjer 
bodo zbrali udeleženci iz v 
Slovenije. Iz celjskega o 
močja j ih bo predviden 
2000, zato zanje pripravlja 
organiziran prevoz z vlaki 
b o d o odpeljali iz Rogašl 
Slat ine in iz Celja. 

MB 

V Mozirju posotlohUena pošta 
¥eč za izboljšanje pitne vode 

Tudi letos bodo v mozirski 
občini zgradili precej objek
tov gospodarske infrastruk
ture. Na Rečici bodo zgradili 
šestnajststanovanjski blok, v 
Gornjem gradu pa bodo priče
li z gradnjo poslovnostano-
vanjskega objekta, v katerem 
bo tudi šestnajst stanovanj. 
Posebno skrb bodo namenili 
izkoriščanju podstrešnih pro

storov in s tem bodo pridobili 
štiri stanovanja v Gornjem 
gradu in Konjskem vrhu. 43 
odstotkov zbranega denarja 
od stanarin bodo namenili za 
vzdrževanje družbenostano-
vanjskih hiš, 3? odstotkov za 
obnovo starejših stanovanj, 
preostalo pa za druge stroške, 
ki se pojavljajo. 

S cestnega področja velja 
omeniti modernizacijo najpo
membnejših lokalnih cest in 
njihovih objektov. Tako bodo 
posodobili ceste Ljubno-Rast-
ke, Solčava-Sleme in Podvo-
lovljek-Kranjski rak. Letos 
bodo postopno pridobili tudi 
projektno dokumentacijo za 
obvoznice Mozirje, Luče in 
Ljubno ter posodobitev regi
onalne ceste Ljubno-Luče. 

Kar dobrih 31 milijonov di
narjev bodo namenili za elek
trogospodarstvo. Med drugim 
bodo zgradili priključna dalj
novoda za transformatorski 
postaji Luče bloki in Solčava 
Lovski dom ter postavili nekaj 
novih transformatorjev, pre
zreti pa ne gre tudi naložb v 
PTT gospodarstvo, saj bo sa
mo zgradnja in obnova prosto
rov pošte v Mozirju veljala de
vetdeset milijonov dinarjev, 
načrtujejo pa tudi povečanje 
zmogljivosti telefonske centra
le v Mozirju. 

V vodnem gospodarstvu bo
do opravljali redna vzdrževal
na dela na vodotokih, izdelati 
pa bodo dali tudi dokumenta
cijo in začeli s pripravljalnimi 
deli za čistilno napravo. Letos 
bodo storili tudi vse, da bi se 
izboljšala kakovost pitne vode 
v manj razvitih krajevnih 
skupnostih Luče in Solčava. Z 
denarjem občinske vodne 
skupnosti bodo nadaljevali z 
deli pri izgradnji kolektoija na 
odseku Mozirje-Nazarje, to pa 
le pod pogojem, če bo sprejet 
in podpisan dogovor o ustano
vitvi enote občinske vodne 
skupnosti v Mozirju. 

JANEZ VEDENIK 

Farsa o nepismenih delegatih 
Je (neuspešno) delegatsko izobraževanje le pesek v oči? 

Naše de lega te n a vseh 
r a v n e h in n a vseh in te res 
n ih področ j ih je t r e b a izo
b raz i t i , da bodo kos svo j im 
z a h t e v n i m n a l o g a m in od
g o v o r n o s t i m pr i k r e p i t v i 
n e p o s r e d n e g a od ločan ja de
lovn ih ljudi in občanov v 
p r i d demokra t i zac i j i naše 
d ružbe in h i t r e j š e m u raz
voju. 

To govor imo že dobro de
setletje, prav tol iko časa tudi 
izobražujemo naše delegate, 
učinki , ki so najbolj na očeh 
v praksi , v skupšč in skem de
legatskem utr ipu, pa so ko
majda zaznavni. J e delegat
ski »vrvež« na zasedanjih na
ših skupšč in , od občinskih 
do interesnih, tudi odraz sla
be izobraženosti naš ih dele
gatov? 

Na začetku nove delegat
ske »sezone« so v Delavski 
univerzi Rogaška Slat ina 
pripravil i p rogram izobraže
vanja novoizvoljenih delega
tov. Od 2451 povabljenih se 
j ih j e predavanj udeležilo le 
241,.kar ni niti deset odstot
kov. Od 867 povabl jenih de
legatov v krajevni skupnos t i 
Rogaška Slatina, na pr imer , 
j ih j e predavanja poslužalo le 
34, nikjer pa ni udeležba pre
segla dvajset ods to tkov. 

V Delavski univerzi Roga
ška Slatina pravijo, da so 
p rogram pripravili v sk ladu 
z okvirnim p rog ramom, ki 
ga j e izdelal koordinaci jski 
odbor za d ružbenopoi t i čno 
izobraževanje pri predsed
stvu republ i ške konference 
S Z D L . 

V občini Šmarje pri Je l šah 
so bila predavanja za delega
te od 23. februarja do 5. mar
ca v krajevnih skupnos t ih 
Rogaška slatina, Rogatec, 
Podče t r t ek , Bistrica ob Sot-
li. Kozje in Šmarje pri Jel
šah, izobraževalni seminarji 
pa so bili v popo ldanskem 

času. Težave so bile tudi s 
predavatelj i . Osemindvajset 
j ih j e zagotovilo udeležbo, 
predavalo pa j ih je le devet, 
ki so bili zaradi tega preobre
menjeni . In ko so v Delavski 
univerzi Rogaška Slatina na
pravili ob račun s t roškov t e 
akcije, so prišli tud i do izra
čuna, da j e izobraževanje 
vsakega delegata (nekaj po
poldanskih ur) stalo 4.150 di
narjev. Kot g lavne vzroke za 
slab odziv delegatov v De
lavski univerzi navajajo po
ložaj izobraževanja v naši 
družbi , zelo slabo izobrazbe
no s t ruk tu ro delegatov ter 
naraščajoče število nepisme
nih. Torej smo predlagali in 
izvolili delegate, ki so neizo
braženi in nepismeni? Balj 
bo držalo, da so razlogi, ki so 
j ih navedli v Delavski uni
verzi za lase privlečeni, ni pa 
s t em rečeno, da so oni, kot 
organizatorji seminarjev edi
ni krivi za n e u s p e h akcije. 

Ko so na seji p redseds tva 
obč inske konference S Z D L 
Šmarje pri Je lšah , ki so jo 
organizirali skupaj z delegati 
družbenopol i t ičnega zbora 
šmar ske obč inske skupšči
ne, razpravljali o u s p e h u ozi
roma neuspehu d ružbenopo-
it ičnega izobraževanja dele
gatov, so v p rob lemat iko se
gli malo globlje, zlasti kon
kretneje. Oprli so se na pre
tekle izkušnje in zlasti na 
p r ipombe delegatov na ra
čun delovanja s is tema v 
praksi . Ti že dolgo opozarja
jo , da so gradiva za skupšči
ne predolga, p res t rokovna in 
brez izvlečkov, j ih prejemajo 
prepozno in zato ni časa za 
razpravljanje v delegatskih 
bazah ter da v p red laganem 
gradivu ni inačic za odloča
nje. Gre torej za t ehn ične 
»okvire«, ki j ih gre pripisati 
zgolj s t rokovnim službam. 
Hujši očitki delegatov so, da 
j ih s t rokovni tajniki na zase

danjih skupšč in obravnava
jo »kot av tomate za dviganje 
rok« ter da se problemii v te
meljnih s redinah n a m e s t o 
po delegatski poti , rešujejo 
po s is temu zvez in poznan
stev in v okvirih izvršilnih 
teles družbenopol i t ičnih or
ganizacij, sisov, krajevnih 
skupnos t i in občine. Med de
legati j e apat ičnost , »vdanost 
v usodo«, češ da se ne da nič 
spremeni t i . Vsi ti očitki dele
gatov pa z njihovim izobra
ževanjem nimajo vel iko 
skupnega . Če ti očitki dele
gatov držijo, so s t rokovne 
izobrazbe bolj po t rebni tisti, 
ki naj bi imeli sk rb za ustvar
janje t akšn ih pogojev, v ka
terih bo delegat in samou-
pravljalec imel r e s n i č n o ob
čutek, da j e v tej družbi kori
s ten in zlasti po t reben . 

M A R J E L A A G R E Ž 

Razkorak med plačami učiteljev 
še večji 

Na p o b u d o vzgo jno izobraževa lne organizaci je 
l a ške obč ine so se v ponedel jek ses ta l i p reds t avn ik i 
r eg i j sk ih vzgojno izobraževa ln ih o rgan izac i j z name
n o m , d a ocenijo, k a k o j ih bo p r i zade l in t e rven tn i 
zakon p r e d v s e m p r i o sebn ih d o h o d k i h uč i te l jev . 

Ses tanek naj bi pr ipomogel k e n o t n e m u reševanju 
problemov, ki bi se morda pojavili na regijski ravni. 
Zal se j e izkazalo, da so razmere od občine do občine 
t ako različne, da skupnega dogovora niso našli . Poka
zalo pa se je , da v bolje stoječih občinah kot so Velenje. 
Celje in S lovenske Konjice večjih p rob lemov ne bo, 
ker so tu uspel i lani med le tom usklajevati osebne 
d o h o d k e z gibanji v gospodars tvu in so štartali v novo 
leto dokaj ugodno . Tam, kjer so po račune za lani opra-
viU šele letos, pa se ve, kaj j ih čaka: vračanje osebnih 
d o h o d k o v na raven lanskega zadnjega tr imesečja. To 
se bo zgodilo v laški, žalski in šentjurski občini , ter v 
neka te r ih šolah v mozirski in šmarsk i občini . 

Tud i v tem pr imeru se j e pokazalo, da j e osnovna 
šola sicer republ i ška institucija, da pa j e njen materi
alni položaj odvisen p redvsem od položaja obč ine in če 
j e ta povrh še manj razvita, po tem je stanje še slabše. 
Tako lahko ugotovimo le, da se j e kl jub enakemu 
p r o g r a m u v osnovnih šolah enaki obremeni tv i pedago
ških delavcev, razkorak med njihovimi osebnimi 
d o h o d k i še povečal . 

V \ ^ E 

Stare težave v krajevnih skupnostih 
y žalski občini delegatski sistem še ne deluje dovolj dobro 

Delegacije za zbor krajevnih skup
nosti bi se morale aktivneje vključe
vati v de lo krajevne samouprave, 
predvsem pa bi morale zagotovit i ne
posredno povezavo z zbori delovnih 
ljudi in občanov, skupščinami in sve
ti krajevnih skupnosti . To je ena iz
med ugotovi tev z zadnje seje izvršne
ga sveta žalske občinske skupščine, 
na kateri so poročali tudi o delu kra
jevnih skupnosti v letu 1986. 

Dobršen del ugotovi tev o položaju 
in delu krajevnih skupnos t i j e t akšen 
kot že dolga leta nazaj. Zelo slaba j e 
bila udeležba na sejah skupšč in samo
upravnih in teresnih skupnos t i družbe
nih dejavnosti . Iz n o b e n e krajevne 
skupnos t i se delegati niso udeležili 
vseh zasedanj skupšč in , rekorder pa j e 
krajevma s k u p n o s t Šešče, ki se j e na 
zasedanjih pojavila le tr ikrat , vseh sej 
pa je bilo šest indvajset . Tudi poveza

nost m e d sveti krajevnih skupnos t i in 
posamezn imi delegacijami ni najbolj
ša, zato delegati na sejah skupšč in ne 
morejo posredovat i usklajenih mnenj 
oziroma odločitev. P rema lo j e tud i so
delovanja pri oblikovanju raznih dele
gatskih vprašanj , predlogov in pobud , 
ki bi j ih n a zasedanjih skupšč in posre
dovale posamezne delegacije. Poseb
no sk rb bi morali s amoupravn i organi 
v krajevnih skupnos t ih , družbenopol i 
t ične organizacije, zlasti pa krajevne 
konference Socialist ične zveze in dele
gacije posveti t i d o k u m e n t o m , ki so 
posredovani v javno razpravo. Le tako 
bi lahko pravočasno oblikovali pri
p o m b e , predloge in stališča ter j ih do 
zahtevanega roka poslali pr is tojnim 
organom. 

Skra tka , pomanjkljivosti iz prejšnjih 
let se nadaljujejo. S p o d b u d n i h pa j e 
nekaj ugotovitev. Udeležba delegatov 

krajevnih skupnos t i na sejah zboi 
krajevnih skupnos t i j e bila boljša k« 
prejšnja leta. Več ko t pre tekla leta 
organi krajevnih skupnos t i nameni 
pozornost i področju sp lošne Ijudsk 
o b r a m b e in d ružbene samozaščite, 
ustanovitvi jo s k u p n e finančne služ^ 
so krajevne skupnos t i dobi le tudi W 
kovostnejšo in pravočasno opravlje" 
delo. V s k u p n o finančno s lužbo nis* 
vključeni le krajevni skunos t i Trna* 
in Vransko. 

Največji p roblem pri delu krajevn" 
skupnos t i j e seveda pomanjkanje i[ 
narja. Eden izmed razlogov za to 
tudi ta, ker organizacije združenei 
dela v žalski občini ne izpolnjujejo <J| 
s ledno samoupravnega sporazuma 
združevanju in uporabi s redstev za i 
dovoljevanje skupn ih po t reb delovn 
ljudi in občanov v krajevnih skupil 
stih. J A N E Z V E D E N I 



pelavci Č ( iP Dt lo TOZD 
\ovi tt'<l"ik in Rad io Celje 
m,io pre tek l i če t r t ek za dve 

jn pol v času odda jan ja 
liudia Celje p rek in i l i delo 
paradi 26 o d s t o t n e s a zmanj -

' sanji* osebnih dohodkov v 
ipdiiosu na izplači lo v febru-
ijj-ju, p r edvsem pa za rad i že 
l̂ ,pč let neure jenega družbe
no ekonomskega in d ružbe-

po l i t i čnega položaja 
'obeh r eg iona ln ih medi jev 
j,a celjskem območju . 

O tem. da bomo prekmil i 
delo in sklicali izredni pro
testni zbor. so bili že v sredo 
obveščeni vsi občinski druž
benopoli t ični forumi, v četr
tek zjutraj pa tudi medobčin
ski svet S Z D L z zahtevo, da 
kot eden od ustanoviteljev 
obvesti medobč insk i svet 
s indikatov in medobčinsk i 
svet ZKS. Protes tnega zbora 
se je udeležil le p redsednik 
MS SZDL. P^ilip Beškovnik 
in predsednik OK S Z D L Ce
lje Drago Medved, s sekre
tarjem sveta za informativno 
dejavnost pri OK S Z D L Ce
lje Bojanom Vivodom. Mar 
se ne kaže tudi v tem odnos 
do obeh regijskih glasil? 

Delavci Novega tednika in 
Radia Celje smo prekini tev 
povezovali z vsaj desetlet
n im neurejenim družbeno 
ekonomsk im položajem 
obeh medijev z nenehno mo
ralno podporo - po naši oce
ni premalo odgovornih in 
polit ično osveščenih nosil
cev javnih lunkcij v družbe
no polit ičnih organizacijah 
in skupšč inskih ter izvršnih 
organih občin celjske regije 
- brez sprejemanja in uvelja
vitve tudi mater ialnih pogo
jev za oba medija. Dokazali 
smo. da že vsaj sedem let 
us tvar jamo z lastnim delom 
preko 90 odstotkov celotne
ga pr ihodka vsako leto. in da 
se mater ia lno izražena druž

bena podpora omejuje (ra
zen občine Celje) na skoraj
da s imbol ične zneske. 

Delavci Novega tednika in 
Radia Celje smo zahtevali, 
da do 15. aprila letos vsi usta
novitelji skupaj z drugimi sa
moupravn imi in družbeno
polit ičnimi organi in organi
zacijami j a sno povedo, ali sta 
oba medija v celjskem pro
storu še potrebna, in da v 
pr imeru pozit ivne odločitve 
sočasno zagotovijo v obči
nah ustanovitelj icah tudi 
ustrezni finančni delež za 
Novi tednik in Radio Celje 
(Vse f inančne izračune, pri
merjalne poda tke in zahtev
ke smo občinam ustanovite
ljicam posredovali že v me
secu decembru lani). 

Neposredn i vzrok za pre
kinitev dela in izredni zbor 
pa je bil dokončno sprejet in
terventni zakon, ki j e tudi 
naši temeljni organizaciji 
oziroma delavcem v njej 
zmanjšal v primerjavi s fe
bruarjem osebne dohodke za 
26 odstotkov. Revoltirani 
smo bili zlasti zato, ker smo 
v vsem lanskole tnem obdob
ju ravnali gospodarno , ker 
smo kljub dvoinpol miljard-
nemu (SD) izpadu sofinanci
ranja zaključili poslovno leto 
brez izgube, in zlasti zato, 
ker so osebni dohodki , povi
šani v letošnjem letu, poleg 
uskladi tve izjemno nizkih 

osebnih dohodkov lani (pov
prečje za TOZD 141.360 din) 
izhajali iz neposredno merlji
ve povečane produkt ivnost i , 
kamor vš tevamo dveurno 
podaljšanje radijskega pro
grama dnevno, uvajanje no
vih žanrsko zahtevnih rubrik 
v Novem tedniku in nesoraz
merno povečanje plana eko
nomske propagande . 

Revolt. izražen zlasti v no
vinarskih vrstah, pa izhaja 
tudi iz tega, da je po naših 
ugotovi tvah delo, ki ga 
opravljamo, vse manj druž
beno vrednoteno in cenjeno. 

Z vso odgovornost jo smo 
se ob zaključku zbora odloči
li, da do dogovorjenega roka 
brez zastojev in na enaki 
kvalitetni ravni opravl jamo 
svoje delo, s tem da je nada
ljevanje našega dela po do
govorjenem roku odvisno 
predvsem od odločitve usta
noviteljev. 

BORIS ROSINA 

P R I P I S 
V novinarstvu velja pravi

lo, da moramo besede pod
krepiti s podatki , ^io objav
ljamo tudi pregled sredstev, 
ki so Jih od leta 1982 do 1986 
nakazale občine ustanovite
ljice, primerjalno s pregle
dom sredstev, ki bi j ih mora
le nakazati na osnovi spreje
tega dogovora o prevzemu 
ustanovitel jskih pravic. 

Atletsko društvo 
odslej 
Kovinotehna 
Kladivar 

Na skupšč in i so se zbra l i 
člani a t l e t skega d r u š t v a 
Kladivar. 

Eden izmed povodov za 
sklic skupšč ine j e bil tudi 
predlog delovne organizacije 
Kovinotehne, ki je doslej ši
roko podpirala ta športni ko
lektiv, da se odslej at letski 
kolektiv imenuje Kovinoteh
na Kladivar. To so na skupš
čini tudi sprejeli in Kovino
tehna bo nadaljevala s spon
zorstvom. AD Kovinotehna 
Kladivar se bo letos udeležil 
vseh tekmovanj , ki so v pro
gramu at le tske zveze Jugo
slavije, le članski ekipi ne 
bosta več sodelovali na ekip
nih prvenstvih. Med večjimi 
tekmovanji bo v Celju tradi-

' cionalni Skokov memoria l . 
državno p]'venstvo za mlajše 
mladince in mlad inke ter ne
kaj republiških prvenstev. V 
klubu želijo v naslednjih le
tih izboljšati tudi selekcijsko 
osnovo ter doseči naslednje 
kategorizacije: tri at lete za 
mednarodni razred. 6 za 
zvezni. 13 perspekt ivni in še 
nekaj dobrih uvrst i tev na po
sameznih pomembne j š ih do
mačih zveznih in republi
ških tekmovanj ih , med temi 
tudi sede.m naslovov držav
nih prvakov, 21 slovenskih 
prvakov itd. 

Na skupščin i so se tudi 
spomnili in počastili spomin 
dolgoletnega člana in velike
ga ljubitelja at let ike Karla 
Juga. 

BOJAN K R A J N C 

Tone Anderlič, predsednik RK ZSMS o le
tošnjem praznovanju štafete mladosti : 

•'Slovenski mladinci smo dolžni oceniti prireditve ob 
letbšnji štafeti mladosti. Vendar pa ne bomo izdelovali 
ocene le za slovenski del prireditev, ampak burno posku
šali analizirati vse prireditve do zaključne slovesnosti 25. 
maja v Beogradu. To bo tudi prva konkretna ocena praz
novanja štafete mladosti, saj smo doslej o prireditvah 
govorili večinoma na pamet. Z oceno prireditev zače
njamo že zdaj, bolj celovito pa bomo lahko pričeli po 
zaključni slovesnosti v Beogradu. Prav zaradi tega menim, 
da ocene ne bo mogoče izdelati v spomladanskem 
obdobju in da bo o praznovanju meseca mladosti še veliko 
burnih razprav jeseni. Stališče slovenske mladine pa je. da 
se mura praznovanje korenito spremeniti, saj takšno, 
kakršno je zdaj. vsebinsko ne obeležuje dela in življenja 
mladih ljudi v Jugoslaviji." 

Pavel Ajdnik, predsednik komiteja za druž
beno planiranje in razvoj pri IS skupščine ob
čine Laško o zadržkih občanov za začetek 
gradnje hidroelektrarne Vrhovo: 

"Na zadnji skupščini občine so nas delegati opozorili, da 
ne smemo sprejemati lokacijskega dovoljenja dokler ne 
bodo na odprta vprašanja v zvezi z gradnjo dani zadovo
ljivi, strokovno utemeljeni odgovori. Nekateri naši občani 
so si ogledali hidroelektrarno Formin pri Ptuju, kjer so jim 
pred gradnjo marsikaj obljubljali. Danes pa ugotavljajo, 
da je od teh obljub ostalo bore malo. To nam je dodatno 
opozorilo, kako naj postopamo sedaj, ko Je v izdelavi 
lokacijski načrt. Moramo biti previdni in terjati strokovna 
zagotovila, da tako velik poseg v okolje, ne bo imel hujših 
posledic na okolje in ljudi, ki živijo na tem območju." 

Dušan Klinar, mala produkcijska enota Sin
teza, o težavah pri ustanavljanju Sinteze: 

»V okviru prestrukturiranja celjskega gospodarstva smo 
spoznali, da lahko prav male produkcijske enote pomenijo 
korak bliže k fleksibilnemu, hkrati pa ekonomsko stabil
nemu gospodarstvu. Zaradi tega smo v Celju dobili veliko 
podporo pri delavcih Razvojriega centra, ki so nam pravza
prav pomagali in omogočali ustanavljanje Sinteze. Zdaj 
sva v Sintezi že zaposlena dva delavca, tako da eden dela 
izključno na razvoju izdelkov, ki jih bomo kasneje ponu
dili trgu. Seveda je pri novih malih produkcijskih enotah 
potrebno zagotoviti proizvodni program in tržišče za te 
izdelke, saj je to predpogoj za uspešno poslovanje.' 

Prej v pokoj? 
Predlog za spremembo zakona 

Celjski izvršni svet je 
podpri pobudo obč inskega 
sveta zveze s i nd ika tov za iz-
^'^io zakona o uvedb i p r a v i -
f*" do s t a r o s t n e poko jn ine 
Pod ugodne jš imi pogoji za 
delavce, ki j i m je p r e n e h a l o 
delovno razmer je za rad i 
stečaja ali l ikv idac i je zdru-
žeiiega dela . 

Pobuda je rezultat razmer v 
Lik Savmji. Vse bolj zaostre-

gospodarske razmere pa ho-
°o tudi v bodoče povzročale, 
da se bo pojavila dodatna kate
gorija delavcev, potrebnih po-
^tbne družbene pomoči. Pro-
'̂̂ m so predvsem tisti delavci, 
'̂ Jim brez lastne krivde pre-

'̂ '̂ha delovno razmerje a zaradL 
''̂ znih omejitev (zaradi staro-
^̂1. bolezni, stopnje izobrazbe) 
•̂1 rnogoče najti drugo ustrez-

'.aposlitev ali kako drugače 
Î̂ Kotoviti socialno varnost, ki 
' bila vsaj do neke mere 

Ĵ t̂rtv.no nadomestilo za minu-
del«. 

^ o ž n o s t izjemne uveljavitve 
P|"avice do starostne pokojnine 
J*! bi dobili delavci, ki imajo 
^^.imanj 30 (moški) let delovne 
^''be oziroma 25 (ženske) let 
/^^lovne dobe. od tega pa naj-
/»anj 20 let neprekiniene de-
^^'ie dobe v OZD, kjer je pre

nehala zaposlitev. To pravico 
naj bi uveljavili, le delavci, pri 
katerih ni bila možna prekvali
fikacija oziroma usposobitev 
za zaposlitev na drugem delov
nem mestu. 

Ti zavarovanci naj bi preje
mali pokojnino, odmerjeno le 
v. odnosu do dosežene celotne 
pokojninske dobe, brez zmanj
šanja. Upravičenec do tako od
merjene pokojnine naj bi imel 
tudi pravico do varstvenega 
dodatka, zakon pa naj bi jim 
dopuščal tudi dokup pokoj
ninske dobe. 

VVE 

Po teh pogojih za upokoji
tev je v LIK Savinji 72 delav
cev, ki bi j ih bilo možno sta
rostno upokojiti . Skupno pa 
je 110 delavcev s potrebno po
kojninsko dobo (38 žensk ima 
25 let delovne dobe, 72 mo
ških pa ima 30 let delovne do
be). Ob upoštevanju pogoja, 
da je najmanj 20 let v tej de
lovni organizaciji pa se števi
lo zmanjša na 72. (32 žensk in 
40 moških). To pa je 9 odstot
kov vseh, ki so bili zaposleni 
v tem celjskem lesnoindu
strijskem kombinatu. 

P O G L E D V S V E T 

Gorbačov v Pragi 
Generalni sekretar sovjetske 

partije Mihail Gorbačov naj bi v 
začetku tega tedna prišel na obisk 
na Češkoslovaško. Obisk so prelo
žili zaradi prehlada, kot je bilo 
uradno pojasnjeno v Moskvi. Nato 
so v torek sporočili, da pride v Pra
go v drugi polovici tega tedna. Pri 
tem je sovjetski predstavnik zavr
nil možnost, o kateri je ugibal (ali 
špekuliral) del zahodnega tiska, da 
se bo sovjetski voditelj med obi
skom v ČSSR srečal in pogovarjal 
tudi z nekdanjim, odstavljenim vo
diteljem češkoslovaške partije 
Aleksandrom Dubčkom. 

Odgoditev obiska je razumljivo 
zbudila prav tako precej ugibanj v 
nekaterih zahodnih krogih, češ, ne
mara pa ne gre samo za rahlo obo
lelost; kaj če ni Gorbačova bodisi v 
Moskvi zadržal nujnejši problem 
ali pa so morda nastali zapleti v 
češkoslovaškem vodstvu. 

Odkar je prišel na krmilo sovjet
ske partije, je Gorbačov obiskal 
Nemško demokratično republiko 
ob kongresu ondotne partije. Tedaj 
je bilo opaziti samozavestno po
udarjanje nemških zaveznikov v 
varšavskem paktu, ki so dali vede

ti, da je pri njih gospodarstvo 
uspešno in da družbenih proble
mov ni, s čimer je bilo rečeno, da ne 
nameravajo uvajati reform, o kate
rih je na taistem kongresu govoril 
sovjetski voditelj. Obisk Gorbačo
va n& Poljskem je bil po svoje priz
nanje poljskemu vodstvu, zlasti še 
generalu Jaruzelskemu, da so do
kaj neboleče izpeljali normalizaci
jo razmer po uvedbi oziroma od
pravi vojnega stanja. V Bolgariji so 
po obisku Gorbačova še bolj po-

PiSe Jože Sircelj 

udarjeno začeli govoriti in sklepati 
o reformnih prizadevanjih, s kate
rimi naj bi odpravili predvsem ne
majhne zagate v gospodarstvu. 

Ob vsem tem se je češkoslovaško 
vodstvo držalo nekako ob strani. 
Bolje rečeno: izjave posameznih 
voditeljev so bile precej protislov
ne, predvsem pa je bilo kar precej 
opozoril, češ da reforme, ki jih snu
jejo, ne smejo odpreti vrat tistim 
družbenim strujam in krogom, ki 
da so zagrešili praško pomlad, 
proces demokratizacije partije in 
družbe pred dvema desetletjema, : 

ki so ga Sovjetska zveza in druge 
države varšavskega pakta prekini
le avgusta 1968 z vojaško interven
cijo. 

Češkoslovaška je kot sorazmerno 
dobro industrializirana država po 
vojaški intervenciji precej časa do
kaj uspešno gospodarila - vsaj v 
primerjavi z nekaterimi drugimi 
članicami SEV. Toda zadnja leta je 
- ob odrevenelih družbenih odno
sih - tudi gospodarstvo začelo pe
šati. 

In potem je prišel Gorbačov z za-
mislimi o prenovi (perestrojki), 
večji demokraciji in javnosti dela 
(glasnosti). Zdaj naj bi torej v bi
stvu taisto vodstvo, ki je vodilo in 
vodi ČSSR po vojaški intervenciji 
držav varšavskega pakta, začelo iz
vajati politiko, ki je vsaj deloma in 
vsaj od daleč podobna vsaj nekate
rim zamislim iz časov -praške po
mladi.« 

Spričo vsega tega bo seveda sila 
zanimivo slišati, kaj si bodo proti 
koncu tedna imeli v Pragi povedati 
- o medsebojnih odnosih, pa tudi o 
odnosih v okviru varšavskega pak
ta oziroma vzhodne gospodarske 
zveze SEV. t 



Stečajni senat prevzel upravljanje Savinje 
Razgovor z delavci Lesno

industrijskega kombinata 
Savinja, ki niso hoteli spre
jeti delovnih knjižic, je po
kazal predvsem dvoje: da so 
j im v celjski občini preveč 
obljubljali in da večina iz
med njih ne pozna svojih 
pravic, ki j ih lahko uvelja
vijo s prekinitvijo delovne
ga razmerja. Ob tem še ved
no ni gotovo, da bo uspel 
sedanji koncept reševanja 
tega Slovenijalesovega celj
skega kombinata. Upravlja
nje kolekt iva pa so prevzeli 
sečajni senat in upravitelja, 
ki jih je imenovalo celjsko 
temeljno sodišče. 

Delavcem, ki so pot rebni 
za dokončanje proizvodnje 
oziroma po t reb stečajnega 
upravitelja, v t em t r e n u t k u 
ne more nihče jamčit i , da bo
do dobili delo v Savinji tudi 
po tem, ko j im bo potekla po
godba o delu. Celjski občini 
in republ ik i namreč še ni 
uspelo zbrati denarja za za
mišljeni najem in kasnejši 
o d k u p osnovnih sredstev s 
strani celovitih ponudn ikov . 
Med njimi je tudi velenjski 
sozd Gorenje, ki naj bi najel 
in kasneje odkupi l osnovna 

sredstva šempetc r skega toz-
da Pohiš tvo. Tako kot Slove-
nijales in Bor Laško tudi Go
renje ni pripravljeno prevze
ti dolgov. Zahteva tudi dol

goročen vir za n a k u p osnov
nih s reds tev in obra tna sred
stva. O tem je prejšnji t eden 
razpravljala Ljubl janska 
banka Združena banka . 

Kar zadeva prekini tev de
lovnega razmerja, je delavce 
najbolj zanimalo, kdaj bodo 
dobili d rugo delo. koliko bo 
znašalo denarno nadomest i 
lo in kako bo z uveljavlja
njem p rav ice do letnega do

pusta . V zvezi denarn im na
domes t i lom je bilo rečeno, 
da ne bo nihče prejel manj 
kot 66.000 din. Koliko delav
cev bo prejemalo najnižje 
dena rno nadomest i lo , pa se 
t r enu tno še ne ve. Republ i 
ški s indikat jo sicer nameni l 
za delavce Savinje 2 milijona 
dinarjev, vendar bodo do 
us t reznega deleža tega de
narja upravičeni le tisti de
lavci, ki so resn ično socialno 
ogroženi. Delavci, ki so se 
znašli začasno med brezpo

selnimi, bodo lahko uveljavi
li tudi vse možne oblike soci-
alno-varstvene pomoči . Gre 
p redvsem za subvenci jo sta
narin, otroški doda tek in šti
pendi je iz združenih sred
stev. Največ eno loto j im bo 
tekla tudi delovna doba, pri 
čemer bodo oproščeni plače
vanja pr ispevkov za zdrav
s tveno in pokojn insko zava
rovanje. 

Po veljavni zakonodaji , de
lavci zaradi prekini tve de
lovnega razmerja letnega do

pusta ne morejo uveljaviti 
prej kot po šestih mesecih 
dela v drugi organizaciji 
združenega dela. Kljub t e m u 
so j im obljubili, da bodo sku
šali s poli t ično akcijo doseči, 
da se v drugih delovnih orga

nizacijah v zvezi z Ip^^ 
dopus t i ne bodo togo 
zakonskih predpisov. ^ 

Dogovorili so so, da 
delavci sprejeli delovne ^ 
žice šele takrat , ko bodo j 
bili novo zaposlitev. Potnt 
o prekinitvi delovnega f. 
morja, ki so jih morali po^ 
sati, če hočejo uveljaviti pj 
vico do denarnega nadonj 
stila, pa so oblikovali dru. 
če. Names to formulacije^j 
prostovoljno prekinjajo '|j 
lovno razmerje, so zapjs, 
da le-tega prekinjajo, ker 
prisiljeni uveljavljati pravj 
do denarnega nadomestila 

VILI EINSPlELf 

Stečajni senat sestavljajo 
sodniki: Sonja Moškon, 
predsednica, ter Velimir 
Cugmus in Alenka Soklič. 
Stečajni upravitelj za celj
ske tozde je Ivo Brenčič, 
stečajna sodnica pa Dragica 
Pirih. Stečajni upravitelj za 
šempeterski tozd Pohištvo 
je Franc Breznik, stečajni 
sodnik pa Branko Vitez. Up
niki morajo svoje terjatve 
sporočiti sodišču v roku 30 
dni po objavi stečaja v 
Uradnem listu SFRJ. 

Od 5. IZ. 1986 do 1. 4. 1987 
se je, od skupno 990 zaposle
nih, prezaposli lo 337 delav
cev. Za dokončanje proiz
vodnje ali potreb stečajne
ga upravitelja jih je v Savi
nji zaposlenih še 466, med
tem ko je 187 delavcev pri
javljenih na Skupnosti za 
zaposlovanje. 

Siirbno urejena strokovna icnjižnica 
v Konusu se zavedajo, da je najdražje neznanje 

v konjiškem Konusu se že 
dolgo zavedajo, da je naj
dražje neznanje in z vsemi 
močmi se borijo proti njem. 
Ena takšnih poti je tudi 
strokovna knjižnica v Ko
nusu, ki so jo organizirali v 
razvojni službi. Ta skrb za 
strokovno knjigo sicer ni 
nova, saj posega že v sam 
začetek ustanovi tve Konu
sa, vendar pa je občasno ni
hala, vse dokler niso leta 

1980 zasedli delovno mesto 
knjižničaija. 

Knjižničar v s t rokovni 
knjižnici vodi posebno in-
ven ta rno knjigo, osebni ka
talog in UDK katalog ter še 
neka te re d ruge evidence. Ta
ko sk rbno zagotavlja sposojo 
knjig, s pomočjo vsebinske
ga kataloga pa razvršča knji
ge v dekadn i s is tem. 

V zadnjih pet ih letih se je 
knjižni fond, ki zajema knji

ge in časopise povečal od 
1765 na okoli 2300. Po vsebi
ni vseh publikacij se je raz
merje spremeni lo , saj imajo 
v Konusu strokovni knjižni
ci zdaj največ knjig, ki 
obravnavajo u p o r a b n e vede 
in tehniko . Teh je okoli 840, 
sledijo d ružbene vede in pra
vo, leksikoni in časopisi, je
ziki in leposlovje, matemat i 
ka in pr i rodoslovne vede. 
Delavcem Konusa pa so na 
voljo tudi dela iz filozofije, 
umetnos t i , zemljepisa, zgo
dovine ter biografije. 

Lani je v s t rokovno knjiž
nico redno prihajalo 33 do
mačih in 29 tujih časopisov. 

Pos topek sposojanja knjig 
in revij je enos taven in ni 
strogo časovno omejen, zato 
pa se pojavljajo nekatere te
žave, ko bralci tudi po dalj
šem času ne vrnejo sposoje
nih knjig. Težave nastajajo 
tudi zaradi zadrževanja stro
kovnih časopisov, kar one
mogoča r edno kroženje zna

nja mod delavci Konusa. 1 
bi ta problem omilili, so la 
v knjižnici uvedli tudi p 
sobni evidenčni list za čas 
pise. 

Knjižničar pa sk rbno ur? 
tudi p rospek tno gradivo ^ 
mače in tuje dejavnosti i 
izdelkov, zavedajoč se, da] 
prospekt i pravzaprav pî vai 
brezplačna informacija on 
vitetah na najrazličnejših jj 
dročjih t ehn ike . Okoli 30( 
zbranih prospektov obra 
nava približno 10 tisoč razlii 
nih proizvodov. 

Gradivo v strokov, 
knjižnici iščejo najčešče d 
lavci razvojne službe, prem 
lo pa delavci z drugih podn 
čij dela. Bilo bi koristno, i 
bi zlasti konstruktor j i in tel 
nologi, p r e d v s e m iz razve 
no-tehnoloških oddelko 
občasno pregledovali zbrai 
gradivo in se seznanjali o n 
vih izdelkih in dejavnostih 

M A T E J A PODJE 

TIIVI Laško ima novega predsednika 
»Ugodni finančni položaj je možno kaj hitro zapraviti,« je povedal Drago Košak 

Drago Košak je s prvim 
marcem postal predsednik 
kolekt ivnega poslovodnega 
organa v delovni organiza
ciji TIM Laško. Kot ekono
mist je nekaj let delal v 
bančništvu, nato je bil izvo
ljen za predsednika izvršne
ga sveta v Laškem, po pote
ku mandata pa se je zaposlil 
v TIM, kjer je opravljal dela 
na področju ekonomike in 
informatike. 

»Nisem si mislil, da bom v 
tako k ra tkem času moral 
prevzeti tako odgovorno de
lovno mesto . Sprejel sem ga 
z veliko zavestjo o odgovor

nosti , ki jo imam do delovne 
organizacije, ki je in naj bi 
tudi ostala ena izmed nosilk 
gospodars tva v občini. To pa 
hkra t i pomeni stalno odgo
vornost za socialno varnos t 
prek tisoč zaposlenih delav
cev in njihovih družin. Tudi 
delo v izvršnem svetu j e bilo 
odgovorno, vendar se tam ni 
tako močno odražala potre
ba po v sakodnevnem sprem
ljanju gospodarjenja. Tu pa 
mora biti delo vodi lnega 
usmer jeno v dnevno dosega
nje ekonomsk ih uč inkov go
spodarjenja, v negotovih po
gojih gospodarjenja na 

sploh, pa mora biti poslovna 
politika naravnana tako, da 
se lahko hitro prilagaja spre
membam.« 

Še pred dobrimi tremi le
ti je bila ta delovna organi
zacija v težkem položaju. 
Prejšnje vodstvo je uspelo 
večino težav premagati z 
vrsto sanacijskih ukrepov, 
ki so zastavljeni kratko in 
dolgoročno. Prva in najpo
membnejša kratkoročna 
naloga je bi la finančno utr
diti delovno organizacijo, 
izboljšati kadrovsko sesta
vo in začeti s postopno teh
nološko prenovo ter razvi
jati znanstveno razvojno 
delo. Kako ocenjujete tre
nutno gospodarsko stanje v 
TIM? 

»Prvo e tapo sanacije smo 
dokaj uspešno zaključili. V 
prvi vrsti je to materialni in 
finančni položaj delovno or
ganizacijo. Zavedam pa se, 
da j e v pogojih v kakršn ih je 
danes gospodars tvo , lahko 
kaj hitro zapravimo takšen 
položaj. F inančna utrdi tev 
torej ostaja stalna naloga. Na 
področju kadrovske polit ike 
se stvari spreminjajo na bo
lje, vendar še prepočasi . TIM 
Laško je mlada delovna or
ganizacija, ki ima vrsto zani
mivih p rogramov in kot tak 
bi moral biti privlačen za 
mladega človeka, ki si želi 
pridobit i kakovos tne delov
no izkušnje. Žal pa so naši 
osebni dohodk i še vedno 
prenizki in je to glavna ovira, 
da ne dob imo dovolj kako

vostnih kadrov. Zato mora
mo razvijati t akšno štipen
dijsko polit iko, s katero bo
mo navezali mlade na naš 
kolektiv, hkrat i pa že sedaj 
ustvarili takšno pogoje dola, 
s kater imi bomo mladim, ki 
imajo večje ambicije, zagoto
vili us t rezne delovne pogoje 
tudi na področju znans tveno 
raziskovalnega dela.« 

Kako ste si zastavil i sme
ri razvoja delovne organiza
cije v tem letu? 

»V tem t r enu tku še ne ve
mo, kakšna bo cenovna poli
tika, kar seveda otežuje načr
tovanje. Mi namreč de lamo z 
naftnimi derivati in smo toli
ko bolj odvisni od cen nafte 
na sv-etovnem trgu, od deviz
nih gibanj in m e d n a r o d n e 
menjave nasploh. Lani so bi
la razmerja med vhodn imi 
surovinami in končn imi iz
delki dokaj ugodna. Kako bo 
letos, še ne vemo. Sicer pa je 
naša kra tko in dolgoročna 
usmer i tev p redvsem izbolj
šanje kakovost i izdelkov, 
kar je temljni pogoj, da utr
d imo naš položaj d o m a in na 
tujem. V ta namen smo se že 
lani lotili nekater ih organiza
cijskih s p r e m e m b pri delu in 
poslovanju tozdov in skup
nih služb. Žel imo napravi t i 
p o m e m b e n korak na po
dročju razvoja in aplikacij 
naših izdelkov. Tomu pri
merno b o m o organizirali tu
di inovat ivno dejavnost ter 
razvijali in spodbujali mno
žično inovat ivno dejavnost. 
V okviru skupn ih služb želi
m o bolje organizirati razvoj
no delo, ki je bilo doslej raz
pršeno in neusklajeno, zato 
tudi ni večjih rezultatov. 
Kljub t e m u bo najtežje pri 
vsem, dobi t i us t rezne kadre . 

Začeli smo tudi z načr tn im 
vlaganjem v obnovo in poso
dobi tev strojne opreme. La
ni smo začeli graditi nove 
proizvodne prostore toza 
E S O T , letos pa skladiščno 
proizvodne prostore za tozd 
PGM, načr tu jemo tudi pre
mest i tev tozda MI iz Rim
skih Toplic v Rečico. S temi 
pr idobi tvami naj bi imeli 
končno dovolj prostora za 
us t rezno skladiščenje naših 
izdelkov, s sodobnejšo teh- ' 
nologijo pa naj bi izboljšali 
kakovos t dola, pa tudi ustva
rili boljše delovne pogoje.« 

VIOLETA V. EINSPIELER. 



Svi na Cellskem ne ho zmanjkalo 
/70 darovalcev krvi narašča, med njimi pa je tudi veliko mladih 

y zimskih mesec ih , ko je d r u g o d v 
fciovenijj p r i m a n j k o v a l o k r v i , j e b i lo 
a celjskem odde lku za t ransfuzi jo 
r\i celo več odvzemov kot l an i . V 
L|eni p r e t e k l e m le tu so odvzel i k r i 
•-63 k rvoda ja l cem, v p r v i h t r eh le-
'ošnjih mesec ih pa že 1844. 
' j^jckoliko manjši odvzem v prvih le-
^ ĵijih dneh, ki j e bil p r edvsem posle-
(jca hude zime, so nadomest i l i s pozi-

po radiu - odzvalo s e jo p reko 100 
-pstovoljcev, ki se j im je pridružilo še 
O v celjskih zaporih. Na odde lku so še 
,osebej zadovoljni, ker narašča število 
[iladih dajalcev, saj iz izkušenj vedo, 
g skoraj n ihče ne da krvi s amo en-
rat. 
Ženski, 18-članski kolektiv odde lka 

^ transfuzijo krvi, vodi dr . Mar i j a 
^jajor-Šunjevarič. Poras t odvzemov! 
^•i pripisuje t ako razviti krvodajalski^ 
.^lturi kot tudi pr izadevanjem Rdeče-J 
,akriža in posameznikov. »Dobili smo 
zrcdno pr izadevno akt ivis tko Mijo 
lanžič, k i j e prevzela organiziranje kr-
,odajalskih akcij na terenu. ^Crvoda-
jlce je pridobila tudi v podjetjih, kjer 
ijbilo organiziranih krvodajalskih ak-
;ij že vrsto let. Zanimivo je , da so tudi 

povsod tod pobudo za akcijo sprejeli k 
vprašanjem, zakaj n i smo že prej pri
šli.« Večina večjih organizacij pa je ta
ko že starih znancev oddelka za t rans
fuzijo - Aero, Kovinotehna, Zla tarne 
Celje, železarna Štore, Emo, Cin
karna . . . 

Nevarnost i , da bi v Celju zmanjkalo 
krvi, ni. Ob torkih in čet r tk ih obišče 
oddelek po 25 krvodajalcev, enkra t te
d e n s k o se z vso op remo odpravijo na 
teren - v organizacije združenega dela 
in v krajevne skupnost i , poleg tega pa 
imajo za r edke k rvne skup ine posebne 
sezname. »Kogar pokl ičemo, pride. Za 
spro tne nujne po t rebe pa posk rb imo 
kar na našem oddelku, saj daje kri več 
kot polovica zaposlenih. Veliko krvo
dajalcev je tudi med zdravstvenimi de
lavci v bolnišnici, tako da do zadreg 
res ne more priti. Če pa bi, i m a m o 
dobre st ike z drugimi transfuzijskimi 
oddelki in z Zavodom za transfuzijo 
krvi v Ljubljani.« 

Sodelovanje je osnovna značilnost 
dela tega oddelka. Z organizacijami in 
l judmi. Na ta način tudi premeščajo 
pomanjkanje t reh transfuziologov. No, 
pri t em j im še posebej pomaga us tano

viteljica oddelka prim. dr. Stanis lava 
Bračko-Štraus. Zal je s prostori in 
o p r e m o težje. Boljši časi se j im obetajo 
šele po preselitvi v nove pros tore 
osrednjega objekta posodobl jene bol

nišnice. V najboljšem pr imeru bi to 
lahko bilo že čez leto in pol. »To nam 
bo omogočilo nove me tode dela, nove 
preiskave,« pravi dr. Šunjevaričeva. 

MILENA B. POKLIC 

Poleg testiranja krvi na hepatit is B 
in spolne bolezni so pred letom dni 
pričeli vso kri testirati tudi na proti
telesa virusa HIV, povzročitelja 
AIDS-a. Za to delo so posebej usposo
bili tri medicinske sestre, vsak pre
izkus pa odčita zdravnik. Doslej v 
odvzeti krvi še niso odkrili protite
les, zaradi tega testa pa se tudi ni 
zmanjšalo š tevi lo darovalcev krvi. 
Poleg dela je preiskus krvi na AIDS 
predvsem vel iko denarno breme, saj 
stane en test že 9000 dinarjev. Gotovo 
pa to ni previsoka cena za prepreča-
vanje širjenja bolezni s krvjo. 

Celje potrebuje novo lekarno 
Negodovanje Celjanov nad st isko v lekarni Center 

je staro toliko kot ukinitev lekarne na Tomšičevem 
trgu, ne dosti mlajša pa je tudi odločitev o gradnji 
nove lekarne. 

Novo lekarno s p repo t rebn im galenskim laboratori
j em so Celjske lekarne zapisale v sedanje srednjeročne 
načr te . A z njo zaenkrat še nič ne bo, saj izgradnjo 
onemogoča tako zakonodaja kot pomanjkanje denarja. 
Lekarn iš tvo v Celju pa bo tako poleg Laškega na 
območju še vedno na najslabšem, saj tudi lekarni na 
Otoku in na Hudinji še zdaleč ne zadoščata po t rebam. 

»Lekarno v Celju b o m o pričeli graditi takoj , ko bo 
mogoče,« zagotavlja d i rektor Celjskih lekarn Jože 
Gorenc. Še pomembne j ša kot rešitev pros torske st iske 
j e izgradnja galenskega laboratorija, saj brez njega 
tako velika delovna organizacija ne more obstojati, 
sedaj pa ga imajo samo delček v lekarni Center. 

Po t r ebe so velike tud i drugod. Poleg Laškega, kjer 
zaenkra t še ni videti rešitve, sta to zlasti P lanina in 
Zreče. Tu so obeti boljši. V k ra tkem pa bodo odprli 
novo lekarno v Slovenskih Konjicah. To bo najsodob
nejša lekarna na območju, zgrajena pa bo - bolj kot ne 
po naključju - kot nadomes tna gradnja. Staro lekarno 
bo namreč poruši la konjiška delovna organizacija 
Konus , zato je zagotovila večino denarja za novo, nado
mes tno , del denarja pa sta prispevali tudi obč inska 
zdravstvena skupnos t in Celjske lekarne. 

MILENA B. POKLIC 

Vpisujejo v vrtce 
v celjski občini že 60 odstotkov otrok v 
organiziranem varstvu 

Vse t r i cel jske vzgojno-j 
varstvene organizac i je zač-i 
lejo ju t r i vp i sova t i nov ince ] 
f organizirano v a r s t v o zal 
prihodnje šolsko leto. Star-J 
Si dobijo p r i j avn ice n a i 
upravah vzgo jnova r s tven ih i 
jrganizacij, kjer bodo dobi - i 
i še vse os ta le informaci je ] 
i-zvezi z vp i som. ! 

Le vzgojnovarstvena orga--i 
izarija Tončke Čečevo, kiJ 

. ma upravo na Mariborski^ 
Itsti, bo vpisovala tudi v; 
notah v Centru , na Hudin j i , ' 

•'Vojniku in Štorah. i 
V celjski občini je že okoli \ 

10 odstotkov otrok vključe-s 
lih v oiganizirano vars tvo. j 
'rostora bo za vse dovolj tu- : 
11 prihodnje leto. Tako ko t i 
ic nekaj let zapored bo več j 
animanja za enoto VVO^ 
Tončke Čečcve na Hudinji . • 
)elno bodo ta problem ubla- = 
iili z dvema novima oddel-• 
wma. ki ju bodo jeseni od- , 
prli poleg nove kuhinje vr tca j 
la Mariborski cesti. Sicer pa -

si bodo v vrtcih, tako kot do
slej prizadevali, da v največji 
možni meri upoštevajo želje 
staršev, hkrat i pa čim bolj 
e n a k o m e r n o razporedijo 
o t roke po vseh enotah, ker 
j im le tako lahko zagotovijo 
normalno delo. 

Letos med letom se je poja
vil problem z dojenčki. Kakš
nim štiridesetim dojenčkom 
trenutno ne morejo zagotoviti 
varstva, ke je jasličnih oddel
kov premalo. Vzrok je v po
daljšani porodniški, ne pa v 
povečanju rojstev. V Celju oce
njujejo, da je problem začasen 
in da se bo že jeseni zanimanje 
za jaslične oddelke zmanjšalo 
do običajne ravni. 

Naj ob tem izvemo, da za 
otroke, ki niso v dnevnem var
stvu, celjske vzgojnovsrstvene 
organizacije, organizirajo vsa
ko leto 80-urnc vzgojne progra
me v dopoldanskem in 90-urne 
programe v popoldanskem ča
su. Vendar je odziv še preskro
men, saje v te programe vklju
čena le polovica otrok, ki niso 
v organiziranem varstvu. 

VVE 
Film so sprejeli 

Med tiste kraje kjer redno vrtijo filme v celjski občini se je 
prvega aprila vključila tudi Ljubečna. Že dalj časa so namreč v 
domačem kulturnoumetniškem društvu razmišljali o filmskih 
predstavah. Tako so se povezali s celjskim Kinopodjetjem, ki 

daje projektor, nabavlja filme in operaterja, ki te filme 
*nkrat tedensko zavrti. Sami razmišljajo, da bodo usposobili tri 
kraterje. 

2e prvi dve predstavi sta pokazali, da so prebivalci Ljubečne 
^ino na Ljubečni sprejeH. Tako si je uspešnico Top Gun ogle-

162 obiskovalcev, Ulzano vodjo Apačev pa 63 obiskovalcev. 
Seveda na Ljubečni še niso ugotovili ali čas predvajanj ob 
sobotah tudi ncgbolj ustreza ali ne. Zato bodo v maju opravili 
JJ''̂ ^ gledalci anketo o ustreznosti časa predvajanj. Za april so 

in filme že določili na filmskem svetu, ki deluje pri KUD 
ljubečna. 
j M. B. 

Gradijo kanalizacijo 
.)' krajevni skupnosti Ljubečna končujejo gradnjo kanaliza-

za del naselja Ljubečna. Medtem ko so že lani končali s 
Pomočjo referendumskih sredstev kanalizacijo v Šmiklavžu in 
r ' ^ Ljubečne, ki se navezuje na čistilno napravo v ŠkoOi vasi, 
nf^iujejo v teh dneh še del, ki se bo vezal na bodočo čistilno 
pPravo v novi industrijski coni. Več kot petsto metrov kanaU-
r^^je, ki jo gradijo na zahtevnem zemljišču, bo veljala več kot 
L^^Jset milijonov dinarjev. Velik del potrebnih sredstev bodo 
I '•^i krjgani sami z denarjem in s prostovoljnim delom. 
I M B. 

N m l a d a n s k o č i š č e n j e v Galiciji 
'krajevni skupnosti Galicija v žalski občini so se odločili 

''.pomladansko očiščevalno akcijo, ki jo bodo pripravili 
f at' - P*^^*^' v soboto. Krajevno vodstvo socialistične zveze 
ĵ ^̂ ĉijo skrbno pripravilo, saj so določiU tudi krajane, ki bodo v 
^arneznih zaselkih skrbeli za sproten odvoz smeti, 

»avf'̂  želijo v Galiciji svoje okolje zares skrbno očistiti vse 
L^^^e, prosijo krajane in mladince, da se akcije čimbolj mno-

udeležijo. Smeti, ki se jih je čez zimo nabralo kar precej, pa 
^ iz posameznih zaselkov odvažali s traktorji. 

I. F. 

Za 
referendum 

V k r a j e v n i s k u p n o s t i 
L jubečna že cel t eden po
teka jo zbori k r a j a n o v po 
s t a l n i h območj ih , kjer 
govor i jo o možnos t ih 
u v e d b e IV. obč inskega 
s a m o p r i s p e v k a . 

Udeležba na teh zborih 
ni najboljša. Zato bodo 
sklicali še skupn i zbor 
krajanov za celotno kra
j evno skupnos t . Navdu
šenje za t ako obliko razre
ševanja p rob lemov v ob
čini in krajevni skupnos t i 
je manjše ko t j e bilo pred 
u v e d b o sedanjega samo
pr ispevka. Seveda pa 
mnogi krajani vidijo mož
nost urejanja komunal 
nih vprašanj prav s to 
obl iko fi^nansiranja. 

Zato imajo v krajevni 
skupnos t i tud i težave pri 
usklajevanju saj nerazvi
tost pogojuje razreševa
nje številnih težav. Tako 
si na območju Lipovca, 
Gl inskega in Žepine naj
bolj želijo asfaltirati ce
sto. V Začretu se navdu
šujejo nad kanalizacijo in 
telefonijo. Šmiklavž bi bil 
najbolj za telefon kot bi 
ga tudi želeli na Ljubečni . 

Povsod pa omenjajo tu
di s trah, da j im sedanji 
d ružbenoekonomsk i po
ložaj ne bo šel na roko pri 
odločitvi. 

M. B. 

Krajani niso plačevali vode 
V k ra jevn i skupnos t i 

S l ivn ica v šen t ju rsk i občin i 
so imel i v r s to let t ežave za
rad i nep lačevan ja p i t n e vo
de. Precejšen del nase l ja 
Gor ica pr i S l ivnic i n a m r e č 
d o b i v a vodo iz domač ih , 
k r a j evn ih zajet i j , ki j ih 
u p r a v l j a k r a j evna skup
nost . Te vode pa k ra jan i ni
so p lačeva l i . Za to je p r iha 
j a lo do nesoglas i j t ud i v sa
m e m v o d s t v u k ra j evne 
skupnos t i , k a r pa želijo se
daj dokončno razreš i t i . 

Pri krajevni skupnos t i de
la vodovodni odbor, ki je iz
delal načr t za obnovo lastne

ga zajetja v Javorju. Hkrat i 
naj bi povezali zajetje v Gori
ci in s tem bi dobili dovolj 
lastne vode, t ako da bi vodo
vod iz Loke, ki ga upravlja 
šent jursko K o m u n a l n o po
djetje, odprli le v pr imeru su
še. Odbor bi vodovod, t ako 
kot doslej, r edno vzdrževal 
in skrbel za neoporečnos t 
vode. Za vse to pa seveda 
potrebuje sredstva, ki so j ih 
zaradi neplačevanja doslej 
zbirali celo iz samoprispev
ka. Vsa gospodinjstva naj bi 
do maja dobila števce in s 
tem bi dokončno odpravil i 
neplačevanje. Po dogovorih 
s krajani pričakujejo, da bo 

nov način zaživel, vprašanje 
pa je , kako bodo rešili pro
blem neplačevanja delovnih 
organizacij v kraju. Tako se, 
na primer, na farmi nesnic 
šentj^urskega Kmet i jskega 
kombina ta izogibajo plačilu 
vode, čeprav so po porabi 
daleč pred vsemi krajani. 
Is to velja za Merxovo trgovi
no in gostilno v Gorici. V 
krajevni skupnos t i bodo 
skušali s tožbami ta problem 
rešiti. Če pa j im to ne bo 
uspelo, nameravajo vodovod 
predat i v upravljanje Komu
na lnemu podjetju, kar pa bi 
pomeni lo precej dražjo vodo 
za vse krajane. -p Q 

Razstava vsako leto bogatejša 
Na Kmet i j sk i šoli v Šent

jur ju so tud i le tos p r i p r av i 
li r az s t avo izdelkov svoj ih 
učencev , ki je pos t a l a že t ra 
d ic iona lna . 

Od sobote do ponedeljka 
so bila na ogled ročna dela, 
razstava cvetja, ki ga je pri
pravil vr tnarski oddelek šole 
v Medlogu skupaj s celjskim 
Vrtnars tvom in kul inar ične 
posebnost i k m e č k e kuhinje. 
Vsako leto pa se na šoli tru
dijo, da bi pripravili tudi kaj 
novega. Letos sta bili to raz
stavi l ikovnih del Katje Ka-
lajdžinski in vezenin Ani 
Šporn , ki s šolo sodeluje že 

30 let in pomaga pri pouku 
ročnih del. Na razstavi pa so 
letos pokazali tudi izdelke, 
ki so jih k m e č k e žene ustva
rile na šiviljskem tečaju, k i j e 
prav tako nekaj novega v 
p rogramu Kmet i j ske šole. 
Na šoli želijo, da bi znali 
učenci ceniti tudi s tar inske, 
kor is tne p redmete , ki j ih je 
na vsaki kmetiji še precej in 
so letos sestavni del raz
stave. 

Za to razstavo se vsako le
to odločijo v tem času. saj 
konec aprila zaključujejo 
svoje šolanje kmetova lke in 
kmetovalci in na ta način 

lahko pokažejo, kaj so se v 
letih šolanja naučili . Is točas
no pa je sedaj čas vpisov, ko 
šole predstavljajo svojo de
javnost , zato so jo podaljšali 
do ponedel jka, da si jo lahko 
ogledajo osnovnošolci , ki bi 
se radi vpisali v eno izmed 
smeri na šoli. V prihodnje bi 
radj pritegnili še več mlad ih 
iz Šentjurja, ki bi s svojimi 
izdelki sodelovali na razsta
vi. Vključiti nameravajo tudi 
ku l t u rne prireditve, saj ima 
šola dovolj prostora, v Šent
jurju pa tovrs tnih priredi tev 
manjka. 

T. C. 

Ustanovni občni zbor 
laških gobarjev 

Po skoraj letu dni kar so bili laški 
gobarji, enote gobarske družine Biser
nica iz Celja pri njih, so se sedaj toliko 
številčno okrepili , da so ustvari l i vse 
pogoje za ustanovi tev samostojne dru
žine. 

Tako se je konec tedna zbrala »druži
na« laških gobarjev na ustanovnem obč
nem zboru, ki so se ga udeležili tudi prija
telji iz gobarskih družin Celja m Maribo
ra. Gobarska družina Laško se bo imeno
vala Sinji goban, za njenega predsednika 
pa so izvolili Hinka Wimmerja. 

VM 

Krvodajalci v Rimskili 
Toplicah 

v ponedel jek , 13. a p r i l a bo r e d n a 
k r v o d a j a l s k a akc i ja n a Osnovn i šoli 
An tona Aške rca v R i m s k i h Top l i cah 
od 7. do 12. u r e . Posebn i av tobus bo iz 
Laškega odpeljal o b 7.30 uri, iz Jurk lo-
štra na Polani ob 8.15 uri iz Radeč pa 
ob 9.30 uri izpred Hotela J ad ran . 

Pričakujejo, da se bos te akcije ude
ležili. 

Usposobile so se v negi bolnika 
V Krajevni skupnos t i Sedraž j e tamkajšnja organizacija Rdečega križa organi

zirala tečaj za nego bolnika in poškodovanca na domu. V tej krajevni skupnos t i 
so tečaj organizirali pred več kot deset imi leti, zato so čutili pot rebo, da ga 
p o n o v n o organizirajo. Tako je s e d ^ v kraju na novo usposobl jenih dese t žena, v 
g lavnem gospodinj , ki bodo s svojim znanjem lahko pomagale d o m a in v 
soseščini . V M 



Preveč tiela z administracijo 
Zdravnica Breda Biziali poudarja predvsem pogovore 

č e se je že kod odločil za 
poklic, v katerem je treba 
imeti stike z ljudmi, potem 
mora biti seveda priprav
ljen na graje in pohvale, 
kajti vsem ljudem ustreči, 
je včasih zelo težko. To še 
zlasti velja za zdravnike. V 
vsakem primeru so bolj za
želene pohvale in na račun 
mlade zdravnice Brede Biz-
jakove, ki je zaposlena v 
žalskem zdravstvenem do
mu, je s l išati mnogo pohval. 

Breda Bizjakova je na ljub
ljanski medic inski fakulteti 
diplomirala leta 1985, po tem 
pa j e stažirala v To^.-Jšici. 
Kasneje se ji je možnos t za 
zaposlitev ponudi la v Žalcu 
in brez oklevanja se j e odlo
čila. »Prepr ičana sem, da 
mora vsak zdravnik spozna
ti, kakšno je delo na terenu, 
da mora vsakdo spoznati de
lo v splošni ambulan t i . To je 
osnova za vse nadaljnje 
zdravnikovo delo. Pr i delu v 
splošni ambu lan t i sem se v 
dobršni meri spoznala tudi s 
k m e č k o populacijo.« P r e d 
dvema mesecema so Bredo 
Bizjakovo prestavili v obrat
no ambu lan to za Hmezad in 
J u t e k s . »Tudi to j e zanimivo 
delo. V osnovi se delo ne ra
zlikuje, bolj pa se tu obrav
navajo neka te re specialne 
bolezni, ki so vezane na pro
izvodni proces . Tu misl im na 
poškodbe pri delu, nevrotič
na obolenja, ki so posledica 

delovnih mes t in z njimi po
vezanimi problemi.« 

Breda Bizjakova pravi, da 
na fakulteti dajejo poudarek 
teoriji, manj pa p rak t i čnemu 
delu, zlasti kar zadeva odnos 
zdravnika do bolnika. To je 
tudi razumljivo, zato pa mo
ra vsakdo , ki se odloči za po
klic zdravnika, vedeti , da ga 
to v bistvu čaka šele v oprav
ljanju svojega poklica. 
»Predvsem mi ni žal razgo
vora z boln ikom. Na osnovi 
razgovora dobi bolnik za
upanje v zdravnika in večina 
dela je tako rekoč opravlje
na, saj lahko že s tem ugoto
vimo, za kakšno bolezen gre. 

seveda pa so po tem potrebni 
še zdravniški in specialistič
ni pregledi.« 

Tako kot večino zdravni
kov tud i Bizjakovo moti pre
t i rano administr i ranje . Sama 
pravi, da ji adminis t ra t ivna 
dela vzamejo polovico časa. 
Ni naključje, da se j e je v 
začetku včasih loteval tudi 
obup , vsekakor pa je najbolj 
zadovoljna, ko vidi, da so 
bolniki zadovoljni z njenim 
delom. 

Breda seveda ne namerava 
ostati pri tem, kar je . Zdrav
n i škemu poklicu' se je zapi
sala z dušo in te lesom. Sedaj 
dela magisterij in razpeta je 
med delo, predavanja, ko
lokvije in izpite, vsekakor pa 
je že sedaj jasno , da je njeno 
življenje vpeto v pomoč so
človeku. 

J A N E Z V E D E N I K 
Foto: L J U B O K O R B E R 

Blagovnica že pod streho 
Novo veleblagovnico Savinjskega magazina v Žalcu, ki jo gradi Ingrad, g radbena opej 

tiva Žalec, j e v teh dneh že dobila streho. Računajo, da bo končana do občinskega praznil 
7. julija. Ta, že četrta blagovnica tega t rgovskega podjetja, bo št ir ikrat večja kot je b; 
samopost režna trgovina, ki je prej stala na tem mestu in bo imela skupaj 2400 kvadralr, 
met rov površin. T. TAVČ/ 

Rezervni deli za avto doma 
Kupci v Slovensiiiii Konjicali s ponudbo niso zadovoljni 

Vprašanje, zakaj so v Slo
venskih Konjicah ukinili 
oziroma zaprli prodajalno 
Slovenija avto, se zastavlja 
mnogim kupcem, ki morajo 
za rezervnimi deli za avto
mobile tekati v Celje, Mari
bor ali še kam dlje. Prišlo 
pa je tudi na zadnjo sejo 
skupščine občine Slovenske 
Konjice, na jutrišnjo (pe

tek), pa prihaja tudi odgo
vor nanj. 

Prodajalna je namreč že 
več let poslovala zelo slabo. 
K t emu je prispeval tudi ne
pr imeren , majhen prostor in 
neus t rezen kader . V takšni 
trgovini ni bilo mogoče širiti 
asor t imana, zato so v občini 
že dlje časa iskali možnost i 
za pr idobi tev novih prodaj
nih prostorov, a žal brez 
uspeha . Sedanja p o n u d b a 
rezervnih delov za avtomobi
le v Dravinjskem d o m u . 
Kmeti jski zadrugi in na ben
cinski črpalki Petrol samo 
delno pokriva najnujnejša 
povpraševanja kupcev po 
teh proizvodih. 

Vendar p ^ v občini niso 
ostah gluhi za po t rebe in že
lje občanov. S preds tavnik i 
Merxa so se dogovorili , da 
bo delovna organizacija Av
to Celje v adapt i ranih pro
storih na Par t izanski ulici 5, 
torej v središču mesta , odpr
la prodajalno s široko po
n u d b o avtomobi lskih delov, 
pnevmat ik , akumulator jev 
in d ruge avto op reme za 
osebna in tovorna vozila. V 

prodajalni, kjer bi bili zap 
sleni trije delavci, bi spre; 
rr.dli tudi naročila za no 
osebna vozila iz prograt 
Crvena zastava. Prodajali 
bodo uredil i na približno 2 
kvadra tn ih metr ih , kar naj 
zadoščalo za pot rebe o 
močja. 

MATEJA PODJE 

Kurirčkova pošt 
na Šmarskem 

Od petka, 10. marca, 
torka, bo Kurirčkova pos 
v občin Šmarje pri Jelšal 

Pionirji iz šmarske obč; 
bodo torbico s kurirčko 
pošto prejeli od vrstnikov 
občine Ptuj ob desetih c 
po ldne v Rogatcu, 14. mai 
pa jo bodo na Resevni pr« 
li mladim Laščanom. Kuri 
kova pošta bo na poti 
Š m a r s k e m obiskala vse 
onirske odrede , v pomoč 
ji bo lokalna kur i rčkova i 
šta. Na vsaki postojanki 1 
do kur i rčke pozdravili s kr 
širni ku l tu rn imi prire 
tvamii. 

Ne smemo mirovati 
To pove Anica Drev iz Vinske gore 

»Vinska gora je ena izmed 
srednje ve l ik ih KS v občini 
Žalec. Večji del vasi se raz
prostira po gričih in hribih, 
ki se na severu dvignejo 
skoraj 1000 metrov visoko. 
Prebivalcev je nekaj čez 
1300. Največ zaposlenih je v 
Ti tovem Velenju, nekaj je 
vzorno urejenih kmetij , si
cer pa prevladuje manjša in 
srednja zemljiška posest. 
Precej je obrtniških dejav
nosti, Hmezad ima občasne 
odkupe kmetijskih arti
klov, sta tudi dve zbiralnici 
mleka. V kraju ni nobene to
varne ali druge večje delov
ne organizacije,« je poveda
la ob našem obisku Anica 
Drev, predsednica krajevne 
konference SZDL na Vinski 
gori. 

Kraj j e lepo urejen, ceste 
in poti so asfaltirane, spelja
ni so vodovodn i odcepi , tele
fonskih pr ik l jučkov je nekaj 
čez tristo, zgrajeno je igrišče 
za razne panoge športa. Zelo 
veliko je bilo narejenega z 
uda rn i šk im delom, mladina 
je akt ivna. Organizacije, dru
štva, razne sekcije niso le na 
papirju, marveč delajo. Tudi 
učitelji in šola se dobro 
vključujejo v vsa dogajanja. 

»Kar precej let smo pobra
teni s K S Bele vode, sodelu
j e m o na ku l tu rnem, šport
nem, de lovnem in drugih po
dročjih. Če bo dena r dovolje

val - fizične moči je dovolj -
bo tudi dom krajanov nekje 
sredi poletja dograjen. Na as
falt čaka še kra tek odcep, na
to pa počasi napre j . Mirovati 
n ikakor ne smemo,« j e pove
dala Drevova. 

Letos praznujejo sto letni
co šole in v kraju bo osrednja 
pr i redi tev ob prazniku obči
ne Žalec. »Meni kot predsed
nici KO S Z D L je poverjenih 
kar precej nalog. Ker se za
vedam, kakor mnogi drugi , 
da gre za boljši ju t r i naše KS, 
rada in z veseljem delam. 
Kakor je pokojni mojster 
Plečnik dejal: Fasada brez 
dekorja j e kakor človek, ki 
se n ikdar n e zasmeji,« j e 
sklenila Anica Drev. 

DRAGO KUMER 

Brigadirsko kviz tekmovanje 
v dvorani Hmezada v Žalcu je bilo v soboto, ob 40-letntj 

mlad insk ih delovnih akcij, br igadirsko kviz t e k m o v a l 
Organizirala ga je Občinska konferenca Z S M S Žalec. ^ 
t ekmovanju je sodelovalo deset t r ič lanskih ekip, ki so odž' 
varjale na vprašanja, iz obdobja pr\ 'ih delovnih brigad 1 
leta 1946 do 1948, po tem iz obdobja mladinskih delovn' 
akcij po letu 1977 in o desetletnici prve žalske brigade. Kil 
bila na delovni akciji v Kruševcu in na Brkinih . V tre' 
skupin i vprašanj je bilo zajeto br igadirsko življenje in ' 
četrti g lasbeno področje. 

Največ znanja so pokazali mladi iz OŠ Šempeter , drugo i 
četr to mes to pa so si delile ekipe OŠ Prebold, Gr iže ' 
O O Z S M S Gradnje iz Žalca. Na siki: Ekipa veteranov, udej 
žencev MDA Brčko-Banoviči in Šamac-Sarajevo, Po''^ 
Ribič, Cveto Pavl ine in Avgust Palir. TONE TAVČA' 

Delovni vojniški upokojenci 
Društvo upokojencev v KS Vojnik je izredno delavno, včla

njenih je okoli 200 članov, čeprav je upokojencev še več. 
Morda je prav razdobljenost (stanujejo v Vojniku, Strmcu, Fran-

kolovem, Skofji vasi), vzrok, da niso včlanjeni vsi. Med svojimi 
člani imajo okrog 90 osemdesetletnikov, kijih obiskujejo, redno 
pa se zbero na srečanju starejših krajanov. 

Zelo uspešen je pevski zbor, ki deluje že dve leti, družabna 
srečanja pa pripravljajo v lastnem bifeju zaprtega tipa. Priprav
ljajo tudi razstave svojih dejavnosti (gobarske, ročnodelske, 
itd.), največ moči pa zastavijo za obnovo lastnega doma, bodisi, 
da delajo udarniško ali po svojih močeh prispevajo svoj delež. 

Z. S. 

Pozorni u p o k G l e n c i Nove vasi 
Mnogim dejavnostim, tako raznolikim po zvrsteh, 

so upokojenci v KS Nova vas v Celju dodali še eno, ki 
pa izstopa po svoji humanosti: v svoj program so 
uvrsti l i tudi obiskovanje svojih članov v bolniš
nicah. 

Prejšnji t eden so ta program oziroma pozornost , k i j e 
več kot samo vljudnost, tudi konkretiziral i - obiskali 
so bolnice, ki se že dalj časa zdravijo v vojniški bolniš
nici. Pac ien tke so bile izredno presenečene, zdravni
ško osebje pa tudi , saj tol ikšne pozornosti , v njihovi 
us tanovi ne pomnijo. 

Z. S. 

Špela Sešler 
š e ni dolgo tega, kar je Špela 

prisegala, da si bo izbrala tak
šen poklic, kjer bodo otroci. 
Lahko bi bila vzgojiteljica v 
otroškem vrtcu ali pa ocroška 
zdravnica. Otroke ima zelo ra
da, najraje cisto majhne. Da
nes, ko je učenka osmega ra
zreda na celodnevni osnovni 
šoli Fran Roš v Celju, pa si je 
premislila. Pa ne zato, ker bi 
otrok več ne imela rada. 

Na začetku aprila je bilo v 
Celju območno tekmovanje 
osnovnih šol v množičnem 
programu športne gimnastike. 
Njena šolska ekipa seje najbo
lje odrezala, posamično pa je 
Spela osvojila prva mesta v 
vseh disciplinah mnogoboja. 
Bila je najboljša v vajah na par
terju, bradlji, gredi, v presko
ku pa so ji sodniki dodelili či
sto desetko. Tudi prejšnja leta 
je bila Špela najboljša. 

Gimnastika jo je pritegnila 
že v drugem razredu osnovne 
šole, kjer je začela vaditi v 
krožku šolskega športnega 
društva na šoli Fran Roš, kjer 
nasploh tej športni disciplini 
posvečajo veliko pozornosti. 
Dejavnost na šoli se je pričela 
iz leta v leto širiti in tako je 
nastala potreba po ustanovitvi 
društva v krajevni skupnosti 
Nova vas. Danes je Špela tudi 
članica TVD Partizan v svoji 
krajevni skupnosti. 

Špela je v gimnastiko zaljub
ljena in prav dovolj trmasta je 
in vztrajna za šport, v katerem 
so vse te lastnosti potrebne. 
Tako kot so potrebne za šolski 
uspeh. Špela je namreč vseh 
osem let odličnjakinja. Da jo je 

za gimnastiko navdušil tudi 
oče, ne pozabi povedati, in 
omeniti še dveh tovarišic, ki 
sta najbolj zaslužni, da se gim
nastika na šoli in v krajevni 
skupnosti Nova vas tako lepo 
razvija: učiteljice Danice Koc
jan in Rosvite Rosina, ki vzga
ja gimnastični naraščaj v telo
vadnem društvu v Novi vasi. 

Po osnovni šoli bo šla na 
srednjo pedagoško šolo v Ce
lju, kjer bo imela za napredo
vanje v gimnastiki lepe pogoje, 
potem pa na visoko šolo za te
lesno kulturo v Ljubljano. 
Špela torej ne bo imela oprav
ka s čisto majhnimi otroki, bo 
pa v pedagoškem poklicu in z 
gimnastiko, ki ji posveča toli
ko ljubezni in zlasti časa. 

M. AGREŽ 



Zavarovalne pogoje dobro preučiti 
površnost pri slilepanju zavarovani se laltito maščuje, prav talio zavarovanje pod 
dejanslio vrednostjo 

s tanovanjsko zavarovanje je najbolj 
množično zavarovanje, kar pa ne pome
ni, da večina zavarovancev te vrste za
varovanja tudi dobro poznajo, pravi 
Ivan Ferme, vodja oddelka premoženj
skih zavarovanj pri celjskem Triglavu. 

Žal je tako, da zavarovanci spoznajo za
varovanje najglobje in najbolj pos ledično 
v dobrem ali s labem smislu tedaj , ko na
stopi škodni dogodek. Če se šele takra t 
začne prebiranje zavarovalnih pogojev, j e 
vedno najslabše za samega zavarovanca. 

V inflacijskih časih in d ružbah je še 
posebno p o m e m b n o , da zavarovanci 
sprotno prilagajajo zavarovalne vsote pri
merni in dejanski vrednost i zavarovanega 
premoženja. 

V zavarovalnici Triglav Celje pravijo, da 
so morda včasih lahko krivi tudi njihovi 
zavarovalni zastopniki , ki p remalo ali pre
več 'površno informirajo zavarovance o 
dodatnih zavarovanjih, čeprav je kr ivda 
večinoma le na zavarovancih samih: ali si 
ne vzamejo dovolj časa za temeljit pogo
vor z zas topnikom, ali pa sklenejo zavaro
valni odnos preveč »na hitro«. 

Pravi loma bi morali obnavljati v seda
njih inflacijskih časih zavarovanje vsaj 
dvakrat na leto, čeprav v zavarovalnici 
trdijo, d a j e že enkra tno letno obnavljanje 
zavarovanj problemat ično , ker se zavaro
valni zastopniki in zavarovanci težko 
»najdejo«. 

Cenilec Tomaž Oberstar meni takole: 
»Zavarovanci imajo možnost zavarovati 
tudi p redmete večje vrednost i , kot so to 
lahko umetn i ške slike, kipi, zlatnina i n . 

naki t ter d ruge dragocenost i . Da to ne 
naredijo, se najbolj pozna pri vlomih, ko 
nas tane resnično velika škoda zaradi iz
gubljenih dragocenost i in vrednosti .« 

Vprašanja zavarovancev in 
odgovori Triglava 

Pred kra tk im smo imeli v dopoldansk i 
oddaji Radia Celje odpr t telefon za vpra
šanja zavarovancev in priznati moramo . 

da so nas poslušalci kar zasuli z vprašanji . 
Odgovarjali so s t rokovnjaki Zavarovalne 
skupnos t i Triglav, o b m o č n e skupnos t i 
Celje, izbor vprašanj in odgovorov pa smo 
ponatisnil i , ker misl imo, da je z njim mo
goče razjasniti mars ikakšen zavarovalni 
pr imer. 

Zakaj nas še ni obiskal zastopnik? Od
govor: Vsi zavarovalni zastopniki Trigla
va so stalno na terenu, verjetno se z zava
rovancem še nista »našla«. Svetujemo, da 
sami poskrb i te za plačilo premije oziroma 

obnovi tev zavarovalne police. To prepro
sto pomeni , da pr idete v celjski Triglav, v 
spre jemno pisarno, in obnovi te zavaroval
no pogodbo oziroma zavarovanje. 

Če je stanovanje polno zavarovano, ali 
je tudi proti potresu? Odgovor: J a m s t v a 
proti potresu v Sloveniji zavarovalnice ne 
dajejo, pač pa v te n a m e n e združujejo po
sebna sol idarnostna denarna sredstva na 
ravni republ ike v poseben sklad za ele
men ta rne nesreče. 

Imam zavarovane premičnine in ne
premičnine, kako je potem z zavarova
njem stekel v knjižni omari? Odgovor: 
Zavarovana so lahko vsa stekla v oknih in 
vratih stanovanja, p r edme t zavarovanja 
pa niso vsa ostala stekla v omarah , na 
mizah in podobno . Ta stekla je mogoče 
zavarovati, vendar posebej , s posebno po
lico za zavarovanje stekla. 

Vlomili so mi v vikend, odnesli , kasne
je pa storilca ujeli. Zakaj škode ne po
ravna zavarovalnica? Odgovor: Vikend 
bi vsekakor moral biti zavarovan proti 
vlomu, oziroma p remičn ine v v ikendu 
proti vlomu. Če je bilo to zavarovano, po
ravna zavarovalnica obvezni delež, izpla
ča odškodn ino in zavarovalnica toži sto
rilca. Če p remičn ine v v ikendu niso bile 
zavarovane, pa mora zavarovanec sam iz
tožiti nastalo škodo. 

Več kot 20 let imam zavarovano hišo. 
Lani je vanjo udarila strela in naredila 
škodo. Zavarovalni zastopnik in elektri-
kar sta pregledala škodo, zavarovalnica 
pa izjavila, da škode ne poravna. Kako 
to? Odgovor: Verjetno gre v tem pr imeru 
za udar strele oz. škodo, ki jo je udar strele 

povzročil s p renosom po elektr ičnih in
stalacijah. Po veljavnih pogojih to ni 
p redmet zavarovanja. Ob škodah zaradi 
strele krije zavarovalnica vse škode, kate
rih posledica je fizično razdejanje ali po
žar in to na vseh delih s tanovanjskih hiš. 

Stanovanje imam zavarovano. Kaj vse 
sodi pod to zavarovanje, ali tudi gospo
dinjski aparati? Odgovor: Vse premični
ne v stanovanju so s tem zavarovane za 
osnovne nevarnost i , vsekakor pa morajo 
biti zavarovane vse sobe oziroma stano
vanjski prostori , sicer pr ide do t. i. pro
porca pri škodah. 

Ali zavarovalnica povrne škodo na av
tomobilu, na katerega je s strehe zdrsnil 
sneg? Odgovor: Zavarovalnica bi ukrapa-
la v tem pr imeru, če bi imela s tanovanj
ska skupnos t zavarovano odgovornost , ali 
če je avtomobil kasko zavarovan. Kaže, da 
v tem pr imeru ni šlo ne za eno, ne za 
drugo. 

Koliko časa je lahko zavarovan pralni 
stroj? Odgovor: Pralni stroj je lahko za 
doda tne nevarnost i zavarovan po novih 
pogojih za šest let. 

Vdrli so mi v klet in odnesli sedež z 
motorja, sicer imam stanovanje zavaro
vano. Zakaj zavarovalnica ni reagirala? 
Odgovor: Kle t jo lahko zavarovana po sta
novanjskem zavarovanju, vendar motor
na kolesa, deli avtomobilov, so v t akšnem 
pr imeru iz p redmeta zavarovanja izvzeti, 
razen, če bi bili kasko zavarovani. 

Barvni TV sprejemnik imam zavaro
van, po desetih letih pa so zahtevali ga-
rantni list. Kaj pa, če ga ne bi več imela? 
Odgovor: V tem pr imeru bi morali z ogle
dom ugotoviti starost tega televizorja, kaj
ti po pre teku deset ih let televizor ni več 
zavarovan. 

Zavarovalni zastopniki so ob skleni
tvi zavarovanja zelo prepričljivi, ob ško
dah pa na zavarovalnici ne gredo tako 
na roko. Kako to? Odgovor: To je lahko 
stvar osebnega občutka , vendar je t reba o 
sklenitvi zavarovanja dobro preučit i zava
rovalne pogoje, ki j ih zavarovanec dobi 
zraven pogodbe oziroma police. Po t em 
lahko točno ve, kaj od zavarovanja resnič
no lahko pričakuje, seveda vse v sk ladu s 
splošnimi in posebnimi zavarovalnimi 
pogoji. Včasih si je t reba za podrobnos t i 
pač vzeti več časa. 

V okviru premoženjskih zavarovanj 
govorimo o osnovnih, kot so zavarova
nje proti požaru, streli, eksploziji , toči, 
padcu letala, demonstraciji , poplavi, 
izlivu vode, in dodatnih zavarovanjih, 
kot so zavarovanje stekla, pleskarije in 
tapet ter zavarovanje odgovornosti . 
Prav pri odgovornosti je treba posebej 
opozoriti, da ima večina zavarovancev 
zavarovanje na minimalne vsote, ne pa 
na t iste zavarovalne vsote, ki bi j ih mo
rali imeti . 



Krošnja naj bo zdrava 
in enalfomerno razraščena 

Ni sicer v navadi, da razmišljanja o 
iiulturi povzemamo s šievilliami, s sta-
tistiiio, lil zna biti cesto varljiva, ker 
številke pač molče o vsebini, o kako
vosti, o prizadevanjih kulturnikov za 
dajanjem in razdajanjcm. A vendarle 
poskusimo, čeprav v času, kije kulturi 
nenaklonjen, kot že dolgo ne. Na Celj
skem je bilo lani približno 800 raznih 
kulturnih prireditev. Najbrž še mnogo 
več, saj jih tudi številne informacije v 
obliki biltena pri ZKO Celje in stolpci 
v našem tedniku vseh niso mogli za-
jeti. 

Vidno in razvidno iz teh različnih 
informacij, nekaterih tudi ustnih ali 
telefonskih pa je. da kulturne priredi
tve dosegajo svoj vrh v vseh občinah v 
prvem tromesečju leta, po nekakšnem 
zatišju se prireditve zlasti v ljubiteljski 
sferi vnovič množično pojavijo, v apri
lu in maju. ko društva in sekcije prika
zujejo bero sezone. Medtem sicer še 
zdaleč ne bi mogh govoriti o kultur
nem molku, saj se vrstijo in uresniču
jejo začrtani programi vseh kulturnih 
ustanov. Odprti so muzeji, ta tiha, če-

stokrat preveč spregledana dejavnost, 
z novimi premierami odpira do julija 
dveri Talijin hram, pa Likovni salon. 
Zavod za kulturne prireditve s svojimi 
koncertnimi prireditvami, ki stopi še 
na poletno sceno. 

Ko se sprašujemo, kje je danes kul
tura, ki ji zakoni in odloki prav ta čas 

tako brezsrčno režejo kTošnjo skoraj 
do spodnjih vej, si za ustalitev vsaj 
čustvene prizadetosti, pomagajmo 
spet malo s statistiko. 

V Celju, regijskem kulturnem sre
dišču, je bilo v minulih treh mesecih 
lanskega leta po zajetih informacijah, 
kijih zbirajo pri ZKO Celje, 142 prire
ditev, do konca leta še 220. Skupaj 
torej 362 in prav gotovo še več, kar 
velja tudi za preglednice iz ostalih ob

čin. Torej hstajmo naprej! V laški obči
ni so tja do koDca prvega tromcsečja 
opozorili na 15 vidnejših prireditev, 
nato pa do konca leta še na 24. v Mozir
ju na 46 in nato na 3. V konjiški občini 
so bile v tromesečju štiri večje priredi
tve, pa jih je bilo zato do konca leta še 
36, v šmarski občmijih je bilo do kon
ca marca 17. do konca leta pa še 35. 
Izreden kulturni utrip so minulo leto 
zabeležili v velenjski občini, kjer so 
informacije do konca marca zajele 41 
kulturnih prireditev, nato še 100! Tudi 
v žalski občini se je večina prireditev 
zvrstila v mesecu kulture, 11. nato pa 
še 29. 

Brez dvoma so te številke povsod 
precej večje, a dejstvo je, da smo Slo
venci naravnost obremenjeni, da mo
ramo biti najbolj "kulturni« v februar
ju. S tem pa še zdaleč ni rečeno, da 
društvom in kulturnim ustanovam 
zmanjkuje sape, gre le za politiko načr
tovanja, ki bi vendarle morala bolj za
polniti bele lise v tistih mesecih, ki ne 
nosijo vznesenih datumov. Potem bi 
tudi laže govorili in pisali o dobri kul
turni ponudbi in kulturni politiki sko
zi celo leto. Tudi v času, ki kulturi reže 
ne samo veje in vejice, ampak tudi 
steblo. 
• Ali morajo res drevesa umirati stoje, 
pa je tema, vredna novega razmi
šljanja. 

MATEJA POD JED 

K O M E N T I R A M O 

Bitlia z dežjem v i 
Muzeju revolucije 
Ostale akcije odžira interventni zakon 

Pred desetimi dnevi so de
lavci Ingrada začeli obnavlja
ti streho na Muzeju revolucije 
v Celju. Bil je skrajni čas, saj 
je dež že lani oktobra pronic-
nil v razstavne prostore na 
dragocene eksponate. Do 14. 
aprila, tako predvideva po
godba, naj bi bila dela na juž
ni strani strehe muzeja kon
čana. Kaj pa bo z dotrajanimi 
žlebovi, fasado in centralno 
kurjavo pa si delavci Muzeja 
revolucije skoraj pomisliti ne 
upajo. 

Vse od ustanovitve Muzeja 
revolucije, leta 1963, so bo
brove! na strehi kljubovali vre
menu, severno stran strehe pa 
so obnovili po eksploziji v te
danji banki leta 1979. Bila je to 
za muzej sreča v nesreči. Ko se 
je lani kulturi že skoraj dobro 
pisalo, pa so se lotili nujne ob
nove tudi zato. ker je streha na 
muzeju zaščitena kot spome
nik. Denar sta odobrili kultur

na skupnost Celje in i X | 
ška kulturna skupnost, 
tem ko je celjska obljubo 
izpolnila in za obnovo na| 
la 2,8 milijonov dmarje; 
narja iz republike v višii 
milijone dinajev še vedri 
kljub opozorilu muzeja, d, 
deli že začeli. Tako so se \ 
zeju revolucije, podobno 
drugih kulturnih ustanov; 
jih je usekal interventni z; 
znašli pred vprašanjem, 
sploh izpeljati redni pro 
ob dejstvu, da so vse ostal 
dobne akcije, kot je ot 
strehe, črtali. Ne vedo pa 
če bodo lahko odprli 
spominsko sobo iz ob( 
1950-63. Gradivo bodo si( 
naprej zvesto zbirali in i 
Ijevali z raziskovalnim d( 
več pa v tem trenutku, j 
gmotni položaj kulture 
minja z dneva v dan. ne m 
zagotoviti. 

MATEJA POE 

Dve premieri v 
SLG Celje 

Te dni bodo v Slovens 
ljudskem gledališču ( 
uprizorili dve premieri, 
bo - Sonata strahov«' švet 
ga dramatika Aug 
Strindberga, druga pa »1 
granta« poljskega avl 
Slawomira Mrožka. 

"Sonata- zavzema v ol 
nem opusu nordijskega 
matika svojstveno mesto, 1 
je poimenoval z glasbeno 
ko, nadihnila sta ga Beet 
nova klavirska sonata in 
cklinova slika Otok mrtvil 
avtorjevih besedah ima to 
tisto modrost, ki pride z 1 
ko spoznamo in obvlad 
življenje. Umetnik pretres 
in grozljivo izreka sodbe 
vso družbo zlaganega vide 
hinavščine. Delo je režiral 
šan Mlakar, premiera pa 
petek, 10. aprila. 

Druga premiera bo na ( 
Herbera Gruna (prizorišči 
tokrat v lapidariju Pokr 
skega muzeja Celje, vhc 
Muzejskega trga) v pon 
Ijek, 13. aprila ob 20. uri. 1 
uprizarja usodo intelektu; 
političnega erhigranta. ter 
letarca zdomca, ki vsak 
doživljata probleme tujin« 
koreninjenosti, svobode ir 
movine. Mrožek je skušal 
blem emigrantstva opeti v 
verzalno vprašanje človel 
usode na tem našem ma 
planetu. Režiser »Emigran 
je Iztok Valič. intelektu 
igra Bogomir Veras, prolet 
Miro F^odjed. 

Plakat o varčevanju 
Pri Ljubljanski banki-splošni banki Celje so lani prvič 

organizirali likovno kolonijo za učence osnovnih šol s 
Celjskega. Tedaj so v Petrovčah iz gline oblikovali hra
nilnike. Kolonija je izredno uspela, zato so se v banki 
odločili, da le-ta postane stalna akcija. Letos se kolonija 
seli v Slovenske Konjice. 

Jutri , v petek, se bodo že ob osmi zjutraj v prostorih 
osnovne šole Edvarda Kardelja zbrali učenci iz približno 
35 osnovnih šol z našega območja in njihovi mentorji. 
Tema, ki jo je za letos razpisala Ljubljanska banka, je 
oblikovanje plakata na temo varčevanja. Učenci bodo 
risah plakate s tekstom. Najboljše bo banka nagradila, 
sicer pa bodo dela mladih na ogled na zaključku kolonije. 
K akciji so priskočile na pomoč tudi nekatere delovne 
organizacije, med njimi tudi papirnica Radeče, Aero in 
Konus. Mladi likovniki si bodo ogledali tudi Slovenske 
Konjice in Konus. 

MP 

Ustvarjalnost mladih na odru 
Zadnji dan marca je bila v 

Slovenskih Konjicah občin
ska prireditev Naša beseda, 
kjer se je z zanimivim progra
mom predstavilo sedem 
skupin. 

Lutkarji so se predstavili z 
igrico Sreča v nesreči v režiji 
Slave Kokot. Predstava je bila 
deležna prisrčnega sprejema, 
vendar je treba zapisati, da bi 
še bolj zaživela v manjšem pro
storu in domiselnejši režiji z 
boljšim izkoristkom igalnega 
prostora. Gledališki krožek iz 
osnovne šole Loče je za to pri
ložnost pripravil igrico Najlep
ša beseda, v režiji Mire Lojen. 
Medtem ko je bila oprema 
predstave vzorna, se je postav
ljala pod vprašaj zasedba 
odraščajčih mladincev z dokaj 
naivnim nastopom. Kot tretja 
je nastopila plesna skupina 
DPD Svoboda Slovenske Ko
njice. Plesu, s katerim so se 
pod vodstvom Vesne Kukič 
predstavili domačemu občin
stvu, so dali naslov Onkraj 
srednjih vej. Začetniška skupi
na si ni zastavila visokih ambi
cij. Tu in tam je bila okornost 
plesalcev ljubka in prisrčna, a 
brez dvoma bo dobro pedago
ško delo rodilo uspehe. 

Mlade iz osnovne šole Ed
vard Kardelj so nastopili pod 
mentorskim in režijskim vod

stvom Marije Golčar, prizadev
ne pedagoginje, kije pripravila 
besedilo kar sama: igrivo, za
bavno in poučno. Scenska po
stavitev sicer ni izkoristila vse
ga kar je nakazovalo besedilo, 
a je bila predstava kljub temu 
gljedljiva. Potrebnih bi bilo še 
nekaj vaj na odru. Zanimiva je 
bila tudi kombinacija lutk in 
živih izvajalcev. 

Vida Podgoršek in Milena 
Volovšek sta se prav tako spo
prijeli z besedilom, ki je bilo 
proizvod opazovanja mladih. 
Prava beseda na pravem me
stu lahko tudi v takšnem nači
nu prispeva k poživitvam lite
rarnih predlog. Recital krožka 
učencev osnovne šole Dušan 
Jereb je nosil naslov Konec 
plesnih vaj. Predstava je ponu
jala poiskus uprizoritve v obli
ki poetičnega gledališča, žal pa 
je izzvenela večkrat preveč na
ivno in moralizirajče. 

Aktiv miladih zadružnikov se 
je predstavil z burko Doktor 
Zmede, ki literarno ne pomeni 
veliko, vendar pa omogoča be
sedno in situacijsko komiko, 
ki sta jo vodilna interpreta na 
trenutke tudi zadela. Strokov
no delo bi se tudi pri tej skupi
ni splačalo. 

Kot zadnja se je predstavila 
plesna skupina Dioniz DPD 
Svoboda Slovenske Konjice s 

Simfonijo 3002 v koreografiji 
Vesne Kukič in kustum.ih Bo
jane Šenveter. Ples kot razmi-
šljujoča ilustracija glasbe z 
vsemi predznaki neizhodnosti 
danes in tudi v prihodnje. Sku
pina je brez dvoma vložila veli
ko trdega dela brez velikih kre
ativnih plesnih zahtev. 

Na splošno bi mogli reči, da 
je bila Naša beseda v Sloven
skih Konjicah prireditev, s ka
kršnimi se ne postavlja veliko 
občin in je dostojno predstavi
la ustvarjalnost mladih. 

ŠTEFAN ŽVIŽEJ 

Strašno tirepoii&iiji .s plaliia 
Slike Gorana Horvata pretresajo in opozarjajo 

V galeriji v Mozirju so v 
petek zvečer odprli razsta
vo l ikovnih del Gorana 
Horvata, na katero velja še 
posebej opozoriti, ker se s to 
razstavo tudi kulturni de
lavci mozirske občine 
vključujejo v akcijo za var
stvo narave in okolja. Gora-
nove sl ike budijo namreč v 
č loveku željo, da bi se po
novno učili živeti z naravo 
in v naravi. 
Kakšne so pravzaprav Gora-
nove slike? 

Pros tor je poln nevarnost i , 
mraka , d ima in groženj. Po 
njem se šepajoče plazijo n.e-
lepa bitja, ki spominjajo na 
človeka - pravzaprav so od 
njega samo začudeni obrazi 
in od t rgane glave, ki zro izza 
s t rupenih meglic, ali pa po
habljena trupla, ki j ih je 
pompejanska katastrofa za

tekla sredi pohote in zdaj v 
čudni mešanici slasti in gro
ze oznanjajo minljivost vse
ga živega. Svet katastrofe in 
groze. 

Takšne so Goranove slike. 
O njih dr. Matjaž Kmecl v 
uvodni besedi v katalogu 
pravi: »Takšen svet seveda 
ni normalen , ni skladen sam 
s sabo, je preobl judena ner-
voza, his ter ično vdana klet
ka podgan in petelinov, sle
pih vedeževalk. neznosne 

odvisnost i in zgnetenost i , za-
udarjanja po pretekl ih stra
steh in prihodnji smrt i . Po
pačen je, skra tka grotesken, 
kot bi ga slikar potegnil iz 
j ame smrti , iz strašnjih kata
k o m b - od koder se obliko
valcem kot edina želja lahko 
porodi silno hrepenenje po 
svetlobi, soncu, zraku, zem
lji, nebu . . . Po srečni vsak
danjosti , nič drugega.« 

Razstava bo odpr ta do 3. 
maja. MATEJA P O D J E D 

Srečanje gledaliških skupin 
Od minulega j)etka pa do nedelje je bilo v domu krajanov v Vrbju srečanje gledališ 

skupin občine Žalec. Na srečanju so se predstavi le gledališka skupina iz Velike Pirešic« 
j e predstavi la igro Mateja Bora Raztrganci . d ramska skupina iz Braslovč, ki se j e pred 
vila z komedi jo Sreča na kredit , polzelska d ramska skupina pa z komedi jo Slavnos 
večerja v pogrebnem podjetju. Dramska skupina Šešče-Matke se je predstavi la doma' 
gledalcem s komedi jo Prevarani soprog. Na sliki d ramska skupina P D Braslovče, k i ; 
režiji Anice Brišnik predstvila komedijo Sreča na kredit . Igrali so: Silvo Mežnarič, Mai 
Pus tos lemšek , Melita Plaskan, Istok Prislan, Tadeja Lešnik, Nataša Prislan in Sla^ 
J u r k o š e k . T. TAVČ 

CFS v Olomoucu na Češkem 
Jutri se bo 2. mednarodnega srečanja mladine v Olomoucu 

na Češkoslovaškem udeležila tudi Celjska folklorna skupina, 
ki bo imela nato še dva samostojna nastopa v soboto, v nede
ljo zvečer pa se bo vrnila domov. V kulturnem programu tega 
mladinskega srečanja bodo v glavnem nastopili pevski zbori, 
CFS pa je edina folklorna skupina, ki bo zastopala Slovenijo in 
Jugoslavijo. Zanimivo je. da je pokrovitelj tega mednarodnega 
mladinskega srečanja podjetje Sigma iz Olomouca. ki sicer 
uspešno poslovno sodeluje s celjsko Kovinotehno. 

UM 

Slaba štalca za dobro kravco 
Vojniški kulturni utrip 

pravzaprav ne utrip, ampak 
polnokrvno življenje dese
tih let KUDa France Preše
ren je zagotovilo, da so na 
pravi poti. 

Njihova dejavnost se odvi
ja v različnih sekcijah in z 

• dolgoletno tradicijo. Trenut
no s e j e znašla v zagati godba 
na pihala, čeprav je pred 
kratkimi praznovala 110-let-
nico obstoja. Pošla j im je sa
pa, zmanjkalo j im je denarja, 
zato bodo za krajše obdobje 
prekinil i delo. 

Uspešno delo je odraz en-
tuziazma. ne pa mater ia lnih 
pogojev, v kakr šn ih vojniški 
ku l turn ik i delajo. Njihov 

dom kul tu re je zapisan pro
padu, če enkra t ne bo teme
ljite f inančne injekcije za ob
novo doma. V deset ih letih je 
Vojničanom uspelo uredit i 
notranjost (kurjavo, sedeže, 
oder, sanitarije), sredstva so 
za*to prispevala ku l tu rna 
skupnos t Celje, ZKO, največ 
pa krajani z lastnim delom. 
Vsako leto so opravili p reko 
tisoč prostovoljnih ur, tre
nu tno sanirajo dotrajano 
e lektr ično napeljavo, kjer 
bodo spet veliko opravili s 
prostovoljnim delom. Tako 
bo urejena oderska razsvet
ljava stala tretjino de janske 
vrednost i , ker jo delajo v 
lastni režiji. 

Za svoje delo nimajo ureje
nih vadbenih prostorov, če
prav j e prostor v podal jšku 
dvorane , le adapt i rat i bi ga 
morali . 

Izdelali so tudi že f inančno 
konstrukci jo , ter obnovitve
ne načrte , po t rebno je le šir
še razumevanje d ružbene 
skupnos t i , da se kul turn i 
dom v Vojniku enkra t do
končno obnovi . Drugače bo 
drobt inice , čeprav jih kultur
niki sk rbno zbirajo, odpihni l 
veter in names to pogače bo
do ostali samo kisli, obeše
njaško zategnjeni obrazi voj-
niških zanesenjakov. 

Z D E N K A STOPAR 



ianinski orientacijski potiod 
Planinsko društvo Polzela organizira v soboto 11. aprila s 
[ičetkom ob 9. uri (zbirališče na igrišču osnovne šole Polzela) 
'sninski orientacijski pohod in tekmovanje za pionirje 
J74-80), mladince (1968-70), člane (1959-68) in starejše člane. 
•̂ 'pc so praviloma tričlanske (obvezno pri pionirjih), tekmova
la pa se lahko udeleže tudi posameznice in posamezniki, 
^hod bo trajal približno dve uri. Hitrost ni bistvena! 
2a boljše spoznavanje okohce in krajine, po kateri bo tekla 

lahko pohodniki uporabljajo pregledno karto občine Žalec 
•50.000 - MK Žalec). 
fot bo sprva vodila po ravnini z lepimi razgledi na Posavsko 
fibovje, Dobrovlje, pa tiidi del Ponikevske planote, kjer bo 
lizu Prenkovega vrha tudi cilj. Akcija je posvečena 15-letnici 
^''injske planinske poti, zato bo del poti potekal tudi po njej. 
I, Š.J. 
pspel pohod na Dobrovlje 
Jj^tošnjega osmega pohoda na Dobrovlje se je udeležilo kar 
j!; Pohodnikov (lani v snežnem metežu 12). Podeljeno je bilo 
,' bronastih, 8 srebrnih in 6 zlatih značk, pri spomeniku pod 
1'^ado pa so učenci iz OŠ Polzela pripravili kratko spomin-
*^ slovesnost. 
j.^^ohodniki so bili iz Maribora, Dramelj, Celja, Rečice ob Savi-
, e n Zagrebčan in letos tudi prvi Gorenjec. K lepo uspelemu 

'^odu je precej prispevalo tudi lepo sončno vreme. 
Š.J. 

Odprta restavracija Madrugada 
Prejšnji pe tek so v s ta rem m e s t n e m jed ru Celja, v Stanetovi 4 odprh restavracijo Madru

gada. (Celje tako dobiva lokal višje kategorije. Kovinotehna j e lokal (ta je v kletnih 
prostor ih nad kater imi bo prenovljeni Železninar) dala v najem zasebniku Alojzu Horvatu , 
ki je v op remo vložil nekaj več kot 50 milijonov dinarjev. V restavraciji, odpr ta je vsak dan 
od 11. do 2. ure zjutraj, predstavljajo posebnos t p o n u d b e steaki in h ladni bife (solate vseh 
vrst), ponujajo pa tudi okro*g 30 vrst s lovenskih vin. Priporočlj ive so rezervacije. 

R P 

furizem na 
^metiti 
•̂ 'Center za turistično in eko-
%msko propagando pri GZ 
'Jovenije je skupno z Zadruž-
'» zvezo Slovenije izdal infor
mativni pregled turističnih 
Imetij Slovenije in cenik no
čitev za domače goste za le-

Išnje leto. 
V pregled je uvrščenih 130 
netjj. razvrščenih po različ-
h področjih, k vsaki kmetiji 
I so pripisali tudi kakšne 
iluge nudi. 
Cene polpenzionov in penzi-

%ov. veljajo pa od 1. junija da-
Ife, so precej nižje od tistih v 
^imorju in ob celotni obali 
'Jadrana, zato v Zadružni zvezi 
'Ipravičeno pričakujejo letoš-
I|e poletje boljši obisk na turi-
H i č n i h kmetijah. Penzion bo v 
t̂)bah 3. kategorije stal od 5200 

'•b 6900 din (najceneje v Prek-
'•jurju. najdražje na Koro-
^em). v sobah 2. kategorije od 
^00 do 7100 (najceneje Pri-

rska, najdražja Gornjesa-
djska dolina) in v sobah 1. 
.tegorije od 5000 do 7700 din 

Najcenejša Primorska, naj
ožji Koroška in Gornjesa-
finjska). 

r p : 

Prospekt Titovega Velenja 
Skupščina občine Titovo Velenje je v sodelovanju s Turi

stičnim društvom Velenje izdala nov prospekt, v katerem na 
desetih straneh predstavlja gostinsko turistično ponudbo 
Titovega Velenja z okolico. V publikaciji, formata 20 x 20, v 50 
tisoč izvodih pa so jo tiskah v Rekovi tiskarni, je pregledno 
sestavljena, v njej pa so tudi karte Titovega Velenja (s pregledno 
legendo) in karta občine Titovo Velenje, na kateri so označeni 
najpomembnejši infrastrukturni in gostinsko turistični objekti, 
športno rekreacijski centri in planinske postojanke, smučarske 
vlečnice ter planinske poti. 

If Laškem več za telo in dušo gostov 
l-iirističnini delavcem v La-

tem- verjetno pa tudi marsi-
jjeremu krajanu že nekaj 
„sa ni vseeno, da kljub na-
jivnim danostim in slikovi-
pjti mesta ne uspejo izkori-
jjti vseh možnosti in priteg-
j(i v Laško dovolj turistov, 
I 3 s t i tistih, ki bi Laškemu-

dni polnili blagajno, kot 
jjtih, ki se v Laškem ustavijo 
jpio mimogrede. 

){ljub temu, da sc stvari pre-
ijkajo naprej (rezultati kažejo, 
J jc bilo minulo leto 20 od-
otkov več tujih gostov, kot 
ta 1985). to še ne pomeni, da 

ihko takšno rast pričakujejo 
jdi v bodoče, če za to ne bodo 
orili še kaj več. 
Turistično in Hortikulturno j 

• ruštvo, ki tem vprašanjem] 
ijnnenjata veliko pozornost,] 
^»rjetno sama takšnemu zalo-] 
. )ju nista kos, če ne bosta ime-1 

pri svojem delu podpore j 
krajanov, kakor tudi profesi-i 
Inalnih kadrov, ki bodo morali 
"iti vsak po svoje temu svoj 
jispevek. Zato je bila tudi pr-
,jč organizirana javna tribuna 
turizmu, na kateri so informi-
l̂i krajane o dosedanjem delu 

[S pogledi vnaprej. Udeležba 
• bila zadovoljiva, čeprav ne 
[škodovalo, če bi bil še kak-
tn obiskovalec več. Ko so 
-edstavniki Turističnega in 
'.ortikulturnega društva pred-
ivili svojo dejavnost v besedi 

p, sliki, so razgrnili sveženj 
Iprašanj okrog turizma, neka-
iirim kot namig za glasen raz-
aislek na tribuni, drugim sa-
iio za tuhtanje doma, tretjim 

Dt neposreden izziv. 
Ugotovljeno je bilo, da je 

pred celotnim krajem mnogo 
nalog, ki jih bodo uspešno ra
zrešili le s skupnimi močmi. 
Razmišljanja udeležencev so 
se dotikala predvsem urejeno
sti in izgleda mesta (fasade, 
cvetje, kažipoti, razsvetljava, 
oznake kulturnih spomeni
kov), gostinske in trgovinske 
ponudbe, kulturne ponudbe in 
reklame. 

Prevladalo je mnenje, da je 
potrebno poskrbeti za ureje
nost mesta, v katerem se bodo 
tako domačim kot gostje pri
jetno počutili. Žal pa se dogaja, 
da se stvari hitreje uničujejo, 
kot pa delajo nove. Zelenice so 
povožene in pohojene, parkir
ni prostori so za nekatere kjer
koli, tudi pred vrati gostilne. 
Zastavlja se vprašanje urejanja 
tistega, kot je nekdo glasno 
razmišljal, »ko jih deset skupaj 
spravi, eden pa razmeče.« Tudi 
cvetju so namenili posebno 
vprašanje, pri čemer je eden 
od obiskovalcev dejal, češ da 
nekateri ne skrbijo niti za tisto, 
kar jim je bilo zastonj postav
ljeno na okno, kaj šele, da bi 
kaj tudi sami pripravili. Tudi 
umetnost stavbarstva in prila
gajanje le tega izgledu Laškega 
ni bila izvzeta. Razmišljali so, 
da nič ne bi škodilo, če bi po
sebna skupinica ljudi imela 
možnost vplivanja na urbani
ste, ki včasih predlagajo grad
bincem nesprejemljive rešitve. 

In gostinska ponudba? Po
glavje zase je v tem sklopu. Če 
greš. na primer, v Hotel Hum, 
je potrebno najprej pred vho
dom vanj peš voziti slalom mi
mo motornih koles, v hotelu 
pa najdeš tudi čas za počitek. 

Srečo imaš, če si postrežen v 
petnajstih minutah. In če si, 
tudi takrat ne moreš biti pov
sem zadovoljen. Verjetno je 
prijazen nasmeh, pa četudi sa
mo službeni, predrag. Gostinci 
pravijo, da smo prezahtevni, 
saj za osem milijonov natakar-
jeve plače pričakujemo še nje
gov nasmeh. Nekaj resnice je 
tudi v tem, toda kdo je temu 
kriv? Povsod na srečo ni tako. 
In nenazadnje je bilo rečeno, 
da smo premalo naredili pri sa
mi vsebini ponudbe. Če je do 
nedavnega prevladovalo mne
nje nekaterih, da gostje v La
ško prihajajo samo zaradi piva, 
temu sedaj ni več tako. Res je, 
da so prireditve Pivo in cvetje 
in tiste v Zdravilišču Laško 
zgled vsem ostalim, vendar je 
to premalo. Takšnih kot je te
denska Pivo in cvetje, bi mora
lo biti več, vendar v manjšem 
obsegu, saj se v takšni množici 
ne da dovolj iztržiti. 

Misli razpravljalca so bile na
menjene temu, da gostu poleg 
hrane namenimo še kaj več. Za 
slednje se tudi v Laškem obe
tajo boljši časi z novim kultur
nim domom, toda to še ni vse. 
Društvom, ki delujejo v kraju, 

bo potrebno dati več korajže in 
vrednotenja njihovih prizade
vanj. Vse dokler si bodo neka
teri ustvarjali iluzije, da sta za 
takšno ponudbo dovolj koza
rec piva in kranjska klobasa, 
tako dolgo pri društvih (zlasti 
so tu mišljena kulturna dru
štva) ne bo razumevanja za so
delovanje, morda jim bo 
zmanjkalo celo volje. Pri tem 
pa velja poudariti, da Laško 
postaja znano po ohranjanju 
starih navad, šeg in običajev v 
slovenskem prostoru, kar brez 
dvoma vzbuja zanimanje pri 
mnogih ljudeh. • 

Rudi Grosar, tajnik Turistič
nega društva Laško je dejal, da 
je v Laškem čutiti vse večjo 
pripravljenost kraja, tako 
združenega dela. Krajevne 
skupnosti, SZDL in nekaterih 
društev, kakor krajanov pri ra
zreševanju te problematike. 
Zamisli o urejanju posameznih 
vprašanj so prisotne, načrti za 
razreševanje so v izdelavi in ne 
bi smeli imeti bojazni, če bomo 
tudi v bodoče tesno sodelovali 
z vsemi, da do izboljšanja ne bi 
prišlo. 

VLADO MAROT 



Vreme je primerno, zdaj pa na njive 
P o starih pratiliah se bo začelo po 2U. aprilu Jupitrovo leto, ki naj bi bilo 
naklonjeno kmetijstvu 

Narava poje, civi l izacija 
pa ropota, sem pred krat
kim prebral v Ekološki psi
hologiji dr. Antona Trste-
njaka. Ker sem bral ob od
prtem oknu v bolj podežel
skem okolju, sem se o petju 
narave - ptičev - lahko pre
pričal na lastna ušesa. Res 
je sicer, da ropota tudi po 
njivah in še nekaj časa bo: 
Prav tako je res, da bo treba 
pohiteti , zdaj ko imamo 
vreme, pravijo kmetje. Tu
di lani je bi lo treba, še pose
bej zaradi dolge zime, hlad
nega vremena in moče, ki ni 
dovoljevala strojnih opra
vil na razmočeni zemlji. 

Najprej je kazalo, da ozim
no zrnje v zemlji ni dobro 
prezimilo, sedaj pa kaže, da 
je spet dobro pognalo m ma
lo več tovrs tnega opt imizma 
je skupaj z lepšim vreme
nom in soncem prišlo nad 
nas. 

Pogovori s kmetijci po šir
šem celjskem območju nas 
je prepričal , da s spomladan
sko setvijo ne bi smelo biti 
p roblemov, niti ne s semeni . 
Celo za semensk i krompir , 
ki j e tik pred saditvijo. Se-
menarji na S lovenskem so 
ga zadržali kakšn ih 2.500 
ton, od tega pa doslej prodali 
komaj nekaj več od tisoč ton. 
Torej g a j e dovolj, vprašanje 
je, če bodo kmet je bolj prid
no posegli po njem. Največ 
je na razpolago igorja, kar 
1.200 ton ga je , zato je seme-
narje strah, če bo povpraše

vanje po s emenskem krom
pirju pravšnje. Bojijo se. da 
bi j im ostal, čeprav bi ga lah
ko predal i d rugam, vendar 
ga še vedno držijo za domače 
potrebe . 

Z minera ln imi gnojili se 
tudi ne bi smeli otepati , če
prav je povsem normalno , da 
je prav sedaj povpraševanje 
nadnormalno . Še malo bolj 
je nadnormalno , ker so se 
razširile govorice, češ da bo 
gnojil p remalo oziroma bo 
motena oskrba z njimi. Glav
na proizvajalca za s lovensko 
kmeti jstvo, tovarna v Rušah 
in Ina Kut ina sta obljubila, 
da bosta dali na trg dovolj 

velike kol ičme. Zaenkra t 
pravijo v zadružnih organi
zacijah, da jih je strah edino, 
če bo zmanjkovalo KAN-a za 
spomladansko dognojevanje 
ozimne pšenice. 

Setveni načrt je po izjavah 
odgovornih ljudi iz zadruž
nih organizacij (KZ Celje) 
dobro pre teh tan in ni bistve
nih odstopanj od prejšnjih 
let. Širi se pridelava koruze 
za silažo in intenzivna pride
lava travinje za k r m o živine. 
Ko smo nekaj vodilnih kme-
tijcev v zadružnih organiza

cijah in kmet i jskih kombina
tih na Celjskem povprašal i , 
kje vidijo ali imajo p rob leme 
pri pr ipravah in izvedbi spo
mladanske setve, so v glav
n e m prob leme zanikali in 
kot kaže, spomladanska se
tev (podobno kot žetev) več 
ne pretresa našega kmeti j 
stva do temeljev. Druga res
nica je, da ga pretresajo ce
novna neskladja med »vhod
nimi materiali« za pridelek 
in cenami teh pridelkov, saj 
se v tekoči ek o n o ms k i politi
ki ne m o r e m o opredeli t i , do 

katere meje naj za kmet i j ske 
pr idelke vlečemo socialno 
ceno, do kod pa naj seže ne
kaj več ekonomike , tržnosti 
in sploh ekonomsk ih cen. 

Na Celjskem so že bile da
ne p o b u d e za eno tne katego
rije spremljanja pospeševa
nja pridelave in prireje ter 
nadzora nad izvrševanjem 
pogodben ih obveznost i na 
vsem območju, o čemer bi se 
morali dogovorit i - pravijo, 
če bo po t rebno - tudi na sve
tu osmih občin. 

MITJA UMNIK 

Bolj zamotano je z zaščit
nimi sredstvi, razlogi za to 
»zamotanost« pa so v devi
zah, ki jih primanjkuje. Ne
kaj zaščitnih sredstev so na
še zadruge že pokupile, pri
čakovati pa je, da bo zmanj
kovalo bayletona in tilta, 
kar bo slabo za posevke 
krušnih žit. Delno nadome
sti lo zanju je saprol, ki ga je 
mogoče dobiti. 

Dosti pred zadnjo otoplitvijo se je bilo treba tudi na njivah spopasti z mrazom, kot kaže 
posnetek T. Tavčarja. 

Dobro delo KZ 
Celje 

čeprav so v Kmetijski za
drugi Celje lani delali v del
nih sanacijskih pogojih, pa 
so lani poslovno leto zaklju
čili z dobrim poslovnim re
zultatom. 

Ukrepe iz sanacijskega 
programa so več inoma ures
ničili. Povečali so f inančno 
disciplino, izboljšali medse
bojne odnose, ukinili izvoz 
konjev, ki je prinašal izgubo 
zaradi dolgoročne vezave 
sredstev, sanirali so izgubo 
pri proizvodnji brojlerjev, 
delno j im je to uspelo tudi 
pri poslovanju kmet i j ske tr
govine. 

Kadrovska učvrst i tev v za
drugi še naprej ostaja ena 
p rednos tn ih »notranjih« na
log, pri organizaciji dela pa 
je vse več računaln iške ob
delave podatkov. 

Čeprav vse leto 1986 ni bi
lo ugodno za govedorejo (ce
novna neskladja), so morali 
tud i zabeležiti padec prireje 
mleka - nekaj tega je šlo tudi 
na račun večjih zahtev po ka
kovosti , pravijo v zadrugi -
pa kar 40 ods to tkov manjši 
pr idelek pšenice (za to pa naj 
bi bilo krivo v glavnem vre
me lani). 

Pospeševalno službo med 
kmet i so bolje organizirali, 
tudi za izobraževalna preda
vanja velja ocena o boljšem 
obisku s strani kmetov-ko-
operantov. 

Dobro delo Kmeti jske za
druge Celje je posebej poh
valil tudi Svet za družbeno
e k o n o m s k e odnose v kmeti j
stvu pri občinski konferenci 
S Z D L Celje in pri t em oce
nil, da so za dobre rezultate 
zaslužni vodstvo in vsi zapo
sleni, da pa je dobro delala 
tudi pospeševalna služba, je 
razvidno iz p r ipomb kmetov. 

UM 



Brez informacije 
ni samoupravne 
socialistične 
demokracije 

Ko sem 1. aprila poslušal 
celjski (in tudi laški, mozir
ski, konjiški, šentjurski , 
šmarski in žalski) radio, sem 
vest o finančnih težavah Ra
dia Celje in Novega tedn ika 
razumel kot prvoapr i l sko ša
lo. Žal pa j e bila ta vest na
slednji dan potrjena. 

Radiu Celje in N o v e m u 
tedniku predlagam, da obja
vite, katere občine ustanovi
teljice so tiste, ki j im ni za 
samoupravno socialist ično 
demokracijo, kajti samo ta
ko je mogoče razumeti , da ne 
dajo v celoti finančnih sred
stev za delo glasila SZDL. 
Hkrati objavite tudi osebne 
dohodke vašega kolekt iva in 
jih primerjajte z osebnimi 
dohodki tistih vodilnih de
lavcev v celjski občini , ki so 
odgovorni za obveščanje v 
OZD (za lažjo orientacijo 
predlagam, da izberete za 
primerjavo delavce, ki vodi
jo tk im. splošni sektor - ta 
odgovornost je v OZD različ
no organizirana). Ta primer
java naj pokaže, kako družba 
vrednoti delo novinarjev. 
Pravzaprav to ni neka imagi
narna »družba«. Pokaže se 
naj, kako OK S Z D L celjske 
regije vrednoti jo delo novi
narjev. In če ga ne vrednoti jo 
delu ust rezno, b o m o mi, čla
ni SZDL, povedali , kako ga 
je t reba vrednoti t i . Mislim, 
da bi predlagana primerjava 
z delavci v OZD lahko bila 
samo najnižja raven, na os
novi ka tere bi se lahko pogo-
varjah, kakšen naj bo OD no
vinarjev. 

Že daj časa opažam, da 
vsebina radijskih oddaj celj
skega radia in Novega tedni
ka postaja iz dneva v dan bo
gatejša. Tako pr ispevate k 
temu, da smo občani bolje 
obveščeni in tako lahko od
ločamo. I m a m o sicer mnogo 
delegatskih glasil za D P S in 
SIS, toda ta ne pridejo do 
nas. Kako in kdaj podatk i iz 
delegatskih glasil pridejo do 
nas, je v celoti odvisno od 

delegatov. Zato se pogosto 
dogaja, da na m n o g e oddaje 
celjskega radia kar nes t rpno 
čakam, kar velja tudi za vsa
ko sredo, ko mi poštar prine
se Novi tednik. 

Ko sem na n e d a v n e m se
s tanku p redsedn ikov krajev
nih konferenc in predsedni
kov območn ih odborov 
S Z D L celjske občine v de
lovni skupini za območne 
odbore mes tn ih krajevnih 
skupnos t i razpravljal o ob
veščanju, sem predlagal, da 
bi glasili S Z D L Delo in Novi 
tednik morali še več kot do
slej objavljati poda tke iz kra
jevnih skupnos t i pa tudi 
povzetke iz delegatskih gla
sil D P S in SIS in tako odpra
vili neka te re vrzeli v našem 
de lega tskem sis temu. Ta 
predlog sedaj tu ponavljam. 
Tu pa še nekaj dodajam: V 
času, ko si neka te re družbe-, 
no p rob lemat ične (kontrare-
volucionarne, meščanske 
desničarske , kvaziznanstve-
ne, kvazikul turn iške - kakor 
hočete) sile lastijo celo j avno 
t i skano besedo, m o r a m o 
vsebino glasil S Z D L bogatiti 
(tudi s povečanim obsegom). 
In zato n a m ne sme biti žal 
denarja. In zato bod imo po
šteni, ko vredno t imo delo 
novinarjev. Saj so naši. 

J O Ž E ZAGORIČNIK, 
Celje 

Ukiniti ali 
izboljšati 

v prejšnji 13. št. NT z dne 
2. aprila 1987 je bil objavljen 
pr ispevek z naslovom MI
ROVNO GIBANJE , s kate
rim se javnos t obvešča o pre
davanju Janeza J a n š e v celj
skem KLjUBu o mirovnih 
gibanjih pri nas. Med dru
gim je zapisano, da j e ena 
izmed akt ivnost i mirovni-
kov tudi pobuda za ukini tev 
p redme ta SLO in D S na viš
jih in visokih šolah. 

Da bi širša celjska javnost , 
v ka tero res nekol iko pozno 
prodirajo »napredne« ideje, 
bila objekt ivno in vsestran
sko obveščena o tej proble
matiki (pobudi), smat ram za 
pot rebno , da s e j o osvetli tu
di z d ruge strani. 

Že v času razprav o refor

mi visokega šolstva je bilo 
mnogo razprav, med kateri
mi so bile najbolj vroče t eme 
o zmanjševanju deleža druž
boslovnih p redmetov v prid 
ozko s t rokovnih znanj. Sta
nje o p o m e n u družboslovnih 
p redmetov pa je še vedno ze
lo ak tua lno glede na razvoj 
celovite osebnost i mladega 
človeka, saj bi morale te vse
bine biti integralni del ses ta
vine znanja vseh diploman
tov. V teh razpravah so bile 
večkra t izpostavljene tudi 
p r i p o m b e v zvezi s p redme
tom SLO in D S , ki se pouču
je na Univerzi, tako s strani 
š tuden tov kakor tudi neka
terih pedagoških delavcev. 
Nekaj teh p r i p o m b so obja
vila tudi s redstva javnega 
obveščanja, ki pa so žal osta
le brez us t reznega odmeva. 

Glede na ponovne pr ipom
be, ki se danes pojavljajo 
(npr. UK ZSMS, ad hoc raz
iskave), j e očitno, da smo v 
času reforme tem proble
m o m nameni l i p remalo po
zornosti . Tudi v ZKS, kjer bi 
morali bolj konkre tno opre
deliti p o m e n usposabljanja 
š t uden t ske mladine za aktiv
no udeležbo v socialist ičnem 
samoupravl janju in profilu 
izobraženca, ki se kot stro
kovnjak na določenem po
dročju mora ukvarjati tudi s 
širšimi d ružbenimi proble
mi, ne nazadnje t u d i ' Z vpra
šanji o b r a m b n o samozaščit
nih pr iprav okolja in sredine, 
kjer dela in živi. 

Kri t ike na račun p redmeta 
SLO in D S so marsikje upra
vičene. Res je, da se tudi pri 
t em p r e d m e t u srečujemo z 
mnogimi problemi , tako kot 
pri drugih , le da so kritiki do 
slednjih prizanesljivejši. Res 
pa j e tudi , da se za pogost imi 
kr i t ikami in neodpravljeni-
mi s labostmi marsikdaj skri
vajo specifični idejni motivi, 
kater ih končni cilj je ukini
tev p redmeta . Argument , češ 
saj so š tudent je že odslužili 
vojaški rok, n ikakor ne more 
biti vzrok za takšno razmi
šljanje. Med služenjem voja
škega roka si posameznik 
pr idobi vojaško s t rokovno 
znanje in spretnost i za 
opravljanje nalog v oborože
nih silah. Mnogo tega pri
dobl jenega znanja lahko s 

pr idom uporabi tudi kasneje 
v življenju, vendar m u šele 
p r edme t SLO in D S daje no
va in celovitejša spoznanja o 
vojni kot d ružbenem pojavu, 
o našem o b r a m b n o varnost
n e m s is temu in o njegovi 
vlogi ter nalogah v pr ipravah 
in sodelovanju v morebi tn i 
splošni ljudski obrambi voj
ni ter pri uresničevanju 
družbene samozašči te . 

V kri t ično razpravo o tej 
problemat ik i se je vključila 
tudi komisija za SLO in D S 
pri CK ZKS, ki je že leta 1985 
z analizo opozorila na razme
re pri izvajanju o b r a m b n o 
samozašči tne vzgoje na sred
njih šolah in obeh sloven
skih univerzah. Do po
membnejš ih p remikov pa, 
žal, še res ni prišlo. 

Ugotavlja se namreč , da se 
v popolnost i ne uresničujejo 
vzgojno-izobraževalni smo
tri in da se je zaradi tega raz
vil tudi neust rezen odnos do 
p redmeta pri slušateljih, pe
dagoških delavcih kakor tu
di pri nekater ih visokošo-
skih delavcih kakor tudi pri 
nekater ih vodstvih visoko
šolskih ustanov. Takšen od
nos pogojuje tudi slabe de
lovne razmere in pogoji izva
janja pouka, neus t rezna ka
drovska s t ruk tura učiteljev, 
vsebina p redmeta in narazvi-
to znanstveno-raziskovalno 
delo na področju S L O in D S 
ter dejstvo, da se ta p r e d m e t 
še vse preveč prikazuje kot 
vojna veščina in ne kot inter
discipl inarna znans tvena 
disciplina. Te ugotovi tve so 
bile potrjene tudi na letoš
njem posvetu vseh visoko
šolskih učiteljev, ki ga j e or
ganizirala skupnos t Univerz 
Jugoslavi je in j e bil pred 
dnevi v Trogirju. Izpostavlje
ni in ponovljeni so bih najra
zličnejši problemi, s kateri
mi se srečujemo tudi v Slo
veniji: nespoštovanje druž
benega dogovora o eno tnem 
izvajanju p redmeta S L O in 
D S na univerzah, različne 
obl ike organiziranja izobra
ževalnega procesa, različni 
pr is topi pri preverjanju zna
nja, različni pogoji dela in 
u p o r a b e avdiovizuelnih in 
d rug ih sredstev, itd. Vse to 
bi seveda zahtevalo posebno 
razpravo, na podlagi ponov

ne analize stanja na vseh vi
sokošolskih organizacijah 
obeh s lovenskih univerz. 

Pretežni del vsebine pred
meta SLO in D S je eno tno 
predpisan za celotno S F R J , 
zato bi bilo smot rno razmi-
shti o dograjevanju in obrav
navanju specifičnosti, s kate
rimi se srečujemo v posa
meznem okolju, aktualizaciji 
vsebine in njeni povezanost i 
s š tudi jsko usmeritvi jo -
s t roko ter večjo vključenost
jo v znanstveno-raziskoval
no dejavnost za pot rebe 
o b r a m b n o samozašči tnih 
pr iprav združenega dela, 
krajevnih skupnos t i in dru
gih nosilcev. Pri t em bi zlasti 
morah dati večji poudarek 
m i r n o d o b n i m o b r a m b n i m 
pr ipravam in delovanju 
d ružbene samozaščite, ce-
miir doslej namen jamo pri 
tem p redme tu premalo po
zornosti . 

O b r a m b n o samozašči tno 
usposabl janje in vzgoja 
(obrambno varnos tna kultu
ra) je izjemnega p o m e n a tudi 
z vidika nadaljnjega procesa 
podružbljanja in uresničeva
nja naše zasnove SLO in DS, 
kot integralnega dela siste
ma sociahst ičnega samo
upravljanja. S prv inami 
o b r a m b n o varnos tne kul ture 
bi moral biti prežet celoten 
sis tem vzgoje in izobraže
vanja. 

Pr i t em imajo učitelji še 
posebej p o m e m b n o vlogo in 

bi morah biti bolj kot doslej 
tudi pobudn ik i nadaljnjega 
razvoja s is tema S L O in D S 
ter imeti več možnost i stro
kovnega izpopolnjevanja in 
s t rokovnega sodelovanja z 
upravno s t rokovnimi organi 
pri realizaciji posameznih 
nalog in razvoju ter prema
govanju os tankov volunta
rizma in prakt icizma. 

Ker t a k š n e sedanje razme
re postavljajo pod vprašaj ne 
samo kakovos t izvajanja 
p r edme ta S L O in D S pač pa 
tudi obl ikovanje odnosa 
mladih do o b r a m b n o samo
zaščitnih zadev, j e reševanje 
vseh t eh vprašanj ne le stro
kovno, t emveč poli t ično 
vprašanje . 

Zato učitelji sami ne more
jo biti edini apologeti svoje
ga dela, t emveč se morajo v 
to razpravo o izboljšavah 
p redmeta S L O in D S vklju
čiti vse subjekt ivne poli t ične 
in s t rokovne sile ter argu
ment i rano ovreči razmišlja
nja neka te r ih p njegovem 
ukinjanju. 

VIKI K R A J N C . 
Celje 

Novi tednik - Radio Ce
lje, Trg V. kongresa 3a, 
Celje. Telefoni uredniš
tva: 22-369, 23-105, 27-: 

. 728,28-408. j 

Slovensko ljudsko gledališče Celje: V ponedeljek, 13. aprila 
ob 19,30. uri Avgust Stnndberg: SONATA STRAHOV za I. 
mladinski abonma in izven. 

V ponedeljek, 13. aprila ob 20. uri na odru Herberta Griina 
Slawomir Mrožek: EMIGRANTA. Predstava za izven bo v 
lapidariju Pokrajinskega muzeja. 

V torek, 14. aprila ob 10,30. uri predstava učencev Sredrye 
družboslovne šole Celje THE WAYS OF LIFE. 

V sredo. 15. aprila ob 10,30 uri gledališka predstava učencev 
Srednje šole teniško naravoslovne in pedagoške usmeritve 
Ravne na Koroškem. 

Mladinski kulturni center KLJUB Celje: V soboto, 11. 
aprila ob 20. uri koncert Toneta Janše in kranjskega Dixi-
elenda. 

V sredo, 15. aprila ob 20. uri koncert Draga Mlinarca. 
Kulturni dom Šentjur: V petek, 10. aprila ob 20. uri bo 

občinsko srečanje odraslih pevskih zborov. Nastopilo bo 7 
pevskih zborov iz občine Šentjur. 

Gasilski dom Socka: V petek. 10. aprila ob 16. uri priprav
ljajo učenci osnovne šole Socka, domača folklorna skupina, 
pihalni orkester in mladinci partizanski miting. 

Dom kulture Titovo Velenje: V petek, 10. aprila ob 19. uri bo 
v Stiskami kulturni večer. Viki Grošelj bo predstavil svoji 
knjigi Do prvih zvezd in V objemu črnega granita. 

Glasbena šola Titovo Velenje: V dvorani glasbene šole 
Frana Koruna Koželjskega bo v torek, 14. aprila abonmajski 
koncert pianistke Dubravke Tomšič. 

Zdravilišče Dobrna: V petek, 10. aprila ob 19. uri bo v 
Zdraviliški dvorani koncet mešanega pevskega zbora Tehnik 
iz Srednje tehniške šole maršala Tita v Celju. 

Dom Svobode Polzela: V nedeljo, 12. aprila ob 16. uri bo 
koncert pevskih zborov, ki so ga prireditelji - Delavsko pro
svetno društvo Svoboda Polzela - poimenovali Pesem naša je 
vesela. Nastopili bodo moški in mešani pevski zbor, vokalni 
kvintet Lastovka in tamburaški orkester. 

Kulturni dom Vojnik: V soboto, 11. aprila ob 19. uri bo 
srečanje malih vokalnih skupin. 

Zdravilišče Rogaška Slatina: V soboto, 11. aprila ob 20. un 
bo v Zdraviliški dvorani nastopila skupina Bojana Adamiča 
Šanson in kitara. 

V torek, 14. aprila ob 20. uri bo Zdraviliški dvorani večer 
jugoslovanske folklore v izvedbi akademske folklorne skupine 
Študent iz Maribora. 

Narodni dom Celje: V soboto, 11. aprila ob 18. uri bo koncert 
mešanega pevskega zbora Zveze društev upokojencev Celje. 

Osnovna šola Griže: V soboto, 11. aprila ob 16. uri bo sreča
nje pevskih zborov osnovnih šol občine Žalec. 

Osnovna šola Prebold: V nedeljo, 12. aprila ob 16. uri bodo 
nadaljevali s srečanjem pevskih zborov osnovnh šol občine 
Žalec, na katerem se bo predstavilo 19 otroških, mlajših mla
dinskih in mladinskih pevskih zborov. 

Železniška postaja Celje: V torek. 14. aprila ob 10. uri bo 
proslava ob Dnevu železničarjev. V kulturnem programu bodo 
nastopili učenci osnovne šole Frana Krajnca s Polul in godba 
na pihala iz Zidanega mosta. 

Likovni salon Celje: V četrtek, 9. aprila ob 19. uri bodo 
odprli razstavo slikarskih del Klavdija Tutte iz Nove Gorice. 

Muzej revolucije Celje: Do sobote. 11. aprila si lahko v 
razstavnem salonu celjskega muzeja revolucije ogledate raz
stavo likovnih del osnovnošolcev celjskega območja, ki so 
slikali na temo zdravje. Razstavo so pripravili ob svetovnem 
dnevu zdravja. 

Dvorana ŽTO Celje: V torek, 14. aprila ob 10,30. uri bodo 
odprli razstavo likovnih del osnovnošolcev celjskega območja, 
ti so ustvarjali na temo železničarstva, ter članov likovne sek
cije železničarsko prosvetnega društva France Prešeren iz 
Celja. 

Laški dvorec: V petek, 10. aprila ob 17. un bo otvoritev 
razstave likovnih del članov družine Zelenko iz Ljubljane. Na 
razstavi bo prikazalo svoja dela 5 avtorjev, v uvodni predstavi
tvi pa bo spregovoril kritik Janez Mesesnel. 

Kulturni ceneter Ivan Napotnik Titovo Velenje: Do konca 
meseca si lahko v galeriji ogledate razstavo slik Dušana Li
povca. 



Svoj čas nas je imel; 
•Rad imam morje, a m p a k 
morje, kako r ka /e , me n ima 
več r ado kakor s \ < i i ( \ i s je 
nekoč rekel i h i I m I o \ ( < I v o 
Andrie . Podobn ih misli smo 
bili neka te r i sp reml jeva lc i 
letošnje stoti i i je k m e č k i h 
žensk na morje, a m p a k le 
zato, ker se je r edkokda j v 
pe tna j s t ih letih /godi lo , da 
bi nas na našem izletu s 
k m e č k i m i ženskami ob oba
li spreje lo t ako nei)r i iazno 
v reme. Na srečo pa so li me
teoro loško o b a r v a n i spomi
ni tud i ed ina s laba si ran le
tošnjega jub i l e jnega izleta, 
na ka r pa so vse ude leženke 
pozabi le že ob v rn i tv i 
domov . 

Še preden sta nas Vojko 
Gorn jak in Fr ic Drobne , šo
ferja Izletnikovih avtobusov 
v petek dopoldan odpeljala 
proti morju, smo vedeli, da 
bo naš petnajsti izlet na mor
je nekaj posebnega, kajti 
naključje pri žrebu je prispe
valo, da smo jubilejno pot v 
luči stat ist ike proslavili tudi 
z nekaj rekordi . Povprečna 
starost letošnjih udeleženk 
je bila namreč kar nekaj nad 
60 let. med vsemi tisoč pet
stotimi udeleženkami pa se 
je z nami tokrat peljala tudi 
najstarejša udeleženka. Kri
s t ina Karo iz Vranskega , ki 
bo 16. julija slavila 91 letnico. 
Tudi.sicer je bila Kristina ju
nakinja letošnjega izleta, ki 
bo verjetno zapisana tudi v 
knjigo nevsakdanj ih sloven
skih rekordov. J e namreč 
najstarejša ženska, ki se je 

• sprehodi la- skozi Škocjan
ske jame. 

Za cilj izleta v toplejše kra
je smo si letos, kot se za jubi
lej spodobi , izbrali Portorož. 
Ne zato. ker si lahko letova
nje v našem o b m o r s k e m tu
rist ičnem središču, ki bo le
tos na tem delu s lovenske 
obale stalo od 25 do 35 tiso
čakov na dan. privošči le 
redkokalera kmet ica . Takš
ne cene so nedo^stopne pre
težnemu delu Slovencev. 
Razlog je bil p redvsem zara
di pogojev in s tem v zvezi 
tudi podpore naši akciji, ki 
jo daje že drugo leto zapored 
Turist ična organizacija Por
torož (TOP Portorož) . A tudi 
sicer so. vsaj v tem prepred-
sezonskem času cene gostin
sko turist ičnih uslug nižje 
kot pri nas. 

Že na poti tja, kjer je po 
besedah Andre ja Mezeta, 
celjskega Poldka, našega 
stalnega udeleženca in »de
žurnega humoris ta« , tako to
plo, da names to celega raste 
kar »pofrit« krompir , je pet
najst k m e č k i h žena pogum
no dvignilo roke in priznalo, 
da bodo p r v i č videle morje. 
Tudi zato je bil za vse te izlet, 
pa četudi zaradi slabega vre
mena niso imele priložnosti 
v morju poniočiti tudi rok ali 
nog, nepozabno doživetje. V 
en glas so tako zatrjevale tu
di vse ostale, ki so bile ob 
J a d r a n u že enkrat , dvakrat 
ah morda tudi večkrat . Po 
zaslugi glavnih pokrovite
ljev, sozda Merx, Kovino
t e h n e in H m e z a d a KZ Sa
v in j ska do l ina , ter ob pomo

či številnih delovnih organi, 
zacij z našega območja. Tek
s t i l n a t o v a r n a Prebo ld , Uni. 
or, Comet , Gorenje , Konus, 
Agro t ehn ika , Droga Porto
rož, E lk ro j , Libela , Ljub
l j anska b a n k a , Sodeksa 
C i n k a r n e , T O P Portorož, 
S loven i ja les t e r Dragice in 
I v a n a Za lokar ja , smo lahko 
z našo stotinjo bivali v hote
lu Lucija v Portorožu, pri-
pravih pester zabavni pro
gram, si ogledali Piran 
Škocjanske j ame , ter kobi
larno in program dresurnega 
jahanja v Lipici. Humoris t 
Andrej Meze, harmonikarja 
Her i K u z m a in J a n k o Mogu, 
na rodno zabavni ansambel 
Mare l a iz Mengša, skratka j 
vsi ki so skrbeli za to, da pot
n icam v avtobus ih ali na ve
černi zabavi v restavraciji j 
hotela Lucija ni bilo dolgčas 
(daleč od tega) so se tudi 
odrekli honorar jem. Tako 
kot vsako leto in tako kot bo 
(če zaradi položaja v kakrš
n e m je naš tozd sploh bo) 
tudi v pr ihodnje. Mimogre
de, vse ude leženke izleta so 
nas v prizadevanjih za 
us t rezno vrednotenje našega 
dela in obveščanja nasploh 
enoglasno podpr le , ter so s 
t em v zvezi z nami priprav
ljene iti še k a m drugam, ne 
le na prijeten dvodnevni 
izlet na morje. 

»Čakala vas ne 
bom« 

• V jamo grem. ker nisem 
prišla tako daleč, da bi vas 
čakala v avtobusu«, je bila 

V Piranu nas je močil dež. Ta je tudi preprečil tradicionalno vožnjo z ladjicami po morju. 
A razpoloženja nam ni vzel. 

Mengeška Marela je s siojimi vižami temeljito segrela čemerno petkovo noč. 

Škocjanske jame so bile doživetje zase. Ta enkratna prirodna znamenitost, uvrščena 
tudi v Unescov katalog bo gotovo ostala v spominu vsem izletnicam. 

Drug za drugim ...« smo zaplesali v Luciji in skupaj dočakali prehod petkove noči v 
sobotno jutro. 

Leta niso ovira za ples. Kristina Karo, doslej najstarejša 
udeleženka naših izletov na morje z direktorjem Novega 
tednika Borisom Rosino. 

Franko Krameršteter, preds 
torto čestital za rojstni dan 

Janko Mogu in Heri Kuzma sta tudi letos krepko raztegovala meh svojih harmonik, 
medicinska sestra Betka Novokmet pa za to, da nikomur ni bilo slabo. 



iiorje bolj rado 
^00 kmečkih žensk na morje . 

90 letna Kristina 
je omajale ne be-

^jciiiske sestre Bet-
^ffiet niti vseh osta-
P j i odsvetovali na-
p)̂ aj ki lometrov dol-
jjozj Škocjanske ja-
g ustrašila niti spu-
iictrov g loboko pod 
i,i nato še napornej-
oiia) kljub temu. da 
»nega- sprehoda ni 
a že štiri leta. Še 
potjo, ko j e rezgrni-
^ekaj skrivnost i in 

n e k a j nasvetov za 
rdravo življenje (več 
reportaži, ko b o m o 
D b i s k a l i tudi na nje-
lu). se je morala na 
djati tudi zato, ker 
eč s m e j a l a . Že med 

o od Viktorja Žni-
i\i nas je vodil po 
jeli. da j e Krist ina 
jslarejša ženska, ki 
iila Škocjanske ja-
m o š k i m i pa j e bil 

nek avstrijski turist: »Ja. pa 
le zato, ker d ruge niso tako 
neumne ," je h u d o m u š n o pri
pomnila Kristina, ki je pri 
izhodu k t emu dodala še na
slednje: »Res mi ni žal. da 
sem pri svojih letih videla še 
to lepoto naše domovine . Bi
la sem že v Postojnski jami, a 
Škocjanske so lepše, ker je 
vse skupaj še bolj naravno. A 
če bi šla še enkra t? Danes ne. 
morda pa še kdaj . . . Zdaj 
sem predvsem srečna, da 
sem zunaj, ker je, zdaj pa po
vem čisto zares, pot predv
sem v zadnjem delu res na
porna in jo »vrstnicam- v teh 
letih res odsvetujem. Če sem 
pa res najstarejša, potem pa 
ste lahko veseli p redvsem vi 
in ti tukaj v Škocjanskih ja
mah, saj sem vsem skupaj 
precej prispevala k reklami. 
Koliko mi boste plačali za 
to?« 

Srečne in polne doživetij 
pa so bile tudi vse ostale že
ne, ki so si ogledale jamo, ki 
je po prostornini največja v 
Evropi in ki je uvrščena tudi 
v listino unescovih svetov
nih naravnih znamenitost i . 
P redvsem zaradi tega nam je 

bilo vsem skupaj tembolj ne
razumljivo, da skoznjo še 
vedno teče zasmrajena reka 
Reka in da okolica, pred
vsem pa kraj Matavun. niso 
urejeni tako, kot se za turi
stični kraj s 70 tisoč obisko
valci letno tudi spodobi . 

Preveč zgodb 
Z zanimanjem si je ob kon

cu izleta naša stotinja ogle

dala tudi kobilarno Lipica in 
program dresurnega jahanja 
znameni t ih lipicancev. Raz
položenja j im ni pokvari lo 
nito to, da nekateri Slovenci 
dajejo za oskrbo svojih konj 
v lipiških hlevih nekajkrat 
več denarja, kot imajo same 
k m e č k e pokojnine. Na izlet 
pač n ismo šli zato, da bi bili 
slabe volje. Dolgo so namreč 
nekatere čakale, da so bile 
izžrebane. Marija Dvorjak, 
rejenka Krist ine Karo, je na
mreč kar 15 let pošiljala ku
pone, d a j e bila njena skrbni
ca končno izžrebana. Še veli
ko je podobn ih zgodb. Milka 
Dešman iz Planine p n Ljub
nem (tik pod Komnom) je 

krenila na pot pred tretjo uro 
zjutraj, da je lahko šla z na
mi. Angela Kolar iz Pilšlaj-
na noč pred izletom ni upala 
zaspati, ker ji je zatajila bu
dilka . . . Jožica Kumprej iz 
Planine pri L jubnem, ki je že 
21 let naročena na Novi ted
nik, pa je poslala kupone pr
vič - in imela srečo. Še bolj 
presenečena je bila Barbara 
Toplišek I Z Podčet r tka , ker 
sploh ni poslala kuponov, a 
jih je . zanjo names to nje. po
slal ravnatelj osnovne šole iz 
Podčet r tka . Jože Brilej. Ve
liko j e še podobn ih zgodb, 
povezanih z letošnjim dvod

nevnim vandranjem po Pri
morski , veliko preveč je 
d robn ih dogodkov in majh
nih radosti , da bi lahko opi
sali vse. Glavno je . da je bilo 
vseh sto udeleženk na izletu 
tako zadovoljnih, da bodo z 
mislimi na morju tudi (mor
da) s prihodnjo, šestnajsto 
stotinjo. 

j j i O leto smo s po-
liroviteljev tudi le-
jjavntin večeru po-
jaj najirad. Prejeli 
jstina Karo m) let) 
ia Mastnak (20 let) 
jrejša in najmlajša 
Ita, Jožica Kukovič 
niče pri Šentjurju 
;aharijas kot mate-
fčjim števi lom (po;̂  
trok, Kma K a v n a k | 
soboto praznovala! 
laii. Tehtnico je le4 
iajtežja udeleženkami 
. i p J a Ana Mernik. 

Glavni pokrovitelji 15. 
izleta 100 kmečkih žensk na 
morje so bili Hmezadova 
kmetijska zadruga Savinj
ska dolina, celjski Merx in 
Kovinotehna, ki so skupno 
omogočil i dva prijetna dne
va letošnjega izleta. 

Tudi letos so kmečko sto
tinjo nadvse prijazno spre
jeli in še lepše postregli v 
znanem gostišču T<mii v 
Portorožu, kjer smo si teme
ljito privezali dušo. 

Brtz spomladanskih šop
kov in značk tudi letos na
ših izletni( nismo spustil i 
na pot. Za šopke je poskrbe
lo Vrtnarstvo Medlog, za 
značke pa Plastika .Melan-
sek. Posebnost letošnjega 
izleta pa so bile spominske 
majolike, ki so jih za vsako 
udeleženko izleta izdelale 
pridne roke libojskih kera
mikov. Ostale bodo v domu 
vsake za spomin na lep 
izlet. 

Tudi letos smo se na izletu tehtali. Tehtnico 
Libele pa je kot najbolj težka udeleženka 
izleta prejela Ana Mernik. 

Z nagradnimi igrami, ki jih je v program spretno vpletel 
Janez Vedenik, nagrade zanj pa so prispevale delovne 
organizacije, smo popestrili petkov večer v Luciji. 

Proškega TOP je s 

r^^i^rbcl za smeh. 

Lipiške kobile so se ob naši stotinji posladkale, kot že dolgo ne. Vsaka je imela v žepu 
vsaj bonbonček ... 

Čudoviti lipicanci v svojem elementu - na tleh ali v zraku - vselej lepi in 
navdušujoči s svojo eleganco. Tudi našim izletnicam so se s svojim 
nastopom še bolj priljubili. 

Ženska stotinja se je takole postavila za skupinsko sliko v naši najlepši in vedno gostoljubni kobilarni - v Lipici. 



Pionirji fotografirajo 
Po dolgem času so se nam zopet oglasili pionirji, ki obisku- \ 

jejo foto krožek na osnovni šoli Edvarda Kardelja v Sloven-1 
skih Konjicah. ] 

Medse so sprejeli veliko novih članov in prvi rezultati so vidni j 
v kupčku fotografij, ki jih imamo pred sabo. Malce se bodo sicer! 
še morali potruditi pri sami fotokemičrii obdelavi, saj so povsod 
vidne smeti, neostrina in neenakomerne osvetlitve s povečeval-
nikom, nekatere fotografije so spodaj črne, zgoraj pa presvetle 
in obratno. Pridno so fotografirali predvsem na zadnjem obisku 
v živalskem vrtu in posnetek Mirka Kolarja danes tudi objav
ljamo. Fotografija, če jo pazljivo pogledamo, nam lahko veliko 
pove. Levov pogled v \-eliko ključavnico nas sili v razmišljanje, 
da le ta mish na pot v svobodo . . . Morda bi malce povečave ne 
škodilo, saj bi s tem izrezali nepotreben zid in nam levovo 
»razmišljanje« še približati. Fotolik tudi danes nagrajuje objav
ljen posnetek z bonom za 1500 din. Sodelujte in se čimprej 
oglasite tudi, vi. 

Zdravo, 
prijatelji! 

Pa smo Ic dočakali tudi 
nekaj sonca. Pomlad bo 
torej vendarle prišla, če
tudi pozno. Za marsikoga 
med vami pa to pomeni 
tudi konec zimskega spa
nja, saj se spet začenja de
lo v vrtu, na polju, v sa
dovnjaku. Vem. da vas je 
mnogo takšnih, ki boste 
pomagali mami in očetu 
pri teh opravilih. Pone
kod tudi v šoU skrbite za 
vrt, njivo ali celo sadov
njak. Morda boste z razre
dom pomagali pri delu na 
kakšni osamljeni kmetiji. 
Povsod pa boste čistili 
okolje svojih šol. Pa ne 
zato, da bi naredili pro
stor za nove smeti, am
pak, da boste čisto in lepo 
okolico tudi obdržali, 
kajne? 

Vaša Nadja 

Promet na cesti, narisal: PAVLEK KVAS, 3. r. OŠ STRANICE. 

Prvi poitiladni dan 
Pomlad prihaja v našo deželo z 

zamudo. Ne vem, ali se zima no
če posloviti, ali pa je pomladi le
po v deželi, kjer je zdaj. 

Prvi pomladni dan nas je pre
senetil s snegom. V petek je moč-' 
no snežilo. Potem pa so sončni 
žarki že močno načeli snežno 
odejo. Sneg mi je pokril cvetice, 
ki sem jih hodil vsak dan opazo
vat na travnik. Majhne, drobne 
cvetke so prikukale iz zemlje. 
Imele so tako majhne peclje, da 
jih nisem mogel nabrati za šo
pek. Želim si, da bi sneg hitro 
skopnel. Travnik bo postal bel 
od cvetov zvončkov. Veter pa se 
bo igral z majhnimi glavicami. 

GREGOR KOROŠEC. 2. r 
OŠ STRANICE 

Moja babica -
učenka 

Moja babica. Pavla Suholež-
nik, je začela hoditi v osnovno 
šolo v Vojniku pred približno se
demdesetimi leti. Takrat je bilo 
marsikaj drugače, kot je danes. 
Povedala mi je naslednje: 

•Bilo mi je osem let. ko sem 
prvič prestopila šolski prag. To je 
bil zame res velik dogodek. Ra
darje učitelj razlagal, smo morali 
vsi molčati in komaj smo čakali, 
da je šolski sluga pozvonil z veli
kim medeninastim zvoncem, ki 
je naznanil konec pouka. Torbic, 
zvezkov in svinčnikov takrat 
sploh še nismo poznali, kajti ime
li smo samo črno tablico, kamen
ček in gobico, da smo lahko bri
sali. Namesto torbic pa smo imeli 
nahrbtnik, v katerega smo si dali 
poleg teh stvari tudi malico, saj 
je tedaj nismo dobili v šoli. 

Učitelji so bili bolj strogi kot 
dandanes. Če kdo ni ubogal ali 
poslušal, ga je učitelj poklical 
pred tablo in mu jih s palico 
krepko naložil po zadnji plati ali 
po rokah. Palico so v šolo navad
no prinesli otroci sami. Še jaz 
sem jo nekoč prinesla in mislila, 
da se bom s tem prikupila učite
lju, vendar sem se zmotila. Ta
krat je bilo pač tako, da jih je s 
palico najprej dobil tisti, ki jo je 
prinesel. In prav tako seje zgodi
lo tudi meni. 

Predmetov se že ne spominjam 
več vseh, vendar se jih bom ne
kaj skušala spomniti. Imeli smo 
računstvo, ročna dela, jezik, ve
rouk, nemščino, delo na vrtu, 
petje, telovadbo in druge. Tudi 

ocene so bile drugačne kot da
nes. Najboljša je bila enica, kar 
pa je danes, kot vem najslabša 
ocena. Časi se torej resnično 
spreminjajo.« 
„ Najin prijeten pogovor je pre
kinila stenska ura, ki je z zvone-
njem naznanila, da se moram po
sloviti. Babici sem se zahvalila, 
saj je pripovedovala zelo zani
mivo. 

NADA SUHOLEŽNIK, 8. a 
OŠ VOJNIK 

Moj konjiček 
Sem član ribiške družine Vo-

glajna. Imam svojo člansko iz
kaznico. Ker pa še nisem polno
leten, ne smem loviti rib sam, 
ampak z očetom. Tako sem šel 
nekega dne z očetom na ribolov. 
Odpeljala sva se za Voglajno. Pri
pravila sva si vse potrebno za lov. 
Ker še nisem preveč izkušen ri
bič, sem ob vodi povzročal hrup. 
Oče me je posvaril. 

Ko sem vrgel trnek z vabo v 
vodo, se je mimo pripeljal krap, 
prijel je zanj in odplaval. Kmalu 
je ugotovil, daje pripet, zato seje 
poskušal odtrgati. Potem je oče 
prijel palico, jaz pa sem zgrabil 
podmetalko in spravila sva ga iz 
vode. O tem lovu sem napisal čla
nek za revijo Ribič. 

BOŠTJAN ŠTRAVS. 7. a 
COŠ Fran Roš 

CELJE 

Zaljubljena pomlad 
Ko se je zaljubil, mu je šlo vse 

narobe. Nič ni slišal in nič ni vi
del. »O, ti lepi rjavi lasje in te lepe 
rjave oči!« je kar naprej vzdi
hoval. 

Ksenja 

Nehala je pisati domače naloge 
in slabo seje učila. Doma je laga
la, da hodi k prijateljici, hodila pa 
gaje gledat na igrišče, ko je igral 
nogomet. 

Tina 

Ko je prišel iz šole, je vrgel tor
bo v kot in čudil sem se, ker ni bil 
ne lačen, ne žejen. Šel je v svojo 
sobo poslušat plošče. 

Naksi 

Bila je silno raztresena, včasih 
tudi zamišljena. Dosti se je sme
jala. Ni se več učila, popustila je 
v šoli, pa tudi doma seje večkrat 
sprla. 

Sonja 

Bil je zamišljen in začel je pisa
ti pesmice. Po glavi so mu šle 
same ženske. 

Darko 

Šlo ji je na smeh, z nikomer ni 
rada govorila. Pisala mu je pi
semca, ki mu jih nikoli ni posla
la. Klicala ga je po telefonu, ko 
pa se je oglasil, je slušalko odlo
žila. 

Anita 

Ponavljal je: »Super, super« m 
bil je takšen, kot da sanja. Kmalu 
sem ugotovila, komu je ta »su
per« namenjen. Žvižgal si je pe
smice in z mano ni hotel govoriti. 

Zorica 

V vseh revijah je prebirala ho
roskope in pisala je ljubezenske 
zgodbe. Ko ji je ponudil domačo 
nalogo, da bi jo prepisala, je mi
slila, da jo ima rad. 

Mateja 

Učenci 6. razreda 
OŠ Bračičeve brigade 

KOZJE 

Tretjič na Snežniku 
»živijo, mami!« se zaderem že 

pri vratih. »Kako je bilo v 
službi?« 

»Hm, še kar ...« 
»Ti, mama, ali sem lepo po

spravila stanovanje?« 
»No, ja . . .« 
»A si videla, da sem celo pose

sala svojo sobo." 
»Sem nekaj gledala, ja . ..« 
Presneto pa ravno danes je ta

ko redkobesedna. 
»Mami, a te kaj boli?« sjcušam 

biti čimbolj priliznjena. In konč
no ji moje besede sežejo do srca. 
»Ja kaj pa ti je, si dobila slabo 
oceno?« me vpraša. Oh, te mame 
vedno pomislijo na najslabše. 

»Ah, mami, kje pa, samo denar 
rabim.« 

»Zakaj pa spet?« me pogleda, 
kot bi hotela reči: Le najdi kak
šen dober razlog, če ne .. . 

Potem sem ji na dolgo in na 
široko razložila, da rabim denar 
za na Snežnik, kamor grem v so
boto. Prepričevanja raje ne bom 
opisovala, ker je bilo zelo dolgo 
in »mukepolno« - vsaj zame. Še 
posebej, ker me je mama spom
nila, da sem bila na Snežniku že 
dvakrat. Ni mogla razumeti, da 

hočem tolikokrat na »enaininsto 
krtino«. Potem se je postopek 
ponovil še pri očku. In vsa ta ce
remonija se je končala v soboto 
na železniški postaji, kjer sem s 
polnim nahrbtnikom in z drugi
mi planinci ŽPD Celje čakala na 
vlak. , 

Planincev iz osnovnih šola Fra-
nja Vrunča in Frana Kranjca je 
bilo 22, drugih pa več kot 60. 

Ko je lokomotiva prisopihala, 
smo se »zagrebli« za prostore in 
pri tem meje nekdo pošteno brc
nil v nogo. Že sem mu hotela to 
dopovedati z »butec neumni, pa
zi kje hodiš!« pa sem se pravi čas 
spomnila, da planinci ne govori
mo grdo, zato je ostalo le pri gr
dem pogledu. Ko je končno vsak 
položil svojo zadnjico na sedež, 
seje razvila razprava o dogodkih, 
ki so se zgodili odkar so nismo 
videli. Nekateri pa so nadaljevali 
prekinjeni spanec. V Ilirski Bi
strici se je spet začela dirka za 
sedeže, tokrat v avtobusu. In 
končno smo se ustavili na Svi-
ščakih. 

»Mhhhmm . . .« se je razleglo iz 
naših pljuč, zrak je bil tako svež, 
da smo kar hlastali po njem. In 
potem je bilo tu še sonce, ki se je 
odbijalo od snega pa smreke, ki 

so se postavljale s svojimi belimi 
kapami. In ne nazadnje vonj po 
golažu, ki je vzdražil naše želod
ce. Ko smo jih potešili, smo se 
zagrizli v hrib. 

Hodili smo že precej časa, ko 
se je kolona ustavila. Brez besed 
smo se ozrli proti vrhu Snežnika, 
ki se je kopal v soncu. Koča je 
izgledala kot drobcena pika. kije 
po pomoti zašla na to neskončno 
belo planjavo. Nekaj časa smo 
stali ko začarani, potem pa smo 
le krenili naprej. Le kolona je bi
la veliko tišja kot prej. Vsak zase 
je razmišljal o lepoti, ki nas je 
obdajala. 

Iz razmišljanja meje predramil 
vrvež v koči. Hitro sem v izkazni
co dala žig in že smo se morali 
vrniti. Na cilju smo nekateri do
bili še značke, sledilo je še mno
žično prehranjevanje in potem 
hitro na avtobus. Nato pa spet na 
vlak in končno postaja - Celje. 

Doma sem preštela modrice od 
padcev in prerivanja. Ni jih bilo 
ravno malo. Toda, presneto, na
slednji teden gremo zopet v hri
be. »Ej, mami . . .« 

BREDA KOVAČIČ 
OŠ Franjo Vrunč 

CELJE - HUDINJA 
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• v ponedeljek zvečer so 
niorali miličniki posredo
vati v javnem stranišču na 
celjski lokalni avtobusni 
postaji. Karel D., ki se gaje 
precej napil in zapravil lep 
kupček denarja, se nikakor 
ni hotel sprijazniti z dej
stvom, da bo moral plačati 
še za lulanje. Precej ne
sramno seje obnašal do de
lavke, ki skrbi za stranišče, 
potem pa se norčeval še iz 
miličnikov. Dobil je preni-
čišče v prostorih za trczne-
nje, »nočnino« pa bo^plačal 
pri sodniku za prekrške. 

• Alojz J. je bil v nedeljo 
bolj na majavih nogah. 
Zdelo se mu je, da ne bo 
zmogel poti domov, zato se 
je udobno namestil kar v 
eni izmed telefonskih go
vorilnic na pošti. 

• Marsikateremu gur
manu se pocedijo sline ob 
misli na polnjenega fazana. 
Tudi Edvardu B. so se v 
petek popoldne pocedile 
sline, ko je z zračno puško 
meril na fazana. Dokazal je, 
da je dober strelec, plen pa 
je skril. Toda z gurmansko 
pojedino ni bilo nič; prišli 
so miličniki in mu zveli fa
zana in puško, vendar pa 
bo Edvard vseeno moral 
plačati račun za »pojedino« 
- pri sodniku. 

• Jadranka R. je bila 
precej nesramna v avtobu
su iz Prebolda do Celja v 
četrtek zvečer. Spravila se 
je nad potnike in nad šofer
ja, v Celju pa so jo na Glazi-
ji počakali miličniki. Ja
dranka bo to vožnjo nekoli
ko dražje plačala - dodatno 
»voznino« ji bo zaračunal 
sodnik za preicrške. 

S.Š. 

Jeklo ni poškodovalo naprav z 
radioaktivnim cezijem 

v ponedeljek zvečer je prišlo do manjše nesreče v Žele
zarni Štore, Tozd Jeklarna v oddelku za konti vl ivanje 
jekla. Pri vlivanju jekla v kokilo j e nekaj tal ine izteklo. Pri 
nesreči ni bil ranjen nihče od delavcev, pač pa so v Zeiezarni 
ravnali zelo pr isebno, ko so takoj poklicali s t rokovnjake za 
merjenje radioakt ivnost i . Nova naprava za kont i vlivanje 
jekla ima namreč tudi merilnik nivoja jekla v kokih, v 
katerem je radioakt ivni cezij 137 in indi j . Strokovnjaki , ki so 
že v ponedeljek zvečer prišli v železarno, so ugotovili , da 
talina ni poškodovala naprave in da ni nobene nevarnost i 
radioaktivnega sevanja. S. Š. 

Prepir in požig 
v ponedeljek se je 43-letni Ivan D. iz Lahomška pri 

Laškem spri z ženo, po prepiru pa sta se žena in sin 
odpeljala od doma. Ivan D. je iz jeze polil z benc inom 
manjše gospodarsko poslopje in ga zažgal, tako d a j e škode 
za 500.000 dinarjev. Miličniki so Ivana. D. pridržali v prosto
rih za treznenje, naslednji dan pa ga z ovadbo odpeljah p red 
preiskovalnega sodnika. 

Bazi;iii^ujeio odgovornost 
Odgovorni delavci v LIK Savinja in tozdi obtoženi še za 
gospodarske prestopke 

Namestnica celjskega 
javnega tožilca je vložila 
obtožni predlog zoper neka
tere (bivše) vodilne delavce 
LIK Savinja, zoper delovno 
skupnost skupnih služb in 
zoper vse štiri tozde, ki so 
poslovali z izgubo. Bremeni 
jih za ponarejen periodični 
obračun v lanskem prvem 
polletju, kar je gospodarski 
prekršek. 

Poleg glavnega direktorja 
je obtožena še vodja finanč
no računovodske službe, vo
dja oddelka finančnega knji
govodstva in vsi štirje direk
torji tozdov v izgubi (Žaga, 
Furni rn ica in oba pohištve
na tozda). Po zakonu o knji
govodstvu kot pravna oseba 
odgovarja tudi delovna 
skupnos t skupn ih služb, po 
zakonu o ugotavljanju in raz
porejanju celotnega prihod
ka in dohodka pa tudi vsi 
štirje tozdi v izgubi. 

Glavnemu direktorju ob
tožnica očita d i rekten na
klep, ker je vedel za izgubo 
in je zahteval, da se ne prika
že v per iodičnem obračunu , 
ostalim pa očita eventualen 
naklep, ker so pristali v po
naredi tev bilance in s tem na 
vse posledice, ki izhajajo iz 
tega. 

Zoper vse odgovorne ose
be je namestnica tožilca 
predlagala varnostni uk rep 
prepovedi opravljanja delov
nih nalog, s katerimi je pove
zano razpolaganje z družbe
nim premoženjem. 

Zoper vse odgovorne ose
be LIK Savinja teče vzpo
redno tudi kazenski posto
pek zaradi ponaredi tve pol
letnega obračuna. Ker se 

večji del obeh obtožnih 
predlogov pokriva, bodo od
govarjali za gospodarski pre

kršek le, če ne bodo obsojeni 
za kaznivo dejanje. 

Čeprav teče stečajni posto
pek, za gospodarske prekr

ške odgovarjajo tudi vsi toz
di (vse do izbrisa iz registra). 
Ker pa so tozdi v stečaju, j ih 

lahko sodišče spozna le za 
odgovorne, ne more pa j im 
izreči kazni. 

S. ŠROT 

Prejšnji teden se je na celjskem sodišču začelo tudi 
sojenje št irim bivš im delavcem LIK Savinja. Glavni 
direktor Zvonko Perlič je obtožen zlorabe samoupravlja
nja in napeljevanja h kaznivemu dejanju zlorabe položaja 
in pravic odgovorne osebe, njegov pomočnik Ivan Grabri-
jan in vodja kadrovske službe Drago Guzej zlorabe samo
upravljanja, Jože Cerovšek, direktor šempetrskega tozda 
Pohitvo pa zlorabe položaja in pravic odgovorne osebe. 
Gre za pohištvo, ki so ga Perliču dobavil i iz Šempetra, pa 
zaračunali manj kot je bilo vredno ter za to, da so delavcu, 
ki je bil na bolniškem staležu in je vseeno opravljal svoje 
delo, izplačevali znesek v viš ini njegovega osebnega 
dohodka, čeprav to ne bi smeli . Prve obravnave se iz 
zdravstvenih razlogov ni udeležil Zvonko Perlič, zato so jo 
preložili , pač pa je njegov zastopnik predlagal izločitev 
celjskega sodišča in predlagal, da bi bilo sojenje v Ljub
ljani. 

Število prekrškov 
nezadržno raste 

Celjski sodniki za prekr
ške so lani obravnavali 
7.197 zadev, kar je več kot 
kdajkoli poprej in kar 1844 
zadev več kot leto prej. 

Ker se število prijavljenih 
prekrškov še naprej veča. 
sodniki dvomijo, da bodo 
kadrovsko ncokrepljeni 
zmogli vse delo. To pa lahko 
pomeni , da bo več zadev za
starelo (lani le 106 oziroma 2 
odstotka). 

Največ je seveda promet
nih prekrškov, sodniki pa 
ugotavljajo, da naraščajo 
p redvsem težje oblike prekr
škov kot je vinjenost za vola
nom, neupoš tevanje rdeče 
luči na semaforjih, izsiljeva
nje prednost i in podobno . 

Sorazmerno precej prekr
škov so naredili tudi mlado
letniki, ki so j im lani izrekli 
kar 358 vzgojnih ukrepov in 
v štirih pr imer ih denarne 
kazni. Ker je med mladolet
niki veliko povra tn ikov m 
kazni sodnika za p rekrške 
mnogokra t bolj malo zaleže-
jo . so se lani odločili za po
skus, da organi za notranje 
zadeve obravnavajo tudi 
starše, če se izkaže, da je šlo 
za opust i tev dolžne skrbi 
nad mladole tn ikom, pa se 
takšni starši znajdejo tudi 
pred sodnikom za prekrške . 

Celjski sodniki za prekr
ške ugotavljajo, d a j e bilo la
ni tudi precej težav z izterja
vo izrečenih denarn ih kazni: 
od skupnega zneska vseh 
kazni (23,4 milijone dinarjev) 
so j ih uspeli izterjati le 16,2 
milijona. V pos topkih j e bilo 
naloženo tudi plačilo stro
škov v skupni višini 5,25 mi
lijonov dinarjev, izterjati pa 
so j ih uspeli le 3.7 milijonov 
dinarjev. 

S.Š. 
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Pretesno 
prehitevanje 

v Zagaju pri Bistrici ob Sotli 
je voznik osebnega avtomobila 
ALEKSANDER STANOJE-
VIČ. 27. iz Paračina dohitel 
osebni avto, ki gaje vozil VOJ-
TEK VALENT, 51. iz Ptuja.' 
Nameraval ga je prehiteti, pri 
tem pa je premalo zavil v levo 
in zadel v zadnji levi del Valen-
tovega vozila. Stanojeviča je 
odbjlo v levo na travnik, kjer 
se je vozilo prevračalo, pri če
mer sta se poškodovala voznik 
Stanojevič' in njegova sopot
nica. 

Obstal je na 
železniški progi 

Po lokalni cesti od Tovarne 
nogavic proti Polzeli se je pe
ljal kolesar MILAN ŠULER, 
51, iz Brega. Na železniškem 
prehodu so bile spuščene pol-
zapornice, kljub temu je hotel 
kolesar progo prečkati, na tirih 
pa se je opotekel in padel. Iz 
smeri Polzele je pripeljal pot
niški vlak, katerega strojevo
dja je sicer zaviral. Šulerju pa 
ni uspelo vstati, zato gaje loko
motiva zadela in odbila na ce
stišče, kjer je Šuler obležal 
mrtev. 

Izven prehoda za 
pešce 

Voznica osebnega avtomobi
la ALOZIJA RECNIK. 25 iz 
Skednja je vozila po Celjski ce
sti v Konjicah v smeri proti Ce
lju. Ko je že prevozila prehod 
za pešce, je nenadoma z njene 
desne strani prečkala cestišče 
MARTA KLINČAR, 55, iz 
Zreč, ki jo je Rečnikova zadela 
in zbila po cestišču. Huje ra
njeno peško so prepeljali v 
celjsko bolnišnico. 

Traktor po bregu navzdol 
v noči s sobote na nedeljo se je na lokalni cesti Močil-

no-Radeče. ponesrečil 30-letni Gregor Prijatelj iz Močil-
nega. 

Prijatelj je ta večer do pribhžno 20. ure pil v bližnji 
lovski koči, potem pa je sedel na neregistriran traktor brez 
prižganih luči. Približno kilometer stran od lovske koče je 
hotel zaviti na kolovoz, vendar je pri prestavljanju pomo
toma prestavil v vzratno prestavo. Tako je zapeljal pov
prek čez cesto, vozilo pa se je prevrnilo in se skotalilo po 
bregu v gozd pod cesto. 

Voznik je bil huje ranjen, vendar je še lahko hodil. Po 
tridesetih metrih pa je omagal na cesti in tam so ga nasled
nje jutro naši mrtvega. 

Pri pregledu trakotja so ugotovili, da so slabo delovale 
zavore, slab je bil tudi sistem za prestavljanje, traktor pa 
tudi ni imel varnostnega loka. S.Š. 
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Ali je potrebna takšna pot? 
v zadnjem času nas pestijo 

težave na vseh področjih naše
ga življenja, tudi na športnem. 
Nekateri se tega zavedajo, dru
gi ne. Slednji čakajo na čaro-
dejno palico, ki naj bi jim ra
zrešila probleme obstoja in 
razvoja ter vzdrževanje objek
tov, eni so se zagrizli v nastalo 
situacijo in pripravili program, 
kako iz neprijetne kaše. To so 
storili pri rokometnem klubu 
Aero Celje, kjer so pripravili 
sanacijski program. 

Vzrok je preprost (citat iz 
prispelega pisma, ki ga je pod
pisal predsednik ŽRK Aero 
Andrej Šušterič): 'Rokometni 
klub Aero Celje se je zaradi 

lanskoletne izgube 2.500.00O 
din in vračila kratkoročnega 
brezobrestnega kredita v višini 
4.000.000 din ter neizpolnjeva
nja pričakovanih finančnih 
prilivov s strani ZTKO Celje 
znašel v nezavidljivem finanč
nem položaju, ko je praktično 
onemogočen celo obvezni pro
gram in tekmovanje članske 
ekipe v II. zvezni ligi.« 

Po tem uvodu navajajo ukre
pe, kako situacijo izboljšati. 
Program obsega osemnajst 
točk: športni dodatek naj bi 
ukinili ali zmanjšali. Isto naj bi 
naredili s honorarji. Redno za
poslenim naj bi zamrznili 
osebne dohodke. Ukinili naj bi 
za vse selekcije večerje po tek
mah doma. dnevnice in potne 
stroške itd. Poskušali bi 
zmanjšati stroške za sodnike 
(hrana, prenočišče. prevo
zi . . .). Ukinili naj bi vse prire
ditve izven obveznega progra
ma, vse priprave izven Celja, 
vsa potovanja in turneje v tuji

no .. . Vse selekcije naj bi se na 
tekme vozile z rednim vlakom 
oz. avtobusom. Omejili bi .šte
vilo spremljajočih članov 
uprave na gostovanjih. Ukinili 
bi nabavo opreme za leto 1987. 
Uknili vse prijateljske tekme, 
ki so vezane z dodatnimi stro
ški, odpovedali 4. turnir za na
grado Celja 87, neizplačaU pre
mije članom prve ekipe za to 
tekmovalno sezono, se igral
sko kadrovsko ne bi okrepili, 
ker je to v mnogih primerih 
vezano s posebnimi finančni
mi izdatki, zmanjšali trenerski 
kader in končno poiskali mož
nost za zagotavljanje dodatnih 
finančnih sredstev. 

Kdor vse to pozorno prebere 
in se vsaj malo spozna na 
športno problematiko lahko 
vidi. kje smo. Seveda pa je tre
ba ob tem povedati, da so to 
posledice celotnega stanja v 
družbi. 

Svoj sanacijski program pri 
rokometnem klubu Aero Celje 
zaključujejo: »V primeru, da 
kljub navedenim sanacijskim 
ukrepom ne bomo uspeh rešiti 
finančnega položaja kluba bo
mo primorani zmanjšati ali ce
lo ukiniti vse ostale selekcije 
(mladinci, kadeti, starejši in 
mlajši pionirji) ter na koncu 
celo izstopiti s člansko ekipo iz 
tekmovanja v II. zvezni roko
metni ligi. Glede na tradicijo in 
kvaliteto rokometa na celj
skem, slovenskem in jugoslo
vanskem prostoru smatramo, 
da bi bil takšen skrajni ukrep 
sramota za Celje in ves sloven
ski rokomet. Rešitev za nasta
lo situacijo vidimo samo in 
izključno v tem, da se v Celju 
enkrat dokončno uvede pri
oritetno financiranje tistih 
športnih panog, ki so naj
uspešnejše in najkvalitetnej
še, ne pa da vse mečemo bolj 

ali manj v isti koš. Torej na
grajevanje po delu in 
uspehih!« 

Vsako nadaljnje pisanje je 
zgolj odveč. Če komentiramo 
zadnjo izjavo o prioritetah, ve
mo kje smo. Vsi so zanje, ko pa 
pride do predlogov vsak zago
varja svoje. To ne velja samo za 
rokomet, ampak v Celju tudi 
za atletiko, košarko, nogomet, 
hokej na ledu itd. Kakorkoli 
že, tudi na športnem področju 
je vse. kar se dogaja v družbi, 
izbilo dno. Tokrat rokometa-
šem. Ti so vsaj pripravili pro
gram in javnost o njem obve
stili. Kaj pa drugi? Če so na 
boljšem, je v redu. če so pa v 
isti godlji pa ne. ker se ne ob
našajo tako, kot pri ŽRK Aero 
Celje. Skupna akcija bi na
mreč bila močnejša in zaneslji
vo tudi bolj uspešna. 

TONE VRABL 

kOMENTIRAMO 

2 0 G A JE OKROGLA 
Republiška liga: v 16. kolu so vse tri ; 

ekipe s celjskega območja gostovale in 
izgubile. Ingrad Kladivar je izgubil v Dom- ? 
Žalah 1:0, velenjski Rudar v Ljubljani pri < 
vodeči Integral Olimpiji 2:0, mozirski El- j 
kroj pa v Kranju s Triglavom 4:3, strelca pa i 
sta bila Marinček (prtj Ingrad Kladivar) \nj. 
Hren 2. Na lestvici je velenjski Rudar peti, 
Ingrad Kladivar deseti in mesto za njim | 
mozirski Elkroj. 

V 17. kolu v nedeljo 12. aprila bodo vse tri ; 
ekipe igrale doma: Ingrad Kladivar-Tri- ' 
glav. Rudar (TV)-Rudar (Trbovlje) in El- . 
kroj-Mura. Jeseni so vse tri ekipe s celjske- ; 
ga območja v gosteh izgubile in upati je, da . 
tokrat ne bo tako, saj igrajo doma. 

Vzhodna območna liga 14. kolo: Partizan j 
Žalec je doma premagal Fužinarja 3:2, strel- •• 
ci pa so bili Lapuh, Mijatovič in Mavrek. 
Steklar iz Rogaške je pripravil še eno prese- ] 
nečenje, ko je zmagal v Kidričevem proti \ 
Aluminiju 1:2, strelca pa sta bila Petrak in : 
Valek. Derbi je bil v Šmartnem, kjer je [ 
Dravinja igrala neodločeno 1:1 z domačini, • 
strelca pa sta bila Horvat in Gorišek. Vodi I 

Steklar, Šmartno je tretje, Dravinja peta 
Partizan Žalec osmi. ^ 

Konec tedna so zaživela športna igrišča 
v laški občini. Pričel se je spomladanski 
del prvenstva v nogometu lige A in B za 
sezono 1986/87. 

V ligi A se bodo pomerile ekipe Disko 40, 
Partizan Zidani most, ROD Radeče, ekipa 
Reke, Thomson Twins, Galax,v, Cosmos, 
Gren, Buldožer, Aranžerji. Zlatorog in Koln 
pobi. Skupaj bodo odigrali 11 kol. Zadnje 
srečanje bo na sporedu 5. junija. 

V ligi B sodeluje prav tako 12 ekip in 
sicer: ekipa Jagnjenice, Strmce. Ježa. Mali, 
Breze. Cobra, Lipov list. Optimisti, Gold 
horn, Štrupfi, Metal in Zgornja Rečica. 
Zadnje, 13. kolo bodo ekipe odigrale 17. 
junija. 

Zaradi izrednega zanimanja igralcev 
nogometa so se pri Zvezi telesno kultur
nih društev občine Laško odločili, da v 
letošnji zimski sezoni organizirajo tudi ta
ko imenovano zimsko ligo v malem nogo
metu. Tekmovanje, ki so ga pred časom 
zaključili, je potekalo v petih kolih. Zimsko 
ligo so izvajali v novi športni dvorani v 
Radečah. Zmagala je ekipa Disko 40 pred 
Zidanim mostom in Strmco. 

T. V. - V. M. 

Normalno »nenormalna« zmaga 
Rokometaši Aera so visoko 

premagali mostarski Velež in 
si s tem priborili dve po
membni točki v boju za obsta
nek v IL zvezni rokometni li
gi. Goste iz Mostarja so ugnali 
kar 31:18 (16:7). 

Celjani so vzeli igro v svoje 
roke že v začetku srečanja. V 7. 
munuti prvega polčasa so vo
dili 4:1. ko je napravil igralec 
Veleža Željko Anic namerno 
napako nad Mahničem in si s 
tem »prislužil« dve minuti po-
čivanja na klopi. Ker se nika
kor m strinjal s sodniško odlo
čitvijo in ker so se mu v boju za 
»pravico« pridružili še nekate
ri soigralci in trener, je prišlo 

do prerivanja pri zapisnikarski 
mizi. Eden od sodnikov je pre
jel namerni udarec v nogo, kar 
je kaznoval izključitvijo Dra
gana Čoloviča. Ker se igralci 
Veleža niso pomirili, sta sodni
ka poklicala na igrišče milični
ke, ki so s svojo prisotnostjo 
nekoliko ohladili razgrete gla
ve. Ekipa Veleža je srečanje 
nadaljevala le s petimi igralci. 
Ker pa so ves čas igrali zelo 
grobo, so nastopali največkrat 
le s štirimi ali celo s tremi igral
ci, končni izkupiček pa so bili 
trije rdeči kartoni, številne iz
ključitve in visoka zmaga Ce
ljanov. 

Igralci Aera so v prvem pol
času dosegli 16 zadetkov, igral
ci Veleža pa le 7 (sedmi zade
tek so dosegli v 19. minuti, 
osmega pa šele v 34. minuti 
srečanja). Izključitev Čoloviča 
pa igralcem Veleža očitno ni 
zadostovala, zato so se ugovar
janja sodniškim odločitvam 
nenehno vrstila in v 45. minuti 
je moral zaradi tega med gle
dalce še Željko Anič. 

Pri Aeru sta bila odlična 
Kleč in Banfro, le malo pa so 
za njima zaostajali ostali igral
ci. Za Aero so zadetke dosegli: 
Kleč 7, Banfro in Razgor 5, Ca-
ter, Šeško in Privšek 3, Mahnič 
2 ter Markovič, Jeršič in Lapaj-
ne po 1 zadetek. 

Zaradi težje poškodbe na 
igrišču ni bilo mladega vratar
ja Anžiča. Zamenjala sta ga 
Sandi Lesjak in Miran Kapit-
ler. ki se je izkazal z nekaj od
ličnimi obrambami, predvsem 
v drugem polčasu. 

Rokometaši Aera bodo v pri
hodnjem kolu gostovali pri 
ekipi Zagreba, s katero so v 
jesenskem delu prvenstva na 
domačih tleh dosegli neodlo
čen izid (eno točko iz tega sre
čanja so izgubili za zeleno 
mizo). 

Željko Anič, Veleža:« Naj
prej naj čestitam nasprotni
kom, to je ekipi Celja, ki se je 
borila pošteno in fair. Kljub te
mu imam na srečanje pripom
be, saj smo mi kot ekipa dobili 
kar tri rdeče kartone. Bile so 
tudi številne nepotrebne iz
ključitve, kar je privedlo do te
ga, da tekma ni potekala nor
malno. Ker sem še pod vtisom 
srečanja ne bi povedal nič več, 
le še morda to, da mladi in per
spektivni ekipi Celja čestitam, 
nam pa preostane le da se bori
mo tudi v bodoče.« 

Sandi Lesjak, Aero: Današ
nje srečanje ocenjujem kot ze
lo dobro, čeprav so igralci Ve
leža skoraj ves čas grali le s 
petimi igralci. Mi smo prikaza
li zelo dobro in borbeno igro. O 
svojem nastopu bi dejal, da je 
bil zadovoljujoč glede na to, da 
že dva meseca zaradi poškod
be komolca nisem igral. Mi
slim, da bom tudi v bodoče 
lahko pomagal svojim tovari
šem v ekipi. V prihodnjem ko
lu gostujemo v Zagrebu, kjer 
pričakujemo težko tekmo. Ker 
pa mislim, da je trenutno for
ma v vzponu pri vseh igralcih, 
lahko pričakujemo dober re
zultat in morda tudi zmago. Iz 
II. zvezne lige pa mislim, da ne 
bomo izpadli.« 

NATAŠA GERKEŠ 

Zdaj kot EMO 
Člani in članice keglja-

škega kluba Celje so v zad
njem obdobju nastopali 
pod pokroviteljstvom de
lovne organizacije Savi
nja. Zaradi nastale situ
acije so si morali najboljši 
predstavniki kegljaškega 
kluba poiskati novega 
sponzorja, to pa bo v bodo
če delovna organizacija 
EMO in z njenim imenom 
bodo nastopali na doma
čih in tujih tekmovanjih. 

Upamo, da še bolj uspeš
no kot s prejšnjim sponzor
jem. Moški KK EMO bodo 
srečanje s Tekstino odigrali 
med tednom, na lestvici pa 
so četrti, ženske pa so pre
magale Tekstino 2363:2469 
v gosteh. Kegljale so Petak, 
Razlag, Lesjak, Šeško, Pe-
čovnik ter Gobec, ki je bila 
s 451 keglji najboljša. Re
publiški prvak je tako po
stala ekipa KK EMO, ki je 
tekmovanje končala brez 
poraza, saj je vseh štirinajst 
srečanj zmagala, zbrala 28 
točk z odlično razliko v 
kegljih 1874. Drugouvršče-
no ekipo SCT iz Ljubljane 
je prehitela za osem točk. 
Uspeh celjske ekipe keg-
Ijavk je tudi v tem, da do
bro delajo in da imajo ne
verjetno širok krog izena
čenih dobrih tekmovalk, ki 
so sposobne zaigrati v naj
močnejši ekipi. 

Etapna tioja < 
To je bil pravilni odgovor v prejšnji nagradni igri, kajti 

akcijama hoje na 100 in 200 km za srebrni oz. zlati čeveljček s 
Partizan Slovenije vključuje v splošna prizadevanja za več zdr< 
vega gibanja v naravi. Čeprav odgovora ni bilo težko ugotovit 
pa seje zbralo samo 28 pravilnih odgovorov, ki so tudi vsi roma 
v zbir za zadnje žrebanje kdo bo potoval na Univerziado 
Zagreb. Srečneže sta izžrebala Jure Klanjšek in Jelka Doberšel 
nagrade Muflona iz Radeč pa prejmejo: Vili Grobler, Meljska V 
Maribor, Malčka Kresnik. Vojkova 10, Celje in Olga Rajtmaje 
Trubarjeva 53/a, Celje. Nagrade bodo srečneži dobili po pošti. 

METOD TREBIČNIl 
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za Titov pokal v T. 
Velenju 

Na tradicionalnem tekmova
nju v šahu za Titov pokal je v T. 
Velenju letos nastopilo 12 ekip. 
2magala je ekipa Gorenje DSSP 
v po.stavi Goršek. Kristan, Kovač 
in Djordjevič. 

Trije na mladinsko 
plavalno prvenstvo v 
Rim 

v Budimpešti ,ie bilo veliko 
mednarodno tekmovanje v pla
vanju, kjer so nastopili tudi tri
je celjski plavalci in izpolnili 
norme za nastop na evropskem 
mladinskem prvenstvu, ki bo v 
Rimu v Italiji. Dejan Tešovic je 
bil z rezultatom 15:58,99 tretji na 
1500 m in z 4:06,07 četrti na 

I .400 m kravi. Grega Jurak je bil 
dvakrat sedmi na 400 m kravi 
4:07,73 in 1500 m kravi 16:26.01. 
Tanja Drezgič, ki ima državni re
kord na 800 m kravi 9:11,38, je v 
Budimpešti tudi osvojila sedmo 
mesto v isti disciplini s časom 
9:14.73. 

J. K. 

Za pokal železarja 
livarja 

SD Kovinar je na svojem stre
lišču v Štorah pripravila tradi
cionalno tekmovanje z zračno 
puško za pokal železarja livarja, 
ki ga je letos osvojila ekipa Nor-
šincev iz Murske Sobote. Doma
čim so med sedemnajstimi eki
pami osvojili četrto mesto v po
stavi Jože Česnik, Ivan Kočevar 
in Branko Malec, ki je s 379 krogi 
izenačil svoj državni rekord in 
tudi zmagal med posamezniki. 
Celjani Alenka Pavlin. Jože Je-
ram jn Ervin Seršen so bili sed
mi, Žalčani pa deseti, ker so na
stopili oslabljeni, brez najboljše
ga člana Mladena Melanška, ki je 
že dobrih deset dni v JLA v 
Ljubljani. 

strelci v Zagrebu 
v Zagrebu je bil turnir jugo

slovanskih mest v streljanju z 
zračno puško za pokal SD Mla
dost. Tekmovanje prirejajo že tri
najst let. letos pa je nastopilo 
osemnajst ekip. Kovinar Štore se 
je uvrstil na dobro četrto mesto v 
postavi Vili Dečman, Jože Čes
nik in Branko Malec, kije nastre-
Ijal 376 krogov in bil znova naj
boljši med posamezniki. Celjani 
Tone Jager, Jože Jeram in Ervin 
Seršen so bili deveti. Pri ženskah 
so bile najboljše predstavnice 
Mostarja. Celjanke Vesna Čuček, 
Barbara Jager in Alenka Pavlin 
pa nekoliko slabše kot običajno -
osme, nobeni pa se ni posrečilo 
med posameznicami uvrstiti 
med deseterico. 

V petek, soboto in nedeljo bo, 
skupina celjskih strelcev sodelo
vala na državnem prvenstvu za 
posameznike in ekipe v Saraje
vu, kjer še posebej ženske priča
kujejo kakšno medaljo. 

T. J. 

strelci v Laškem 
v Rečici pri Laškem je bilo 

občinsko liga tekmovanje s se
rijsko zračno puško, kjer je na
stopilo osem ekip. Zmagala je 
ekipa SD D. Požene) iz Rečice 
pri Laškem pred SD A. Kerže 
Pivovarna Laško. SD T. Bostič 
Zidani most itd., med posamez
niki pa so bili najboljši Brunšek, 
Sašek. Matek, Pokleka in Goluh. 

Eden najboljših strelcev iz SD 
Rečica Andrej Brunšek bo kon
cem tedna sodeloval na držav
nem prvenstvu s serijsko zračno 
puško v Sarajevu. 

V. LAVRINC 

Šah v Žalcu 
Občinski sindikalni svet Žalec 

je pripravil tekmovanje v šahu, 
kjer je nastopilo 25 ekip. Zma
gali so šahisti ekipe Obrtnik pred 
Sipom Šempeter, Keramično in
dustrijo Liboje itd. 

Hmezad še enkrat s 
Proletercem 

v zadnjem, 14.kolu II. republi
ške lige vzhod so kegljači Hme
zada iz Žalca doma premagali 
Rudarja iz Hrastnika 5063:4915 
ter se tako izenačili na vrhu s 
Proletercem iz Zagorja, saj sta 
obe ekipi zbrali po 20 točk. Zato 
bo o prvaku odločal dodatni dvo
boj in kdor bo zmagal, bo prvak, 
to pa pomeni tudi uvrstitev v re
publiško ligo. Tokrat so za Hme
zad igrali: Trost. Lešnik, Ram-
šek. Šon. Kopan in Sivka, ki je 
bil z 901 podrtimi kegljem naj
boljši. 

Celjski Ingrad je gostoval v 
Novem mestu in izgubil 
5104:4970 ter ob koncu osvojil če
trto mesto. 

Štorman pred 
Skokom 

Na tretjem letošnjem hilropo-
teznem turnirju ŠK Savinjčan v 
Žalcu je nastopilo 18 šahistov. 
Zmagal je Martin Štorman pred 
Stanetom Skokom, Jožetom 
Štormanom itd. 

JOŽE GROBELNIK 

Toni Štrlič prvi 
v Radljah je bil drugi selek-

cijski turnir mladincev sever-
novzhodne slovenske regije v 
namiznem tenisu. Pomerili so se 
v treh jakostnih skupinah. V prvi 
se je Sebastjan Leber uvrstil na 
peto, v drugi pa Toni Štrlič na 
prvo mesto, oba pa sta člana 
športnega društva Ingrad Celje, 
sekcija z a namizni tenis. 

Občinsko prvenstvo 
posameznikov v 
namiznem tenisu 

Tekmovanje je za Osnovne or
ganizacije sindikata in Telesno 
kulturna društva organiziral 
ROD Radeče. Na prvenstvu je 
sodelovalo osem žena iz sindikal
nih organizacij in 6 iz TKD ter 41 
moških iz sindikalnih organizacij 
in 20 i z TKD. 

Rezultati ženske: iz sindikal 
nih organizacij je bila prva Vida 
Zore iz Osnovne šole Primoža 
Trubarja Laško pred Zvijezdano 
Sunajko iz Zdravstvenega doma 
Laško in Ireno Manenica iz Os
novne šole Primož Trubar. Iz te
lesno kulturnih društev pa je bila 
prva Andreja Pečnik, ŠD ROD 
Radeče, druga je bila Majda Go
spodaric. DU Radeče in Alenko 
Okorn iz TVD Partizan Radeče. 

Rezultati moški: Iz osnovnih 
organizacij sindikata je bil prvi 
Mirko Petek. Elkov Laško pred 
Marjanom Gombocem iz Prevz
gojnega doma Radeče in Slav
kom Kočevarjem iz Upravnih or
ganov občine Laško. 

Med TKD je bil prvi Marjan 
Horjak iz TVD Partizan Rimske 
Toplice, drugI je bil Jure Golob 
iz TVD Partizan Zidani most, 
tretji pa Zlatko Šumiga iz ROD 
Radeče. 

VLADO MAROT 

Gimnastika v 
Slovenskih Konjicah 

v telovadnici osnovne šole 
Ljubo Šercer v Ločah je bilo le
tošnje prvenstvo občine Sloven
ske Konjice v gimnastiki. Sode
lovali so predstavniki štirih os
novnih šol. Rezultati pionirke 
ekipno ŠŠD Dravinja. SŠD Ro-
gla. ŠŠD 12. februar in ŠŠD Lju
bo Šercer. pionirji Dravinja, Lju
bo Šercer, Rogla in 12. februar, 
posameznice Simona Krančan, 
Meta Ulčnik in Simona Medved 
ter posamezniki Miha Pučnik, 
Matija Kene in Peter Mrzdovnik. • 

METOD TREBIČNIK 

Interesenti za prodajo 

S t a n o v a n j s k e h i š e 
a l i e t a ž n e g a 
s t a n o v a n j a v Ž a l c u 
in o k o l i c i 
Pošljite svoje ponudbe na 
naslov SIGMA gradbeni 
elementi in montaža 
Zabukovica - splošna 
služba, 63302 GRIŽE. 

ZKL ženske: Vehki met dekle
tom iz Rogaške Slatine v zad
njem kolu ni uspel. Na Reki so 
domačinke slavile 87:73 (47:43), 
seveda ob veliki pomoči sodni
kov iz Pulja in si zagotovile sode
lovanje na kvalifikacijskem tur
nirju za vstop v 1. ligo. Da je 
mnogo tega izven meja regular
nosti na Reki, se je vedelo že 
prej, tako da košarkaricam Korsa 
ostaja grenak okus zaradi dveh 
porazov v gosteh pri zadnje u v t š -
čenih ekipah, s katerima so izgu
bile prvo mesto Slatinčanke so 
tako drugo leto zapored na druge 
mestu v tej ligi in tudi druga naj
boljša slovenska ženska ekipa. 
Koše za Kors so dosegle: Pešič 
17, Virant 16, Ciglar 16, Polutnik 
11 in Čujež 12. 

SKL moški: Libela je nova čla
nica 1. B lige, saj si je to dokonč
no zagotovila že kolo pred kon
cem lige z zmago v Postojni 96:88 
proti upornim domačinom, ki so 
vseskozi zaostajali, vendar minu
to pred koncem rezultat izenačili 
na 88. Košarkarji Libele so nato 
dosegli zaporedoma osem točk 
in še enkrat dokazali, da so si 
zasluženo pri igrali naslov repu
bliškega prvaka, ki pa je, zanimi
vo, prvi tak v vitrinah celjskega 
kluba. Strelci za Libelo: Gole 34 
(2 X 3), Cencelj 11, Turk 4, Urba-
nija 18, Pipan 17 (1), Medved 6 in 
Kahvedžič 6. 

Rogaška je doma premagala 
ekipo ID Jezice 109:87. Po 29 
točk sta dosegla Kidrič in Saraj-
lija. 

Konjiški Comet je izgubil sre
čanje s Triglavom v Kranju 90:87, 
čeprav je bil bhzu presenečenja. 

Šmid in Rozman sta dosegla po 
26 košev, Šrot pa 18. 

Rogaška (6) bo v zadnjem ko
lu gostovala v Ljubljani pri Iliriji 
(5). comet (9) bo v Slovenskih 
Konjicah gostil ekipo Kopra (11), 
košarkarji Libele pa so tekmo s 
Triglavom na prošnjo gostov odi
grali že včeraj (sreda zvečer). 

SKL ženske: Košarkarice Met
ke so v Celju sicer izgubile z eki
po Jesenic 68:66, vendar so, 
predvsem v drugi polovici dru
gega polčasa zapustile dober 
vtis, saj so ogrozile zmago favori-
ziranih gostij, ki so bile v vod
stvu vso tekmo. Najpreciznejše 
pri Metki so bile: Jurše 23 (2 x 2). 
Obrovnik 20 (2) in Jurak 14. 

Igralke Cometa so gostovale v 
Divači pri Cimosu in izgubile 
66:58. 

V zadnjem kolu se bosta v Slo
venskih Konjicah v lokalnem 
derbiju pomerih ekipi Cometa in 
Metke, ki sta na lestvici 9 oz. 8. 

2. SKL moški: Dve koli pred 
koncem končnice so si košarkar
ji Kovinarja že zagotovili prvo 
mesto ter nastopanje v republi
ški ligi v naslednji sezoni. V Ce
lju so premagali ekipo Zlatoroga 
95:88. Pri gostih je bil najpreciz-
nejši Požin 36. pri Kovinarju pa 
Ulaga 30 (1 X 3), Planko 21 (4) in 
Kramperšek 26 (1), kije ulovil 19 
žog pod košema. 

Polzelani so se v domači telo
vadnici potrudili le toliko, da so 
ugnali goste iz Miklavža 80:74, za 
večjo razliko pa nimajo več moti
va. Najboljši pri Polzeli Cizej 21, 
Škrabe 23 (3) in Turnšek M. 24 
(1). Polzela v soboto gostuje pri 
Pomuiju, Zlatorog pa pri Mi
klavžu. 

DEJAN ŠUSTER 

Franc Zorko, tehnični vo
dja: »Že v predzadnji tekmi 
smo hoteli odločiti prven
stvo. Z resnim pristopom in 
angažirano igro posebej v 
obrambi nam je uspelo potr
diti naš prvi naslov sloven
skega prvaka. Pohvalil bi vse 
igralce, posebej pa znova od
ličnega Golca.* 

Tomaž Subotič, trener Ko
vinarja: Potrdili smo, da smo 
daleč najboljši v tej ligi. Ker 
smo zanesljivo prvi, bom v 
naslednjem kolu na tekmi z 
oslabljeno ekipo Šentjurja, ki 
ne odloča o ničemer, dal pri
ložnost tudi mlajšim 
igralcem.« 

Pesem je življenja sreča 
Nekako tako kot smo za

pisali v naslovu, bi lahko 
združili naslove pesmi z živ
ljenjskim motom Majde Pe
tan, ki je letos izdala svojo 
prvo samostojno kaseto z 
nas lovom Življenje s tabo je 
kot pesem. 

Ljubezen do petja j e Majda 
Pe tan izražala že s petjem v 
pevskih zborih. V zabavni 
glasbi pa ga j e potrdila z na
stopi na oddajah Pokaži kaj 
znaš, kjer j e tudi zmagovala. 
To jo j e spodbudi lo , da se j e 
priključila skupin i Ultra, s 
ka tero je napravi la tudi p rve 
posne tke . Kasneje se je pri
družila skupin i Vokali, s ka
ter imi je nastopala kar se
dem let, kot solistka pa je z 
Otom Pes tner jem uspela na 
festivalu Melodija morja in 

sonca, kjer sta leta 1980 zma
gala z i s to imensko skladbo. 

Majda sama pravi, da je po 
poroki nameravala prenehati s 
petjem.. Toda prav mož Marjan 
Petan, član New swing quarte-
ta, jo je spodbudil, da je pela 

naprej. Rezultat tega je tudi 
kaseta z desetimi skladbami, 
za katero je večino skladb na
pisal Oto Pestner, po eno pa 
sta prispevala še Igor Korošec 
in Edi Kos. Tekste pa je napi
sal Marjan Petan. 

Majda namerava v bhžnji bo
dočnosti predstaviti kaseto tu
di z nastopi po Sloveniji, kjer 
jo bo na večjih prireditvah 
spremljala skupina Nočna iz
mena. Nastopala pa bo tudi na 
večerih New su^ing Quarteta in 
njegovih gostov, kajti svojo 
pevsko pot vidi tudi v prepeva
nju črnskih duhovnih pesmi. 
Pred časom je že posnela nekaj 
skladb Mahaile Jackson, ki so 
jih dobro sprejeh. V teh sklad
bah pa najde Majda tudi samo 
sebe, saj poje predvsem z dušo 
in tako namerava tudi nadalje
vati. 

F. P. 

Obnovljena 
Slovenija v 
deseto leto 

Ansambel Slovenija s topa 
v deseto obletnico svojega 
delovanja obnovljena. Neko
liko so spremenil i zasedbo, 
čeprav predvsem znotraj an
sambla. Tako igra zdaj klari
net Zdenko Štrucl, basist j e 
Tomaž Plahutnik , violino 
Erika Zakonjšek, ha rmon iko 
Marjan Knez, citre Cita Ga-
lič. orglice in ha rmon iko pa 
Jože Galič, ki razen Cite in 
Er ike tudi prepeva. 

P n ansamblu so zamenjali 
tudi op remo ter ins t rumen
te, nekoliko pa so prenovili 
tudi svoj repertoar , s kateri
mi nastopajo na veseličnih 
priredi tvah. Pripravljajo pa 
tudi vrsto novih skladb in 
verjetno bodo že prihodnji 
mesec pričeli snemat i novo 
ploščo. 

Koncer t ansambla Ren-
dez-vous prvega aprila v 
Celju ni najbolje uspel , 
saj je bila dvorana le na
pol polna, zaradi p remoč
nega ozvočenja pa so ne
kateri odšli že med prvo 
skladbo. Kakršen da tum, 
takšen koncer t • Studio 
Bonton iz Rogatca je pre
cej posodobil svojo opre
mo in povečal zmogljivo
sti. Prejšnjemu 16 kanal
nemu magnetofonu so 
dodali še 8 kanalni raču
nalniški sistem za digital
no snemanje z MIDE pri
ključkom. Nova pridobi
tev so tudi vrhunski digi
talni bobni (v 8 megabit-
nein spominu je shranje
no 128 razičnih komple
tov bobnov, od naravnih 
do elektronskih), sekven-
cer ter ritem aparatura. 
Po najnovejši preureditvi 
prostorov pa bodo lahko 
v tem studiu končno sne
mali tudi narodno-zabav-
ni ansambli. Telefonska 
štev. studia (063) 826-036 
• V l jubljanskem ansam
blu K o m p a s prepeva Bra
ne Kač iz Polezel • Har-
nionikar Jože Bohorč po
gosto nastopa na ohcetih. 
Ko mu je pred nedavnim 
nekdo rekel, da ga bo po
vabil na svojo poroko, če 
ne bo preveč "računal«, je 
Jože hudomušno odgovo
ril: "Potem pa tudi tvoj 
Zakon ne bo dolgo trajal« 
• Skup ina Rdeča kapica 
je končala snemanje ka
sete Ti kraljica in jaz 
kralj, ki bo kmalu izšla 
Pn založbi A v Ljubljani. 
Tisti, ki še ne veste, na 
K a s e t i bodo p o p pesmi za 
otroke • 
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F R A N SALEŠn-FINŽGAR 
II. del 

P o d s v o b o d m m s o n c e m 
še isto popoldne je sklical Upravda na posvet naj

uglednejše senatorje, povabil Belizarja in Azbada. Na 
seji je bila tudi Teodora. 

»Videli in culi ste v jutro, da se je dvignila drzna 
množica in navalila na palačo svetega despota. Krmil 
sem narod, kakor krmi Bog ptice pod nebom; in ptice 
hvalijo Stvarnika, narod pa seje uprl in psoval gospoda 
zemlje in morja. Govorite, kje tiči vir zla, kdo je ščuva-
lec. ki je zapeljal množico! Na sv. Trojico, umre naj!« 

Krog senatorjev je dolgo molčal v globokem spoštova
nju. Ko so z molkom naznanili, kako svete so jim 
besede, ki so prišle iz ust despota, se je dvignil siv 
senator, upognil koleno do tal in izpregovoril: 

»Jasni despot, zmagovalec Afrike! Upor je dvignil 
Epafrodit!« 
»Senatorji so pridržavali sapo in zrli v Justinijana kakor 
na božanstvo. 

»Epafrodit? Toženec? In custodia libera? Azbad, 
magister eguitum, glej, da bo ta grški hujskač še danes v 
vozi!« 

Senator, ki je klečal pred prestolom, je prosil z očmi 
dovoljenja, da izgovori. 

»Nadaljuj, čislana starost!« 
»Naj milostno dovoli hlapcu vzvišeni despot, da mu 

dam tele listine, ki mi jih je izročil v jutro Epafroditov 
suženj.« 

Senatorje segel v nedrje in pokazal pergamente. 
»Silenciarij, vzemi in preberi!« Tajnik je odpečatil 

pismo, kije bilo naslovljeno na Upravdo. 
»Mogočni despot - « 
Tajnik je utihnil, roka se mu je tresla. Justinijan je 

upiral vanj bodeče oči, suhe roke so se trdo oprijemale 
naslona na prestolu. 

»Silenciarij. preberi! Vem, da odmeva iz pisma lajanje 
psa. Za to se gospod ne meni! Dalje!« 

»Mogočni despot, nenasitna pošast, krvoses ljudski!« 
Senatorji so se stiskali za prsi, mašili ušesa in se na 

široko prekrižavali preko ramen. Teodori je prebledelo 
lice, zlati nimbje trepetal na glavi, škrlat na vzburjenih 
prsih je drhtel. 

»Nehaj!« je kriknila silenciariju. 
»Beri!« je ponovil s suhim glasom despot. »Sveta 

despojna naj se prepriča, kako je z njo božja modrost. 
Ko bi jo bil skušal in zaprl Epafrodita, bi ne bruhal ta 
smrad iz njegovih ust. Odpusti, despojna!« 

Silenciarij je nadaljeval: 

»Na večer pred svojo smrtjo prihajam k tebi, kri 
barbarska, da se poslovim. V čisti vdanosti sem 
trosil, bedak, milijone za despota. Za plačilo me 
preganjaš. Zakaj? Ker ti vlada slovita hotnica, ker 
te je omrežila prešuštnica, hči medvedarja. Tudi 
njej sem poklanjal darov, da je pila iz čaše zmago-
sla\'ja na moj račun. Ko pa sem začel z njo boj. ko 
sem otel kakor Suzano čisto Ireno, ko je Krist 
Pantokator navdahnil barbara Iztoka, daje pahni
la iz naročja lovačo Teodoro, mi je prisegla pogu
bo. Sprejel sem to obsodbo. Toda prej sem iztrgal 
iz ječe Iztoka in ga vrnil barbarom. Danes ti je 
bržkone množica pokazala, kdo je Epafrodit in 
koga bolj ljubi, tebe ali mene. Ti imaš meč, jaz 
imam ljubezen. S to lepo zavestjo končavam svojo 
pot. Moji nežni živci, rojeni na grški zemlji lepe 
umetnosti, ne prenašajo več tvojega nasilja. Ko 
boš bral to pismo, vedi, da sem potopljen z naj
boljšo jadrnico in z vsemi umetninami vred na 
dnu grških voda. Če te vleče sla, pridi ponje. 

Moje posestvo pa je pred letom prodano po 
svetem pravu trgovcu Abiataru. Storil sem to iz 
usmiljenja, da si ti ne oskruniš grabežljivih rok. 

Pravne listine so priložene. Epafrodit« 

Vsi senatorji so se skrivih v grozi. Azbad je pobledel in 
zardeval. Justinijanovo lice je porumenelo kakor vosek. 
Teodora pa je omahnila na prestolu in omedlela. Despot 
sam jo je prestregel, dvignil v naročje, ozrl se na sena
torje in s suhim glasom, ki se mu je tresoč se trgal iz grla, 
izpregovoril: 

»Satan je posodil čeljusti psu, da je na smrt ugriznil 
nedolžno, sveto de spoj no!« 

Sužnji so dvignih prestol in odnesli Teodoro. Sam 
despot jo je spremil. 

Ko so položili onesveščeno carico na svilen blazinjak 
v njeni sobi, je pokleknil Justinijan ob njej m ji položil 
roko na čelo. Šepetaje je klical sveto Trojico, rotil apo
stole, naj otmo Teodoro. 

Počasi je odprla oči. Justinijan je vzkliknil: 
»Deo gratias!« 
»Ne boj se, moč se mi vrača. O, daje ušel klevetnik!« 

»Mea culpa, jasna despojna! Ko bi te bil poslušal!« 
Teodora je trudoma dvignila roko in ga objela. 
»Ker si apostol, moj predobri! Ali verjameš kleveti?« 
»Bogu verjamem in tebi, ker s teboj je On.« 
»Iztoka sem zaprla, da otmem tebe. Ščuval je zoper 

despota in sedaj je otet, otet po lisjaku, o graeca fides!« 
»Božja modrost otme tebe in po tebi mene. Pravica 

božja naj plača samomorilcu na dnu pekla!« 
»Ne verjemi, despot! Graeca fides!« 
Teodora je zatisnila oči. 
»Ne verjamem, despojna, ker ti veliš. Izgrebemo lis

jaka!« 
Tedaj je vstopil dvorni zdravnik. Carica mu je odki

mala z roko, da ga ne potrebuje. 
»Zaspim.« 
»Zaspi in pozabi!«... 
Ko seje vrnil Justinijan v zbor senatorjev, je Teodora 

takoj vstala. Omedlevico je le hlinila. 
»Torej je zmagal satan - satan v njem. Prekletstvo 

temu Grku!« 
Hodila je razburjena po dragocenih preprogah. Ust

nice so se ji tresle. Glavo je povesila, v uše.sih so ji 
šumele grozne besede iz Epafroditovega pisma, kakor 
poniževalni udarci z umazano roko v lice so seji zdela ta 
odkritja, polna resnice. Poizkušala je mirno razbrati, kar 
je cula iz pisma. Prešuštnica - hotnica - barbar! To 
nesramnost je zalučil njej, despojni, v obraz zviti Epa
frodit. In to žaljenje je poslušal zbor senatorjev. Krivili 
so se sivi možje in si zatiskali ušesa. Hinavci! Njihovo 
srce pa seje radovalo, ko je brizgalo blato na njen sveti 
nimb. Kako si zabriše ta madež? Ali bodo senatorji 
molčali? Tajna seja je. Ba, tajna! To se pravi, da bo vsak, 
ko se vrne domov, tajno pošepetal skrivnost na uho 
svoji ženi in še prej svoji ljubavnici. Te gredo v Zevksi-
pove kopeli in bodo pod večer takisto tajno pripovedo
vale prijateljicam in drugo jutro bo govoril o pismu 
Bizanc na forih. seveda nejavno, ampak govoril bo. 





Epidemiološka situacija AIDS-a v svetu in pri nas 
Ko je bil AIDS v ZDA leta 

1981 prvič registriran, je iz
gledalo, da je bolezen ome
jena le na to državo in na 
skupino ljudi, za katero so 
karakterist ične določene 
spolne navade. 

Do danes s e j e bolezen raz
širila že po vsem svetu in 
v e d n o bolj se s t rokovnjaki 
zavedajo, da je to problem 
svetovne razsežnosti in da 
nam verjetno še niso pozna
ni vsi faktorji, ki so udeleže
ni pri širjenju bolezni. 

Kot odraz intenzivnega 
m e d n a r o d n e g a zanimanja in 
ukrepanja v zvezi z boleznijo 
se j e Svetovna zdravs tvena 
organizacija 1986 opredeli la 
za globalno strategijo za pre
prečevanja širjenja in obvla
dovanja bolezni. 

Do 29. 1. 1987 je bilo Sve
tovni Zdravs tveni Organiza
ciji prijavljenih 39.144 bolni
kov iz 127 držav z vseh konti
nentov, ki j ih SZO deli v re
gije. Največje število bolni
kov je prijavljenih 32.173 iz 
amer i ške regije. Iz ev ropske 
regije je prijavljenih 3963 
bolnikov, iz afriške 2559, iz 
vzhodno-mcdi te ranske regi
je 19, iz j ugovzhodne azijske 
regiie 8 ter iz zahodno-pacifi-
ške regije 422 bolnikov. 

Od začetka epidemije j e 
število bolnikov za A I D S na
raščalo tako, da .se je število 
podvojilo vsakih 6 do 12 m e 
secev. Med zbolelimi prevla
dujejo moški {92"'o), največ 
obolelih je v starosti med 20 
in 39 let (42"'n). Prevladova
nje obolelih med mošk imi j e 

odraz, da j e med njimi večje 
število tistih, ki imajo dolo
čene spolne navade in razva
de ter, da je med njimi več 
na rkomanov . Natančnejši 
vpogled v razširjenost te bo
lezni nam pokaže število 
obolelih na milijon prebival
cev v posamezni državi. To 
število je v Švici 17, na Dan
skem 15, v Franciji 12, v Veh
ki Britaniji 10, v Zahodni 
Nemčiji 7 itd. (grafikon št. 1). 

Le pet držav v Evropi je 

SZO obvesti lo, da do sedaj 
še nimajo nobenega pr imera 
AIDS. To so Bolgarija, De
mokra t ična republ ika Nem
čija, Madžarska, Poljska in 
SSSR. 

V Belgiji, Grčiji, Španiji in 
Italiji je število bolnikov zelo 
visoko, vendar je med njimi 

največ priseljencev iz afri
ških držav. 

Dovzetnost za bolezen j e 
splošna to pomeni , da so 
enako ogrožena oba spola in 
vse s taros tne skupine , ki 
imajo določene življenjske 
navade in razvade oziroma 
so bili pre jemniki krvi in 
krvnih p roduktov . 

V krožnem d iagramu je 
pr ikazan delež posameznih 
skupin iz kater ih je največ 
bolnikov z AIDS: 

Epidemiološka situacija v 
Afriki in Aziji se p o m e m b n o 
razlikuje od amer i ške in 
evropske . Infekcija je v Afri
ki najbolj razširjena in to^ 
med prebivalci obeh spolov' 
in vseh starosti . Geografsko 
razširjenost in intenziteto je 
v Afriki težko oceniti zaradi 
omejenih možnost i za 
spremljanje nalezljivih bo
lezni in diagnost ičnih spo
sobnost i laboratorijev. Po
m e m b n o vlogo pri prenosu 
bolezni, prav tako kot dru
god tudi v Afriki, igrajo spol
ni odnosi . Poleg tega je veli
ko število okuženih med 
ženskami pros t i tu tkami . Bo
lezen se prenaša na oba spo
la tud i preko okuženih ostrih 
p redmetov pr i zdravstvenih 
posegih. 

V Aziji se je bolezen šele 
začela pojavljati. Bolezen po
vezujejo s pre jemom uvože
ne krvi in krvnih p roduk tov 
in s spolnimi odnosi in sicer 

zaradi moške in ženske pro
stitucije. 

V Jugoslaviji je do konca 
1986 za A I D S obolelo devet 
oseb, od kater ih dve osebi 
leta 1985 in sedem leta 1986. 
Obolele osebe so se zdravile 
na infekcijskih oddelkih v 
Beogradu, Zagrebu in Ljub
ljani. Klinično diagnozo se 
postavlja na osnovi kriteri
jev SZO in se jo preverja z 
laboratori jsko me todo We-
stern blot v referenčnem la
boratoriju za AIDS v Mikro
biološkem laboratoriju v 
Ljubljani. Verifikacijo vsa
kega pr imera obolenja na os
novi med ic inske d o k u m e n 
tacije in potrjenega laborato
rijskega izvida, poda komisi
ja s t rokovnjakov za A I D S 
pri Zveznem zavodu za 
zdravstveno varstvo. 

V naši republiki smo regi
strirali dva bolnika, v Ljub
ljani s e j e zdravil tudi oboleli 
iz druge republ ike . Za lažjo 
obliko te bolezni, ki jo ime
nujemo ARC, sta v Sloveniji 
oboleli dve osebi, ena oseba 
pa se je pri nas zdravila iz 
druge republ ike . 

Mednarodna situacija j e 
torej zelo različna, vendar so 
si s trokovnjaki po vsem sve
tu edini v osnovnem koncep
tu in k o m p o n e n t a h global
nega preprečevanja širjenja 
in obvladovanja. Globalna 
ocena je torej , da je infekcija 
z v i rusom, ki povzroča AIDS 
medna rodn i zdravstveni t 
problem, programi za pre
prečevanje in obvladovanje 
pa morajo biti integrirani s 
pr imarn im zdravs tvenim 
vars tvom. 

Programi dela na medna
rodnem in nac iona lnem ni
voju morajo biti usklajeni, 
infekcija pa predstavlja re
sen izzi^ medicini , j a v n e m u 
zdravstvu in tudi družbi . Za 
preprečevanje bodo potreb
ne dolgoročne s p r e m e m b e 
spolnega življenja in razvad 
s s is temat ičnim p rogramom 
zdravstvene in spolne vzgo
je, upoštevanja vars tvenih 
ukrepov pri zdravstvenih in 
paramedic insk ih posegih in 
pr is top h kontroli p renosa 
infekcije na potomstvo . 
dr. D U N J A PIŠKUR-KO-

SMAČ 
dr. A L E N K A K R A I G H E R . 

Oranžada s sadjem 
Potrebujemo: štiri sočne pomaranče, eno limono, eno gre

nivko, dve žlici sladkorja. Za okras: sezonsko sadje, npr.: .50 g 
očiščenih jagod ali dve olupljeni breskvi ali štiri zrele mare
lice, aH še ena pomaranča ali skodelica mešanega, na kocke 
zrezanega sadja. 

Sadje operemo in osušimo. Iztisnimo pomarančni, limonin in 
grenivkin sok, precedimo ga v vrč, nalijemo vode, pokrijemo in 
pustimo približno eno uro v hladilniku. Posebej pripravimo 
okrasno sadje: jagode pustimo cele, breskve narežemo na 
rezine, marelic ne olupimo, temveč jih samo narežemo na koc-
kice. Pomaranče prav tako ne olupimo in jo narežemo na tanke 
rezine. Tako pripravljeno sadje polijemo z oranžado oziroma z 
limoninim, pomarančnim in grenivkinim sokom in postrežemo 
z nekaj kockami ledu. Ta oranžada je primerna za tiste bolnike, 
ki trpijo za protinom, ker čisti ledvice. 

B. J. 

MODNI KOTIČEK 
pripravlja VLASTA ARČAN-CAH 

Pogled skozi okno nam po
ve, da je tako težko pričako
vana pomlad končno le pri
šla. Z njo pa prihajajo tudi 
vprašanja, dileme in skrbi po
vezane z obnovo spomladan
ske in poletne garderobe. 

Moda nam je za prihajajočo 
sezono natrosila kar precej no
vosti, od katerih je nekaj takš
nih, ki so bile aktualne že 
kakšno leto nazaj. Če malce 
pobrskamo po omarah, lahko, 
torej odkrijemo marsikaj upo
rabnega, s primernimi dodatki 
in manjšimi popravki pa si lah
ko izdatek za nakup nove gar
derobe bistveno zmanjšamo. 

Letošnja pomladno-poletna 
ženska moda lansira štiri os
novne stile oblačenja: roman
tični, latinski, mestno-elcgant-
ni in kolonialni. Danes si oglej

mo romantični stil, ki je name 
njen predvsem mlajšim. To s-, 
oblačila iz bombažnih materi
alov, izrazito svetlih tonov, s 
temnimi detalji v obliki usnje
nih pasov, srebrnih sponk, 
ogrlic in uhanov v čistih grafič
nih oblikah. Največji pouda
rek pa je na čipki. Čipka .se 
pojavlja na udobnih, mladost
no nabranih oblekah, krilih, 
ohlapnih jopičih in celo na hla
čah. Tudi zelo modno kor/.el-
bluzo, ki se spredaj ali zadaj 
zavezuje kot starinski steznik, 
lahko ukrojimo iz čjpke. 

K romantičnemu stilu se 
podajo letos zelo aktualni 
slamniki, okrašeni z umetnim 
cvetjem, velike rute z nežnim 
cvetličnim vzorcem in eno
stavne »balerinke« iz vclurja 
ali debelejšega platna. 









Obadji piki 

Ne dajajte delovnim organizacijam 
imena po rekah. Nikoli namreč ne veste, 
kam jih bo potegnil tok. 

Po stečaju bi za Savinjo morali uporab
lja ti ime »Treska.« 

Področje med Savinjo, Toprom jjij 
Libelo bi lahko imenovali tudi »Bermud-^ 
ski trikotnik.« i 

Najodgovornejšim celjskim politikom 
bi morali plače priskrbeti v nekaterih 
delovnih organizacijah. Večino časa 
namreč le ti preživijo v nekaterih delov
nih organizacijah z njihovimi problemi. 

Ves čas govorimo o Celju kot starem 
industrijskem mestu, pa bi radi, da bi 
imelo mladostne poteze! 

Veliko smo govorili o gospodarskem 
sodelovanju s partnerskimi in pobrate
nimi mesti. Ko so nam začele propadati 
delovne organizacije, tudi o tem govorimo 
vedno manj. 

OBAD 

Cenejše 
pasje 
življenje 

Jugoslovani smo si kar 
nekako oddahnili, ko 
smo znova spoznali, kako 
zelo skrbi za naše boljše 
življenje zvezna vlada, 
oziroma zvezni izvršni 
svet. 

Pravzaprav je malo 
vlad. ki si prizadevajo za 
to. da bi zaradi ogroženo
sti življenjskega standar
da bile tako odločne in 
zahtevale pocenitev vrste 
izdelkov, ki so nujno po
trebni za preživetje. Poce
nile so se vžigalice iz pa-
rafina. pocenil se je ci
met, skratka pocenilo se 
je kakšnih tri tisoč izdel
kov. O pocenitvah so ob
širno poročah v radu. na 
televiziji in v časnikih, 

Starejšo ženico je v ne
ki samopostrežni trgovini 
zanimalo, če seje poceni
lo tudi meso. Verjeli ali 
ne. mesar ji je povedal, da 
seje za nekaj dinarjev po
cenila piščančja posebna 
salama ter škatlica hrane 
Hov-hov za pse. Pasja 
hrana se je pocenila za 
dvajset dinarjev. Pa naj 
še kdo reče. da pasje živ
ljenje odslej ni cenejše . . . 

JANEZ VEDENIK 

Veselje da človeku zdravja 
»Toliko sem hodila po tu

jih hišah, kjer sem ljudem 
prala perilo, da me je smrt 
/greši la. Zdaj pa je najbrž 
name že tudi pozabila je v 
šali povedala Marija Lube-
co z Babnega. ki je 1. aprila 
praznovala svoj 95. rojstni 
dan. Vsi pa na Marijo ven
darle niso pozabili. In prav 
ljudje, ki jo obiščejo, z njo 
poklepetajo in ji tako kraj
šajo čas, so ji v največje ve
selje. 

Pozimi jc Marija prebolela 
pljučnico in zdaj najbolj po
greša zdravje. F^ravi, da bi 
kakšno sončno dopo ldne ra
da posedela pred hišo. pa za
radi zdravja še ne sme ven. 
Prav zaradi tega so vsi. ki jo 
obiščejo, še toliko bolj do
brodošli . »Patronažne sestre 
pridejo, pa sorodniki in kdo 
iz krajevne skupnos t i se tudi 
oglasi. Po tem malce pokle
pe t amo in čas hitreje mine«, 
pravi Marija, ki je bila ob 
svojem visokem jubileju ve
sela tudi preds tavnikov kra
j evne Skupnosti Medlog. 
Francija Šustorja. Franja Bo
žiča in Mije Hanžič. 

Mariji se je v 95. letih na
bralo toliko spominov, da j e 
kar malce v zadregi, ko br
ska po njih. Pravi , da je bilo 
veliko lepega in hudega v 
njenem življenju, a da se zdaj 
spominja le lepih stvari. Med 
tiste, ki j ih nikoli nc bo mo
gla pozabiti , sodi smrt ed ine 
hčerke . 

Marija se je z 22. leti prvič 
poročila in takoj po poroki je 
moral mož Filip v vojsko. Pr
va svetovna vojna je terjala • 
svoj davek in že po dobr ih 
štirih mesecih je postala Ma
rija vdova. -Živo se spom
nim vseh moževih pisem in 
njegovih prošenj , naj dobro 
skrbim za najino hčerkico«, 
v solzah pripoveduje. Marija 
je za svojo punčko res lepo 
skrbela. Zaposlila se je v 
Emu . pomagala sosedom pri 
delu in ničesar j ima ni manj
kalo. Hčerkina smrt jo je za
radi tega še bolj prizadela, 
saj je spet ostala sama. 

»V drugem zakonu sva 
ostala z možem sama. Delal 
je na železnici, sama pa sem 
zaradi bolezni pustila delo v 
tovarni in pričela prat i peri
lo. Kakšnih dvajset, t r ideset 
let sem bila potem perica in 
ker mi je mož kmalu umrl , 
sem spet sama skrbela zase«. 

pr ipoveduje. Čeprav je veči
no svojega življenja Marija 
preživela bolj kot ne osam
ljena, pa samotarka nikoli ni 
postala. »Rada imam ljudi in 
vesela sem, da me še niso 
pozabili. Ko zdaj včasih po
k lepe tamo o moji starosti , 
j im rada povem recept za 
dolgo življenje. Kaj prepros t 

je, saj mora biti človek za vi
soko starost le skromen, de
laven in vesel«, se zadovolj
no n a s m e h n e Marija, ki letos 
ni upihni la 95 svečk na torti. 
Pravi , da bi bila to prevelika 
potrata, pa tudi za njena 
pljuča bi bil to prevelik 
napor. 

IVANA FIDLER 

Lep plesni turnir 
Več kot petsto ljubite

ljev plesa si je v soboto 
popoldne v dvorani os
novnošolskega centra v 
Žalcu ogledalo četrti re
publiški turnir plesnih 
parov iz vse Slovenije, ki 
so nastopil i v standard
nih in latinsko ameri
ških plesih. 

Organizator turnirja j e 
bil plesni k lub iz Titovega 
Velenja, največ uspeha iz 
celjskega območja pa so 
imeli pri mladincih člani 
p lesnega k luba iz Titove
ga Velenja. 

Zmagala sta par Miro 
Škerjanc in Nataša Čas, 

drugi je bil par Aljoša 
Oštir in Pe t ra Ziš tretji pa 
par Rok Poles in Barbara 
Hudourn ik . Tudi pri pa
rih v skupin i članov C v 
la t insko-ameriških plesih 
j e zmagal par iz Ti tovega 
Velenja in s i c e r S a m o Za
bavnik in Andreja 
Kovšek. 

Pr i pionirjih so bih naj
boljši plesalci iz p lesnega 
k luba Kazina iz Ljubljane 
pri članih B v latinsko-
amer i šk ih plesih pa iz P K 
Tine Rožanc, prav tako iz 
Ljubljane. 
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10. nadaljevanje 

Upamo , da bodo ti rezultati ostali, kajti tako 
bomo predčasno izpolnili našo obvezo. 

Oh te točke. Slavko kako to, da n i smo v 
kul turi in prosveti dobili vseh točk, navse
zgodaj sprašuje komand i r 4. čete. Seveda, 
imeli smo največ kub ikov ali manjkalo j im 
je drugih točk, sedaj je pa zopet kul tura in 
prosveta vsega kriva. Res je pa tudi to, d a j e 
bila danes 5. četa pri fizičnem delu najslab
ša, na ostalih sektorjih dobra, ter, d a j e tako 
odnesla p rehodno zastavico. Nov komand i r 
je prvič ponosno stopal proti n a m e s t n i k u 
k o m a n d a n t a tov. Zlatkotu ter prejel zastavi
co - plačilo za t rud in disciplino čete. 

4. maj. Kakor vsako nedeljo je tudi danes 
smotra brigade. Sledi dve uri fiskulture. Bi
lo je tekmovanje za fiskulturni znak. Najbo-
Ija je bila 3. četa, a tudi ostale so bile dobre . 
Popo ldan je nogometna t ekma z banijsko 
br igado. Pri polčas je bil rezultat za celjsko 
3:0 a v d rugem polčasu so se ojunačili in 
nam zabili 1 gol, zmaga je bila še vedno naša 
z rezul tatom 4:1. Ig ra je bila živa ter je priso
stvovala vsa naša in banijska brigada. Po 
igri nas je pogostil k o m a n d a n t II. bani jske 
brigade. Povabil nas je na kekse in ples. Ob 
pros tem času so se pisali dopisi na LMS 
aktive in članki za sten-čas. Zvečer pa je bil 
toborni ogenj brez programa, to j e s p lesom. 
Trajal je samo pol ure, nato je vse hotelo 

spati. Res, saj so imeli prav, kajti jutr i je 
vstajanje ob pol četrt i uri. nato pa na delo. 

5. maj. Noč se umika dnevu, svetli se. 
Trobentač svira svojo staro pesem, dežurni 
pa kliče na vse grlo: »Mladina diži, diži se!« 
Zaspani si p o m a n e m o oči ter se oblačimo. 
Nismo še povsem gotovi, seveda po naši 
krivdi ker ne vs t anemo takoj, ko j e t reba. 
Trobenta nas ponovno kliče k fiskulturi. 
»Dekleta, le hitro prva četa v zbor« kliče 
dežurna prve čete. Isto skrbi mala Marihen, 
da pr ide druga četa pravočasno na mesto . 
»Punce ste že spet zadnje«, opominjava 
midve s Silvo našo tretjo četo, vendar pa ta 
graja velja največ Ivici, katera je vedno in 
povsod zadnja. 

Po muki najpridnejših je končno brigada 
postrojena. »Mirno! Na desno, četa levim 
krilom napred!« in o d k o r a k a m o na mesto , 
kjer se stalno vrši jutranja gimnast ika . Tam 
si razgibljemo naše ude in telo. Kakor na
lašč je bilo ta dopoldan lepo vreme, dočim 
je popoldan deževalo. Delo je lepo napredo
valo, ker ni bilo vroče. Izkazala pa se j e 
zlasti s labotna Frida iz Konjic. Vozila je sa-
mokolnice in presegla no rmo za enkrat . To 
je dokaz, da naše no rme niso takšne , da bi 
j ih ne mogli izvršiti. 

»Komandir Stane, pa smo zopet dobri . 
Naša norma je presežena«, pravi tovariš na
mes tn ik k o m a n d a n t a komandi r ju četr te 
čete. 

»Da dobro smo delali. Se še spomniš kako 
žuljeve roke smo imeli od početka dela in 

kako nas je vse bolelo. Zlatko samo to pomi-
sh, da naš invalid Gajšek Jožef, kateri je 
kakor veš brez leve roke, izvozi sedaj do 50 
samokolnic . »Pomisli, brez roke in zmore 
kaj takega.« 

»Res Stane, zelo požrtvovalen je ta Jože. 
A m p a k ne smeš misliti, da delajo samo bri
gadirji tvoje čete. Ne! Tudi naši Mozirčani 
so pridni . Le poglej Vanušek Staneta , Do-
beršek Silvo, Vrabič Dragota in mnogo dru
gih,« se oglasi komand i r III. čete, kateri je 
ravno prišel mimo. 

»Da pa tudi veš, da so tvoji fizično mnogo 
bolji nego moji.« 

»Seveda nekaj je že resnice na tem, ven
dar priznati mi pa moraš , da j e v moji četi 
precej slabih.« 

»No, no! Kaj se pa tako hitro razburjaš. 
Saj nisem rekel, da ima samo dobre . Predla
gam pa. da greva sedaj pogledati na nasip, 
če so vse orodje pobrali . Mislim, da še veš, 
da jo radi kar tako brez vsega popihajo, iz 
nasipa. 

»Danes bi j im tega ne zameril, so pač utru
jeni . Pa pojdiva, saj Zla tko je že odšel«. 

6. maj. »Čudi te, kako to, d a j e tako pozno 
vstajanje. J e pač vso noč deževalo. Sedaj ne 
dežuje, kaj pravite bi šli na delo« pravi tova
riš k o m a n d a n t to ju t ro ob razvitju zastave. 

»Da, pojdimo, saj ne bo deževalo«, je ka
kor v en glas odgovorila vsa brigada. 

»Torej brigadirji in br igadirke, zelo me 
veseli, da ste voljni, da hočete na delo. Glej

mo, da bomo delali vsaj tako kot včeraj, če 
ne še bolje. Včeraj je br igada prekoračila 
no rmo na posameznika zaA38 kubika . Pre
hodna zastavica pa se podeduje četi, ki se je 
včeraj izkazala kot najbolja na vseh sektor
jih dela. To je pa četrta četa, se obrne proti 
S tanetu . 

»Komandir zopet Ti predajam to zastavi
co, plačilo za vaš trud« m u poda roko, »če
sti tam tebi, kot komandi r ju čete, isto tudi 
brigadirjem in brigadirkam.« 

»Hvala, tovariš komandan t« zastavico 
preda Ogrizek Štefan najboljšemu brigadir
ju čete kakor tudi brigade. Z veseljem jo 
vzame v roke, se obrne k četi in zakliče: 
»Trikratni zdravo p rehodni zastavici.« Kot 
en glas jo je pozdravila četa: »Zdravo! Zdra
vo! Zdravo!« 

7. maj. Danes gostuje pri nas potujoči 
kino. Predvaja se film »Lenin v oktobru 
1918«. Krasen film. 9 je že ura, moral bi že 
početi . Ni še tretje n i ške brigade, katera je 
šele sinoči prispela na 29. dionico. 

Še pol ure, p reko mosta, pr ikorakajo mla
dinci in mladinke . Tu so. Sedaj se razlega po 
taborišču vzklikanje. Vso mladino zajema 
val navdušenja. Pr ičetek. Val navdušenja se 
je polegel, vzklikanje je prenehalo za hip. 

Prikazal se je Lenin, videh smo Stalina, 
ploskali in vzklikali smo mu . srce nam je 
bu rno utripalo, lice pa žarelo. 


